
Pogled v odboj svetlobe v Novo Celje, kjer bo od petka dalje na oglas veličastna 
razstava.

Naj živi ljubezen 
Virtualni svet neštetih informacij in velikokrat 

nasprotujočih si skrajnih, celo kontroverznih impulzov 
iz okolja, s katerimi smo bombardirani, nas nosi sem in 
tja na naših življenjskih poteh. Včasih so naša telesa, 
možgani, srca polni ne le osebnih izkušenj, temveč 
milijonov in milijonov različnih interpretacij bližnje-
ga in daljnega sveta. Zato zbolimo na telesu ali duši, 
začnemo se upirati na tak ali drugačen način. Ne vemo 
več, kaj je res, kaj ne, komu bi verjeli, komu ne, kaj je 
laž in kaj resnica, kdo »blefira«, kdo je iskren, kaj je 
poštenje, kaj samo politična diplomacija, kaj je samo 
navidezno in kaj je v resnici to, kar vidimo, kaj je 
manipulacija, kaj iluzija … Celo o tem, kako se umiriti 
od tega podivjanega sveta, so različne teorije in tržen-
jski pristopi, ki nam prodajajo pravo zdravilo ali pa 
samo dobro zgodbo, ki nam bo izpraznila denarnico, 
nam vsaj vzela čas in nas še bolj zmedla, ne pa nam 
pomagala. 

Poznam mnogo ljudi, ki »raje« nič ne spremljajo, ne 
preberejo, ne poslušajo, ne gledajo, ker jih vse zmoti, 
iritira in ne morejo normalno živeti. Pa druge, ki gredo 
uporniško, celo destruktivno v ofenzivo v smislu »če 
lahko oni, bom pa še jaz«. Poznam pa tudi mnogo ljudi, 
ki se zatekajo k neštetim orodjem za »krepitev duha 
in umiritev duše«, od meditacije do skrajnih fizičnih 
izzivov … Povsod se učinki merijo v dolgi lestvici 
neštetih odtenkov, ki seveda pod črto prinesejo dober 
ali skrajni rezultat v negativno ali pozitivno smer 
in vse odtenke vmes, glede na različne osnove, ki so 
nam bile v genetskem in predvsem socializacijskem 
smislu dane in privzgojene v življenju. Enim pomaga, 
karkoli si že omislijo, drugi postanejo nesprejemljivi za 
okolico. Tak je ta svet. Včasih imam vtis, da je ena sama 

velika zmeda. In zaradi posrednikov, kot so računalni-
ki, pametni telefoni, tablice, skratka, vse virtualno, ki 
filtrira naš svet, je še slabše. 

Če se torej virtualnemu svetu, prenabitemu z infor-
macijami, ne moremo izogniti, dokažimo ponovno, 
da je človeško telo najbolj popolna »stvaritev«, ki ga 
ne more povoziti še tako popolna umetna inteligenca 
in še tako pametna tehnologija. Kombinacija čustev 
in razuma ter neizmernih fizičnih danosti mora biti 
najboljši “imunski sistem” pred zmedo tega norega 
sveta. Ampak naše telo in duh morata nujno delova-
ti v živo, morata videti, se prepričati, se družiti, reše-
vati konflikte, se soočati s težavami, potipati, slišati, 
vonjati, ljubiti V ŽIVO. Šele potem bo »imunski 
sistem« normalno deloval, vdihnil, si napolnil baterije 
in bo kos izzivom tega sveta. Maj ponovno odpira vrata 
druženjem v živo, izkoristimo jih.

Mesec maj ima vsaj zame veliko simbolike in 
ogromno navdiha, ne glede na letnico 
in na vremenske in druge okoliščine, ki 
mu morda jemljejo zunanji blišč. Maj je 
bil vedno mesec ljubezni in, karkoli si 
že mislite, mesec mladosti, tiste ŽIVE. 
Maja sem prvič postala mama V ŽIVO 
in prvič zares razumela svojo mami, 
ki je takrat vzkliknila: »ŽIVI!« Maj je 
rojstni mesec najboljšega, najbolj pošte-

nega in spoštljivega moškega, kar jih poznam, mojega 
očeta. Ne govorim o popolnosti, govorim o zgledu, o 
medsebojnem spoštovanju, o sposobnosti priznavanja 
napak, govorim o nepopolnosti, ki se tega ni sramov-
ala in je zaradi tega toliko bolj spoštovala ljudi in se 
borila za boljši svet. Mojega očeta ni več, a včasih se v 
zmedi tega sveta dvignem z njim na nebo, vdihnem in 
najdem svoj mir. Z distanco in z močjo duha premagam 
ta virtualni in dejanski kaos.

In potem je samo še ljubezen, brez filtrov. Do sebe, 
do vsega lepega, živega, do narave, ljudi, ki so lepi, ker 
iskreno spoštujejo sebe in druge v vsej različnosti, do 
ljudi, ki so preprosto Ljudje. Do življenja. Maj je mesec 
ljubezni, ŽIVE in V ŽIVO, brez virtualne navlake in 
šminke. Brezpogojne. 

Naše telo in duh morata nujno delovati v živo, morata 
videti, se prepričati, se družiti, reševati konflikte, 
se soočati s težavami, potipati, slišati, vonjati, 
ljubiti V ŽIVO. Šele potem bo »imunski sistem« 
normalno deloval, vdihnil, si napolnil baterije in 
bo kos izzivom virtualnega in zmedenega sveta.

  LUCIJA KOLAR

V odboju svetlobe 
 L. K.    B. P.

Po skoraj celoletnih prepovedih 
ali strogih omejitvah pri pripravah 
prireditev se življenje zaradi 
»umiranja« epidemije počasi, a 
previdno vrača v normalne tirnice. 
O tem priča tudi napovednik 
prireditev na 17. strani, ki smo 
ga po dolgem letu dni ponovno 
napolnili s programom. 

Junij bo v naše kraje pripeljal start 
dirke Po Sloveniji in z njo kolesarja 
Tadeja Pogačarja, Slovensko baklo z 
olimpijskih duhom in poleg ponovno 
živahnega utripa na Fontani piv 
Zeleno zlato v Žalec tudi prvo 
slovensko ocenjevanje piv. 

Od 28. maja do 3. oktobra bo v 
Dvorcu Novo Celje veličastna razstava 
z naslovom V odboju svetlobe. Šest 
različnih slovenskih umetnikov, 
slikar in Prešernov nagrajenec Sandi 
Červek, vsestranski umetnik Marko 
A. Kovačič, doktorica krajinske 
arhitekture Ana Kučan, kiparka Saba 
Skaberne, fotograf Gorazd Vilhar 
in slikarka Mojca Zlokarnik, se je 
združilo v odboju svetlobe. Še mnogo 
drugega dogajanja obljubljajo tudi 
drugod.

  Več na str. 2, 17, 18, …
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Naslednja številka 
Utripa Savinjske doline 
bo izšla 30. junija 2021.
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V začetku lanskega avgusta je 
Prostovoljno gasilsko društvo 
Gotovlje podpisalo pogodbo o 
nabavi nove gasilske avtocisterne 
z oznako AC 24/60 na podvozju 
SCANIA P410 XT, ki je nadomes-
tilo štirideset let staro gasilsko 
vozilo Mercedes Benz GVC 24/50. 
In točno devet mesecev kasneje, 
v petek, 7. maja, so v spremstvu 
številnih gasilskih vozil iz sosedn-
jih in pobratenih gasilskih društev 
novo vozilo pripeljali pred gasilski 
dom v Gotovlje.

Zbrane je uvodoma pozdravil pred-
sednik PGD Gotovlje Nejc Centrih 
in povedal, da so se s tem uresničile 

dolgoletne sanje mnogih gasilcev po 
sodobnem vozilu ter se zahvalil vsem 
donatorjem in pa seveda tudi Občini 

Žalec, ki je iz proračuna pokrila večji 
del investicije. Župan Janko Kos je 
izrazil zadovoljstvo nad novo prido-
bitvijo, ki ni pomembna le za Gotovl-
je, ampak se je s tem zvišala raven 
gasilske tehnike tako na občinski, 
medobčinski in državni ravni.

Vrednost nabave vozila, skupaj z 
nadgradnjo in opremo, je znašala 
270 tisoč evrov. Občinski proračun je 
prispeval 70-odstotni delež oziroma 
143 tisoč evrov. Preostali del pa je 
ob pomoči donatorjev prispevalo 
matično gasilsko društvo. 

Za blagoslov vozila je poskrbel 
dekan, domači župnik Branko 
Zemljak. Nad novo pridobitvijo 
so gotoveljski gasilci, ki so orga-
nizirani že vse od leta 1903, ko je 
bila ustanovljena požarna bramba, 
zelo ponosni, saj je plod in dokaz 
uspešnega timskega dela. Zagotovo 
pa bo moderna avtocisterna v njihove 
vrste privabila številne mlade gasilce. 
Uradni prevzem vozila pa bo takrat, 
ko bodo dopuščale razmere.

Potem ko nam je korona diktirala 
odpiranje in zapiranje prireditev, 
ki so bile sploh v toplejših mesecih 
v Žalcu in okolici tako rekoč 
tedensko na sporedu, pa je bilo 
vse do sedaj neko zatišje. Maja se 
je v nekoronskih časih začenjala 
prireditev Razpnimo jadra, letos se 
bodo »jadra razprla« šele junija, ko 
bo Občina Žalec gostila kar tri večje 
prireditve in številne manjše. 

»Veseli smo, da bomo končno 
lahko pričeli z organizacijo dogodkov 
in vsebin za ljudi,« je o tem povedal 
pomočnik direktorja ZKŠT Žalec 
Matej Sitar.

Že drugič start dirke 
Po Sloveniji

Žalec bo 10. junija že tretje leto 
gostil kolesarsko dirko Po Sloveni-
ji, drugič bo start v Žalcu. Teža 
dogodka, pomen za lokalno okolje 
sta zaradi odmevnosti velika. »S tem 
ko gostimo start takšne dirke, prido-
bimo veliko mednarodno pozornost. 
Dirka Po Sloveniji je mednarod-
ni turistično-športni dogodek, ki 
doseže ogromno število gledalcev in 
ljubiteljev kolesarstva po vsem svetu. 
Ne nazadnje o tem govorijo tudi 
številke, saj je v letu 2019 prenos 
dirke dosegel 123 držav oz. 10,7 mili-
jona gledalcev in 700.000 ogledov 
na FB profilu dirke. Poleg tega pa 
si z organizacijo dirke zagotovimo 
tudi oglasni prostor na Eurosportu 
in ostalih partnerskih televizijskih 
kanalih dirke Po Sloveniji. K temu 
dodajmo še športni vidik, ne nazad-
nje imamo v dolini ogromno kolesar-
skih navdušencev, ki jim je dogodek 

izjemno zanimiv. Ob uspehih naših 
najboljših kolesarjev pa je zanimanje 
za dirko izjemno.«

Letos bo za dodatno pozornost 
gotovo poskrbela udeležba Tadeja 
Pogačarja. »Z njim je dirka tudi 
po športni plati dobila izjemno 
razsežnost, saj bo prvič v zgodovini 
dirke Po Sloveniji na njej nastopil 
aktualni prvak Dirke po Franciji. Z 
njegovo prisotnostjo bo dirka priv-
abila pozornost največjih svetovnih 
ekip, ki bodo spremljale njegovo 
pripravljenost,« je bil ponosen Matej 
Sitar.

Pri nas bo 2. etapa dirke Po Sloveni-
ji, ki bo potekala po Savinjski in 
delno Šaleški dolini. Začela se bo na 
Šlandrovem trgu v Žalcu, potem pa 
bo tekla na relaciji Žalec–Braslovče–
Velenje–Šoštanj–Nazarje–Vransko–
Žalec–Celje–Šentjur–Štore–Celje. 

»Zajela bo skoraj celotno Spodnjo 
Savinjsko dolino in poleg starta še 
enkrat zavila skozi Žalec.« 

Omejitve bodo zaradi epidemi-
ološke varnosti seveda še aktualne, 
je povedal Matej Sitar: »Zagotovo je 
dejstvo, da bodo ekipe in tekmoval-
ci v t. i. mehurčku, kar pomeni, da 
neposreden stik z njimi ne bo mogoč. 
Kar se tiče gledalcev, pa se bomo 
ravnali v skladu s takrat veljavnimi 
ukrepi. Zaenkrat velja, da gledalcev 
posebej ne bomo vabili, so pa vsi, ki si 
bodo dirko ogledali kjerkoli ob trasi, 
dolžni spoštovati veljavne ukrepe za 
preprečevanje širjenja koronaviru-
sa.« 

Po dirki bakla
Olimpijske igre bodo v Tokiu z 

letom zamude vendarle izpeljane, 
pospremila jih bo tudi Slovenska 
bakla, ki se bo na poti po Sloveni-
ji ustavila v naši dolini. »Slovenska 
bakla bo v 81 dneh do olimpijskih 
iger obiskala vse slovenske občine, 
tako tudi vse občine Spodnje Savin-
jske doline. Mi smo se odločili, da 
bomo prihod in tek z baklo pripravili 
v Petrovčah na obnovljeni atlets-
ki stezi. Poleg nošenja bakle bomo 
takrat podelili tudi športna priznanja 
za dosežke v letu 2020 v Občini Žalec 
in pripravili še drugi spremljevalni 
program.

K sodelovanju bomo povabili 
vse nekdanje in (upam) aktualne 
udeležence olimpijskih iger iz naše 
občine. Poleg tega bodo baklo nosili 
izbrani osnovnošolci, športniki in 
športni delavci.«

S to akcijo želi Olimpijski komite 

Slovenije ljudem približati olimpizem 
in olimpijske igre. S celotnim dogod-
kom lokalno okolje začuti svečanost 
in posebnost olimpijskih iger in z 
njimi povezanih simbolov.« 

Ocenjevanje slovenskih piv
Kot pomočnik direktorja je bil 

Matej Sitar zelo aktiven pri zbiran-
ju pivovarjev, ki bodo sodelovali na 
prvem ocenjevanju slovenskih piv.

»Letos bo v Žalcu prvič potekal 
dogodek Naj piva Slovenije. Na tem 
dogodku bo Gospodarska zbornica 
Slovenije v sodelovanju z Inštitu-
tom za hmeljarstvo in pivovarstvo 
Slovenije izvedla prvo senzorično 
ocenjevanje piv, na katerem bodo 
najboljšim podelili znak kakovosti. 
Mi bomo hkrati izvedli izbor naj piva 
po izboru ljubiteljev piv in novinar-
jev. V tem delu bodo sodelovale le 
pivovarne, ki so letos na fontani piv 
fontani piv. Gre za mikro in male 
craft pivovarne. Sodelovanje je že 
potrdilo 23 pivovarn, tako da je bila 
ideja med pivovarji odlično sprejeta. 

In zakaj so se pravzaprav odločili za 
to ocenjevanje in kako bo potekalo?

»Pivovarji imajo v zadnjem letu 
ogromno težav s prodajo piva. 

Skupaj z njimi smo želeli ustvari-
ti dogodek za vzajemno promocijo 
malih pivovarjev in kvalitetnega 
piva. Vsako pivo iz male pivovarne 
ima za sabo svojo zgodbe, zakaj je 
takšno in kaj je v njem posebnega. S 
predstavitvijo teh zgodb in njihovo 
promocijo želimo craft piva približati 
ljudem, pivovarjem pa omogočiti, da 
se promovirajo,« je povedal Sitar.

Kako bo potekalo dogajanje na 
dan ocenjevanja, 18. junija, je zelo 
odvisno od takratne epidemiološke 
slike. »V vsakem primeru pa bodo 
na dogodku podeljeni znaki kakovo-
sti in razglašeno naj pivo po izboru 
ljubiteljev piv in novinarjev. Če bo 
mogoče, bomo poleg omenjenega 
imeli tudi koncert in tržnico piv, na 
kateri bo možno poskusiti vsa piva, 
ki bodo letos na fontani.«

Vse je torej odvisno od epide-
miološke slike in vremena. »Obisk 
na fontani je zelo pogojen z lepim 
vremenom. Ob sončnem vremenu je 
obisk dober, glede na precej deževen 
maj in še ne povsem sproščene 
ukrepe, pa obisk zaenkrat še ni bil 
takšen, kot bi si želeli,« je sklenil 
Matej Sitar.

Župan Janko Kos je 
izrazil zadovoljstvo nad 
novo pridobitvijo, ki ni 
pomembna le za Gotovlje, 
ampak se je s tem zvišala 
raven gasilske tehnike tudi 
na občinski ravni.

V Gotovljah nova gasilska avtocisterna 
    T. TAVČAR

V dolino prihaja Tadej Pogačar
     LUCIJA KOLAR

10. junija bo v Žalcu start dirke Po Sloveniji, 16. maja se bo v naših krajih 
ustavila Slovenska bakla. 18. junija vabi fontana na prvo ocenjevanje 
slovenskih piv malih pivovarn.

Matej Sitar

S slovesnosti ob prevzemu nove avtocisterne 

Start kolesarske dirke Po Sloveniji
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Slovenska filantropija je med 17. 
in 23. majem 2021 že tradicional-
no organizira 22. nacionalni teden 
prostovoljstva, katerega namen je 
praznovanje prostovoljstva in pros-
tovoljskih organizacij ter zahvala 
prostovoljcem za njihovo udejstvo-
vanje.

V okviru praznovanja je tudi letos 
Občina Žalec prejemnica naziva Pros-
tovoljstvu prijazna občina. Dr. Barbara 
Lužar, strokovna vodja Hiše sadeži 
družbe v Žalcu, je prejem priznan-
ja komentirala z besedami: »To je 
priznanje tako za zaposlene na 
Občini Žalec kot tudi za vsa društva, 
ki delujejo na prostovoljni bazi in 
prispevajo svoj kamenček v mozaik 
dobrih in srečnih zgodb. In seveda 
tudi za naše srčne prostovoljce. 
Čestitke!« 

20. maja, ko obeležujejo veseli 
dan prostovoljstva, je v 47 krajih po 
Sloveniji več kot tristo prostovoljcev 
razdelilo 10.000 izvodov časopisa 

‘Skozinskoz filantrop’. V časopisu je 
predstavljenih dvaindvajset zgodb 
prostovoljcev iz različnih krajev 

in področij delovanja. Časopis so 
razdelili mimoidočim tudi po žalskih 
ulicah.
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ZBERI ŽIGE na lokacijah...

S 1. majem je vodenje občinske 
uprave Občine Žalec za mandatno 
obdobje petih let prevzela dr. Darja 
Majkovič iz Dobriše vasi (KS Petro-
vče), potem ko se je dolgoletna 
direktorica Tanja Razboršek Rehar 
konec aprila upokojila.

Na razpis za novo direktorico, ki so 
ga na Občini Žalec objavili že konec 
lanskega leta, se je prijavilo kar 14 
kandidatov. Dr. Darja Majkovič pa 
je, so sporočili z občine, prepriča-
la s poznavanjem razmer in potreb 
Občine Žalec.

Dr. Darja Majkovič prihaja iz 
Petrovč, kamor se je s svojo družino 
preselila pred nekaj leti iz Celja. 
Sicer je diplomirala in doktorira-
la na Fakulteti za kmetijstvo in 
biosistemske vede Univerze v Mari-
boru, kjer je kasneje tudi začela 
svojo poklicno pot kot docentka za 
predmetno področje ekonomika in 
marketing v agroživilstvu. Poleg 
pedagoškega dela je bila aktivna tudi 
na raziskovalnem področju. Nato je 
nabirala delovne izkušnje v gospo-
darstvu, v mednarodni korporaciji 
je bila zadolžena za razvoj izdelkov 
in kasneje še za razvoj poslovanja 
na izbranih tujih trgih v EU in izven 
EU. V podjetju Knauf Insulation je 
skrbela za izdelke in za aplikacije 
zelenih rešitev. Po nekaj letih službo-
vanja pretežno v tujini se je leta 2018 

zaposlila na Ministrstvu za kmeti-
jstvo, gozdarstvo in prehrano, kjer je 
kmalu prevzela vodenje Direktorata 
za kmetijstvo. 

Njeno delo je obsegalo koor-
diniranje izvajanja trenutnega 
programskega obdobja (vsebinsko in 
finančno), pripravo na novo finanč-
no perspektivo in na vsebinsko 
zahtevno reformo skupne kmetijske 
politike. Sodelovala je pri pripravi 
strateškega načrta Skupne kmetijske 
politike (SKP), oblikovanju pogajal-

skih izhodišč RS do odprtih vprašanj 
SKP ter novega finančnega okvira pri 
pripravi na predsedovanje Slovenije 
EU, na črpanje sredstev kmetijskega 
resorja zaradi koronakrize znotraj 
Mehanizma za okrevanje in odpor-
nost ter pri koordinaciji za uspešno 
zaključevanja pretekle sedemletne 
reforme in črpanje sredstev SKP 
za to obdobje. V času delovanja na 
Ministrstvu za kmetijstvo, gozdarst-
vo in prehrano je med drugim vodila 
Svet zavoda Inštituta za hmeljarstvo 
in pivovarstvo Žalec.

Z novo »metlo« se vedno obetajo 
tudi kakšne spremembe, a z Občine 
Žalec so sporočili, da se bodo spre-
membe uspešnega dela njene pred-
hodnice Tanje Razboršek Rehar 
urejale postopoma. »Treba je spisati 
novo strategijo Občine Žalec, kjer 
želimo ustvariti dobro sinergijo med 
razvojem gospodarstva in ohran-
janjem okolja v občini. Dolgoročni 
razvoj občine mora temeljiti na 
uravnoteženju vseh vidikov gospo-
darjenja subjektov v prostoru in 
dolgoročnega upravljanja naravnih 
virov ob spodbujanju pozitivnih 
demografskih trendov. Prav tako 
bomo posvetili posebno pozor-
nost področju digitalizacije, ki bo 
dolgoročno na občanu prijazen način 
olajšalo poslovanje z občinsko upravo 
in tudi izboljšalo kakovost bivanja v 
občini,« so sporočili z Občine Žalec. 

Med drugim jo čaka priprava nove strategije Občine Žalec z dobro sinergijo 
med razvojem gospodarstva in ohranjanjem okolja v občini.

Žalska občinska uprava 
z novo direktorico

  L. KOLAR    ARHIV O. ŽALEC

Ekipa prostovoljcev HSD med razdeljevanjem časopisa ‘Skozinskoz filantrop’

dr. Darja Majkovič

Praznovali prostovoljstvo
  BINA PLAZNIK   BINA PLAZNIK

Cvetoče trate za 
čebele tudi v Žalcu 

  L. KOLAR     B. P.

Na pobudo Čebelarske zveze 
Slovenije je tudi Občina Žalec 
ob svetovnem dnevu Zemlje 
omejila število košenj na večjem 
zemljišču v svoji lasti, da bi bila 
nepokošena cvetoča trava na voljo 
opraševalkam, čebelam.

Na javni zelenici, travniku na 
območju Žalec Zahod, med trgov-
inama Lidl in Hofer v velikost okrog 
26.300 kvadratnih metrov, bodo 
tako poskusno omejili število košenj. 
Prvo bodo opravili šele, ko odcvetijo 
cvetoče rastline v travi. 

S tem bodo povečali pestrost 
rastlin in virov hrane, ki so na voljo 
čebelam in drugim opraševalcem. Z 
akcijo hkrati ozaveščajo občane, da je 
tudi nepokošena zelenica lahko lepa 

in urejena, hkrati pa je dokaz skrbi za 
čebele, opraševalce in okolje. Zeleni-
co so ob svetovnem dnevu čebel, 20. 
maju, označili s tablami, ki nosijo 
napis »Pokosili bomo, ko se bodo 
čebele najedle«. 

S tem se je tudi Občina Žalec 
pridružila pobudi Čebelarske in 
Kmetijsko-gozdarske zbornice Sloveni-
je po »pomoči« čebelam. Letošnje 
leto je namreč za čebelarjenje zelo 
neugodno, pa tudi kmetijstvu v celoti 
ni bilo prizaneseno, saj je pozeba 
v začetku aprila močno prizadela 
večino trajnih nasadov. Slabo vreme, 
ki traja ves april in maj, povzroča, 
da so čebelarji, namesto da bi v teh 
dneh že opravljali prva točenja medu, 
primorani krmiti čebele, da bodo 
sploh preživele.

V Žalcu bodo pokosili, ko se bodo najedle čebele.
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Zaključno dejanje javnega naroči-
la je potekalo v ponedeljek, 10. 
maja, v sejni sobi Občine Polzele, 
kjer so predstavniki Gasilske zveze 
Žalec, PGD Ločica ob Savinji in PGD 

Polzela ter predstavnik podjetja 
Rosenbauer podpisali pogodbi o 
dobavi dveh vozil v skupni vredno-
sti dobrih 250 tisoč evrov. 

Gre za dve manjši gasilski vozili 

s posadko 1 + 8 gasilcev, ki ga bo 
podjetje Rosenbauer iz Gornje 
Radgone izdelalo na podvozju MAN. 
Vozili bosta opremljeni za samos-
tojno posredovanje predvsem ob 
naravnih nesrečah, kot so neurja in 
poplave, ter podpora večjim gasil-
skim vozilom ob požarih. 

Za popolno opremljenost vozil 
bosta PGD Ločica ob Savinji in PGD 
Polzela namenili še dobršen del 
lastnih sredstev, levji delež zneska 
iz javnega naročila pa bo pokrila 
Občina Polzela.  

Vozili bosta sicer dobavljeni v 
začetku leta 2022, vendar je pred 
gasilci še celo leto dela in načrtovan-
ja podrobnosti obeh vozil ter prido-
bivanja finančnih sredstev. Pred 
podpisom pogodbe so zbrane nagov-
orili župan Jože Kužnik, poveljnik 
GZ Občine Polzela Lado Košec in vsi 
štirje podpisniki pogodbe.

V novem šolskem prizidku bo 
prvič imela svoje lastne prostore 
Glasbena šola Risto Savin Žalec. Za 
sofinanciranje investicije je občina 
pridobila tudi 207.115 evrov 
nepovratnih sredstev Ekosklada 
za energetsko učinkovite gradnje. 
Poleg ministrice za izobraževanje, 
znanost in šport dr. Simone Kustec 
se je slovesnosti udeležil tudi 
poslanec v Državnem zboru Alek-
sander Reberšek.

V uvodnem nagovoru je župan 
Tomaž Žohar poudaril, da je dan 
odprtja prizidka izredno pomem-
ben za izobraževalni proces v lokalni 
skupnosti. »Glede na priseljevan-
je v našo občino je novi prizidek k 
osnovni šoli izrednega pomena. Ves 
čas se namreč trudimo nuditi izredno 
dobre pogoje za izobraževanje in 
razvijanje talentov naših otrok.« V 
prizidku, katerega izgradnja je trajala 
približno pol leta, je šest novih 
učilnic, kabineti, garderoba, dvigalo 
za gibalno ovirane učence. Obstoječo 
jedilnico so razširili za približno tret-
jino in zgradili šestdeset novih javnih 
parkirnih mest. 

Slovesnega odprtja se je udeleži-
la tudi ministrica za izobraževanje, 
znanost in šport dr. Simona Kustec, 

ki je povedala, da danes ni velik dan 
samo za Braslovče, temveč za vso 
državo. Vsaka nova pridobitev na 
šolskem področju namreč pomeni 
krepitev znanja za vso državo. 
Ta investicija se je zgodila v času 
zahtevnih razmer, v času epidemi-
je covida-19, kar je za izobraževalni 
proces na šoli pomenilo še večji izziv, 
prav tako pa za glasbeno šolo, ki je 
v prizidku pridobila nove učilnice. 
»Slovenske osnovne šole in vrtci 
krvavo potrebujejo naložbe. Pred 
dobrim mesecem smo po desetih 
letih razpisali pomoč za sofinan-
ciranje tovrstnih naložb. Prejeli smo 
trikrat več vlog za sofinanciranje, 
kot smo zmožni glede na proračun 
to tudi ponuditi,« je pojasnila minis-
trica.

»Prostorne in lepo opremljene 
prostore bomo z veseljem uporablja-
li, še bolj pa, ko se bodo ukrepi spros-
tili in bomo imeli kabinetni pouk. 
Novi prostori, sodobno pročelje šole, 
urejena okolica bodo vsak dan znova 
klicali učence, starše, zaposlene, da 
sprejmemo nove izzive. Najlepša 
hvala ustanoviteljici in vsem, ki 
so kakorkoli pomagali, da bodo 
braslovški učenci znanje nabirali v 
prenovljeni šoli,« je bila zadovolj-

na mag. Marija Arh, ravnateljica OŠ 
Braslovče, ki jo na štirih lokacijah, in 
sicer na treh podružničnih in matični 
šoli, obiskuje skupaj 525 učencev.

Nič manj zadovoljen ni bil ravnatelj 
žalske glasbene šole Risto Savin 
mag. Gorazd Kozmus, ki je v govoru 
poudaril: »Naš oddelek v Braslovčah 
je najmanjši. Morda ravno zato tudi 
najhitreje rastoč. V novih prostorih 
bomo učencem lahko nudili izjemne 
pogoje za glasbeno izobraževanje. 
Hvala vsem, ki sta kakor koli pripo-
mogli, da imamo sedaj odlične pros-
tore za delo.« 

S prerezom traku so novi prizidek 
simbolično predali namenu ministri-
ca dr. Simona Kustec, župan Občine 
Braslovče Tomaž Žohar, ravnatelj 
Glasbene šole Risto Savin Žalec mag. 
Gorazd Kozmus in ravnateljica OŠ 
Braslovče mag. Marija Arh. Novi 
prizidek je blagoslovil braslovški 
župnik msrg. Martin Gosak. Šola 
pa je ob svečanem dogodku izdala 
šolsko glasilo Naj ti povem. 

V krajšem kulturnem programu 
sta nastopili učenki Vita Planko 
(harmonika) in Tina Planko (klavir) 
s skladbo Veseli vrtiljak z mentorico 
prof. Natalio Ermakovo. 

Z leve proti desni: Borut Beloglavc iz družbe Beloglavc, župan Jože Kužnik in Tomaž 
Orešič iz Resalte

Dodatni prostori šole so 
za občino velikega pomena  

    T. TAVČAR

V Braslovčah so v petek, 14. maja, namenu predali 1.320.704 evrov vreden 
prizidek k Osnovni šoli Braslovče.

Občina Polzela je 10. maja z 
zasebnim partnerjem, z družbo za 
upravljanje energetskih storitev 
Resalta iz Ljubljane podpisala 
koncesijsko pogodbo za izvedbo 
novogradnje, za energetsko obnovo 
in upravljanje javne razsvetljave v 
Občini Polzela. Resalta v tem poslu 
nastopa še z dvema partnerjema, in 
sicer z družbo za energetiko, grad-
beništvo in inženiring Beloglavc z 
Gomilskega in z Gradskim osvetl-
jenjem iz Beograda. 

Gradnjo javne razsvetljave bodo 
začeli predvidoma junija, zgrajena bo 
v roku enega leta. S tem projektom 
bo na novo postavljenih 360 novih 
svetilk. Zaradi neustreznega svetlob-
nega toka in visokih stroškov porabe 

električne energije bo zamenjanih 
161 obstoječih svetilk. Projekt bodo 
financirali po modelu javno-zaseb-
nega partnerstva, in sicer tako, da 
bo zasebni partner vložil dobrih 500 
tisoč evrov, javni partner (občina) pa 
nekaj manj kot 350 tisoč evrov (oboje 
brez DDV). 

Koncesijska pogodba je sklenjena 
za dobo deset let. Poleg novograd-
nje so v njej natančno določeni tudi 
pogoji upravljanja in vzdrževanja 
celotne javne razsvetljave ter tudi 
način prenosa po končani koncesijs-
ki dobi. V času trajanja koncesijske 
pogodbe bo občina plačevala stroške 
upravljanja in vzdrževanja v znesku 
91.500 evrov na leto.

Junija začenjajo s prenovo 
javne razsvetljave 

    T. TAVČAR

Skoraj petdeset let je že od 
odprtja Planinskega doma na Čreti, 
ki so ga s prostovoljnim delom 
in veliko zanosa postavili člani 
Planinskega društva Vransko v 
letih 1970–1972. Tudi sedaj zanj 
skrbijo kot dobri gospodarji, ga ves 
čas posodabljajo in dograjujejo. 

Zadnja leta je gospodar koče Anton 
Sitar, ki z budnim očesom spremlja, 
kaj bi bilo treba še postoriti. Pri tem 
mu ni nikoli žal ne časa in ne denarja. 
Pri izvedbi mu pomaga odlična ekipa, 

ki je usposobljena prav za vsa dela. 
Pri delu z lesom se odlikuje predvsem 
markacist Jožef Semprimožnik, ki je 
ograjo okrog koče izdelal že drugič. 
Sredi aprila jo je postavil s svojo 
družino, hrastov les zanjo pa je 
prispeval Anton Sitar. Jožef Sempri-
možnik je popravil tudi vse dotra-
jane mize in klopi ter izdelal še nekaj 
novih. 

Na terasi pred kočo je dovolj klopi 
za varno posedanje tako, kot zahte-
vajo epidemiološki ukrepi.

Postavljenih bo 360 novih svetilk, vrednost 
investicije bo nekaj več kot 800 tisoč evrov.

S prerezom traku so novi prizidek simbolično predali namenu.

Pogodbi o nakupu gasilskih vozil GV-1 je v imenu GZ Žalec podpisal predsednik Edo 
Kugler, v imenu prostovoljnih gasilskih društev predsednika Klemen Cvirn in Ivan 
Kotnik ter za dobavitelja Rosenbauer direktor Marjan Cvikl.

Dve novi vozili za gasilce  
     T. TAVČAR

Prenovili Planinski dom 
na Čreti  

    T. TAVČAR

Dela pri obnovitvi ograje 
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Med drugim so obravnavali zakl-
jučni račun proračuna za minulo 
leto, potrdili povišanje cen za 
storitev pomoči na domu in spre-
jeli pravilnik o pospeševanju samo-
zaposlovanja v občini, kjer so v 
zadnjem letu zabeležili rast brez-
poselnosti.

Najprej so se najprej seznanili z 
letnim poročilom Zavoda sv. Rafaela 
Vransko za leto 2020 in obravnava-
li soglasje k ceni storitve pomoč na 
domu z veljavnostjo od 1. marca 2021 
dalje. Zavod je v letu 2020 ustvaril za 
108.149 evrov prihodkov iz poslo-
vanja in za 113.722 evrov odhodkov. 
Presežek odhodkov nad prihodki 
tako znaša 5.573 evrov. Svetniki 
so v zvezi s tem dali soglasje, da se 
presežek odhodkov nad prihodki v 
omenjeni višini pokrije iz rezervacije 
za pokrivanje odhodkov. Poleg tega 
so dali tudi soglasje k ceni storitve 
pomoč na domu v višini 19,65 evra. S 
tem se je cena storitve zvišala za 5,9 
odstotka glede na prejšnjo ceno, ki je 
znašala 18,55 evra. Že od februarja 
2017 Občina Tabor pomoč na domu 
subvencionira v višini 60 odstotkov, 
pred tem pa jo je v višini 50 odstot-
kov. V občini je trenutno petnajst 
uporabnikov te pomoči. Če stanje 
ostane nespremenjeno, potem to ob 
aktualnem povišanju na letni osnovi 
znaša 1.460,75 evra več proračunskih 
sredstev kot v minulem letu.

Na seji so se svetniki seznanili z 
zaključnim računom proračuna za 
leto 2020 in ga tudi potrdili. Prav 
tako so se seznanili z letnimi poročili 
javnih zavodov s področja negospo-
darstva in v zvezi s tem sprejeli več 
sklepov. Glede na poročilo JVIZ OŠ 
Vransko - Tabor so sprejeli sklep, 
da se del presežka prihodkov nad 
odhodki, ki ga izkazuje za minulo 
leto Podružnična osnovna šola 
Tabor, v skupni višini 18.752 evrov 
porabi za pokritje primanjkljaja na 
OE Vrtec Tabor, ki znaša 3.393 evrov, 
preostanek presežka pa se porabi na 
POŠ Tabor za nakup osnovnih sred-
stev oziroma za investicije. Presežek 
prihodkov nad odhodki prikazuje v 
svojem poročilu tudi JZ MSK Žalec 
in ta znaša za Knjižnico Tabor 3.323 
evrov. Ta sredstva se namenijo za 
porabo, skladno s predlogom zavoda 
in v soglasju z občino. Poleg teh 
sklepov so sprejeli sklepe za porabo 
sredstev od presežkov prihodkov 
nad odhodki tudi za JZ Glasbena 
šola Risto Savin, za II. OŠ Žalec, 
Zdravstveni dom Žalec, UPI – ljudsko 
univerzo Žalec ter za Regijsko višje in 
visokošolsko središče.

Na dnevnem redu je bil tudi Pravil-
nik o pospeševanju samozaposlovan-
ja v Občini Tabor. Stanje registrirane 
brezposelnosti je bilo po podatkih 
Zavoda za zaposlovanje v Občini 
Tabor leta 2016 9,1 % aktivnega 

prebivalstva ali devetinšestdeset 
brezposelnih, najmanjša brezposel-
nost je bila leta 2019, ko je bilo sede-
minpetdeset brezposelnih, dva več 
sta bila lani, letos do 31. marca pa je 
ta številka poskočila na enainsedem-
deset brezposelnih. Samozapos-
litev znižuje brezposelnost. Zato 
so tudi v občini sprejeli Pravilnik 
o pospeševanju samozaposlovan-
ja v Občini Tabor, ki so ga svetniki 
soglasno potrdili. 

V nadaljevanju so svetniki dali 
še soglasje k predlogu imenovanja 
novih članov sveta javnih zavodov, 
katerega soustanoviteljica je tudi 
Občina Tabor. Prav tako so podprli 
tudi pobudo Pevskega društva Tabor 
za razdelitev sredstev sofinanciranih 
programov in dejavnosti na področju 
ljubiteljske kulture v občini za leto 
2021. S sklepom so dali soglasje, 
da se sredstva sofinanciranja redne 
dejavnosti v višini 4.800 evrov na 
področju ljubiteljske kulture za leto 
2021 razdelijo Kulturnemu društvu 
Ivan Cankar Tabor in Pevskemu 
društvu Tabor, vsakemu v višini 
2.400 evrov. 

Ob zaključku dnevnega reda je 
sledilo še poročilo o upravnem poslo-
vanju občinske uprave za lansko leto, 
v katerega je vključeno tudi poročilo 
Turističnoinformacijskega centra 
Tabor.

Potrdili pravilnik 
o samozaposlovanju    

 D. NARAGLAV

V spomin na Srečka 
Puncerja 

    T. TAVČAR

V sredo, 29. aprila, je na poko-
pališču v Braslovčah poteka-
la krajša spominska slovesnost 
ravno na ta dan leta 1919 umrlega 
Srečka Puncerja. Gre za pomem-
bno zgodovinsko osebo, borca za 
severno mejo in tesnega sodelav-
ca generala Rudolfa Maistra ter 
Franja Malgaja. 

Spominski venec so položili 
predsednica Zveze društev gener-
ala Maistra Lučka Lazarev Šerbec, 
generalni sekretar zveze Rudolf 
Pfeifer, župan Tomaž Žohar in pred-
sednik Kulturno-zgodovinskega 
društva Žovnek Franc Kralj. Slednji 
je leta 2019 pripravil tudi obširno 
razstavo o življenju in delu rojaka, 

ki je pokopan na braslovškem poko-
pališču. Pokopali so ga z vojaškimi 
častmi. V njegovo slovo pa je 
spregovoril celo sam general Maister. 
Leta 1930 so mu postavili tudi večji 
spomenik. Srečko Puncer je prispeval 
pomemben delež v boju za slovensko 
narodnostno ozemlje na Koroškem. 
Zadolžen je bil tudi za informiranje 
in izdajanje časopisa »Jugoslovanski 
Korotan«. Padel je v bojih za severno 
mejo na Koroškem. 

Zgodovinar Franci Kralj prip-
ravlja gradivo o življenju, delu in 
pomenu Srečka Puncerja za slovens-
ko zgodovino. Obljublja tudi izdajo 
knjige, ki naj bi luč sveta zagledala 
letos jeseni.

Takoj po prvomajskih praznikih v ponedeljek, 3. maja, so se na svoji redni 
16. seji sešli svetnice in svetniki OS Občine Tabor. 

V spomin na Srečka Puncerja so na grob položili venec.

Otroci v Preboldu uživajo na novih in prenovljenih igralih.

Za boljšo varnost obnovili igrala
    D. NARAGLAV

V spomladanskih mesecih je 
Občina Prebold med drugim 
poskrbela tudi za obnovo nekat-
erih otroških igrišč, kar je v skladu 
s predpisi s področja varne uporabe 
in vzdrževanja otroških igral. Za to 
so porabili dobrih 2.200 evrov.

Igrala so postavljena na raznih 
mestih v Preboldu in tudi po drugih 

vaseh občine. Med najbolj zanimivi-
mi mesti, kjer so igrala nameščena, 
je zagotovo preboldski Gaj, ki ima 
ob otroških igralih že nekaj let tudi 
fitnes v naravi. Medtem ko se otroci 
igrajo na igralih, lahko tako starši 
uživajo na fitnes napravah ali poseda-
jo na klopeh v tem prijetnem okolju. 
V Gaju so obnovili leseno konstrukci-

jo in zamenjali tobogan. Prav tako so 
novi tobogan namestili na otroškem 
igrišču v Športnem centru Latkova 
vas, kjer so zamenjali tudi gugalnice. 
Na otroškem igrišču blokovskega 
naselja Na zelenici so pod gugalnice 
namestili varnostno podlogo. So pa 
žal zaradi varnosti morali odstraniti 
hišico s toboganom. 

Jutri 22. redna seja
  D. N.

V Dvorani Prebold bo jutri, 27. 
maja, potekala 22. redna seja 
Občinskega sveta Občine Prebold. 
Na dnevnem redu je  le nekaj točk, 
saj po končani seji sledi ogled pros-
torov Osnovne šole Prebold, kjer so 
se dela II. faze rekonstrukcije  OŠ 
končala. Ogled bosta vodila  župan 
Vinko Debelak in ravnatelj OŠ 
Prebold Peter Žurej.

Na tokratni seji bodo svetniki 
obravnavali letna poročila javnih 
zavodov. Poročilo za osnovno šolo 
bo predstavil ravnatelj Peter Žurej, 
ostala poročila javnih zavodov (MSK 
Žalec, II. OŠ Žalec, UPI ljudske 
univerze Žalec, Glasbene šole RS 
Žalec in ZD Žalec) pa predsednik 
Odbora za gospodarstvo in javne 
službe družbenih dejavnosti  Marjan 
Golavšek.  Tej točki bo sledila prva 

obravnava Elaborata za pripra-
vo odloka o podlagah za odmero 
komunalnega prispevka za obsto-
ječo komunalno opremo na območju 
občine in osnutka tega  novega 
odloka. Predlog bo predstavil Branko 
Verk, predsednik odbora za prostor-
sko planiranje in gospodarjenje z 
nepremičninami. Na seji bodo potr-
jevali tudi cenik kart za novo kopalno 
sezono na bazenu Prebold, ki naj bi 
organizacijsko potekala tako kot 
doslej. Predlog bo na seji  predstavil 
Matija Jager, predsednik odbora za 
gospodarstvo, varovanja okolja in 
gospodarske javne službe. Ob zakl-
jučku seje pa bodo svetniki obravna-
vali  še predloge za  priznanja Občine 
Prebold za letošnje leto, ki se podel-
jujejo ob občinskem prazniku.

Z vami že 28 let
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Pripravljeno gradivo o pokra-
jinski zakonodaji je med drugim 
obravnavala Skupnost občin 
Slovenije, ki ji predseduje Alek-
sander Jevšek (župan MO Murska 
Sobota). Kot ena izmed pobudnic 
začetka projekta ustanavljanja 
pokrajin je izrazila zadovoljstvo, 
da je pobuda zaživela in da so k 
projektu ustanavljanja pokrajin 
pristopili številni deležniki lokalne 
in državne ravni, predvsem pa 
strokovnjaki s področij, pomem-
bnih za pripravo in izpeljavo vseh 
potrebnih korakov za prihodn-
jo ustanovitev pokrajin. Je pa 
Skupnost občin Slovenije podala 
tudi veliko pripomb, ki jih je ob 
obravnavi osnutka podprl tudi 
žalski občinski svet.

Skupnost občin Slovenije (SOS), 
županje in župani občin članic se za 
ustanovitev pokrajin zavzemajo že 
vrsto let. »Ustanovitev pokrajin je 
pomembna politična in strateška 
usmeritev občin članic skupnosti. 
Ob umanjkanju regionalne ravni in 
(pre)veliki oddaljenosti države so 
občine prevzemale številne naloge, 
ki bi jih morali opravljati drugi nivoji 
državne oz. lokalne organiziranosti. 
Občine so sicer v preteklosti opravile 
pomembno in veliko delo na področ-
ju zagotavljanja pogojev za življenje 
prebivalk in prebivalcev v različnih 
delih Slovenije, vendar pa ne morejo 
nadomestiti pristojnosti in nalog 
države na številnih razvojnih področ-
jih. Ta pa je že po svoji funkciji za 
vodenje razvoja v različnih delih 
Slovenije preveč oddaljena, rigidna 
in pogosto kratkovidna, ko gre za 
različne razvojne in druge probleme, 
s katerimi se srečujejo različni deli 
Slovenije. Iniciativa, ki se je porodila 
v letu 2018 v Prekmurju in je dobila 
glas tudi v Skupnosti občin Sloveni-
ji, je temeljila prav na zavedanju, da 

je zaradi različnih razvojnih hitrosti 
posameznih delov Slovenije, zaradi 
praznjenja posameznih območij, 
zaradi ukinjanja storitev javnega 
pomena (javnih in zasebnih), katerih 
ukinjanje prinaša tudi zmanjšanje 
delovnih mest ter posledično vpliva 
na dodatno odseljevanje prebivalst-
va, nujno narediti korake k ustano-
vitvi pokrajin, saj bo le tako mogoče 
zaustaviti nekatere negativne trende 
v regionalnem razvoju in okrepi-
ti pozitivne razvojne potenciale v 
različnih delih Slovenije,« so zapisa-
li v SOS glede osnutka pokrajinske 
zakonodaje.

Ključne so naloge, ki se 
prenašajo na pokrajine

Ob prvem poizkusu ustanavljanja 
pokrajin je Skupnost občin Sloveni-
je opozarjala na problem nalog, ki 
se prenaša na pokrajine. »Država in 
ministrstva so v maniri, ki je značilna 
tudi pri prenašanju nalog na občine, 
pripravili nabor, ki je pogosto imel 
kaj malo za opraviti z nalogami, ki 
imajo po svoji funkciji pokrajinski 
značaj. Velikokrat so bile izbrane 
naloge zato, ker zanje na državni 
ravni ni bilo zagotovljenih finančnih 
sredstev, pa tudi ustreznih kadrov 
ne. Zato je Skupnost že v svojih 
pobudah glede ustanavljanja pokra-
jin jasno zapisala, da je ključna opre-
delitev, katere naloge bodo opravljale 
pokrajine, kaj država in kaj občine. 
Ker ima zakon o pokrajinah splošen 
značaj, so relativno splošno zapisane 
tudi pristojnosti. Vendar pa pričaku-
jemo, da že ta zakon jasno oprede-
li naloge in pristojnosti pokrajin v 
izogib podajanju in nerazumevanju 
med posameznimi ravnmi. Glede 
na obsežnost projekta ustanavljanja 
pokrajin se zavzemamo za postop-
nost prevzemanja nalog.«

Obsežno zakonsko gradivo 
je v obliki zbornika objavlje-
no na spletni strani Državnega 
sveta. Novembra lani so se z njim 
seznanili državni svetniki, zdaj pa 
ga v okviru javne razprave obravna-
vajo tudi občinski sveti. Čeprav so 
pokrajine zapisane v ustavi, doslej 
v 30 letih samostojnosti Slovenije 
ni bilo dovolj politične volje, da bi 
jih v resnici ustanovili.  

Politika se strinja, da je Sloveni-
ja preveč centralizirana država. 
Nikakor pa ni potrebnega soglasja o 
tem, koliko pokrajin bi bilo potreb-
no ustanoviti, kakšne pristojnosti 
bi imele in kako bi se financirale. Po 
definciji je za decentralizacijo značil-
no prenašanje nalog z države na 
druge organizacije, ki niso sestavni 
del državne uprave, ampak so sora-
zmerno samostojne. 

V zakonu so predvidene
Zakon o lokalni samoupravi, ki je bil 

sprejet leta 1993, je na osnovi ustave 
uredil povezovanje občin v pokrajine 
zaradi urejanja in opravljanja loka-
lnih zadev širšega pomena, postopek 
ustanovitve pokrajine, pravni status 
pokrajine, izstop občine iz pokrajine, 
prenos nalog v izvirno pristojnost 
pokrajine ter načela prenosa nalog 
iz državne pristojnosti v opravljanje 
pokrajinam, organe pokrajine, pred-
stavništvo občin v pokrajinskem 
svetu in druga vprašanja v zvezi z 
uvedbo pokrajin. Toda te določbe 
niso bile uresničene. Po tej ureditvi 
bi se v pokrajine povezovale občine, 
ki bi bile tudi njene ustanoviteljice. 
Tako bi bila pokrajina institucionalna 
oblika medobčinskega sodelovanja. 
Do sedaj smo dobili le tako imeno-
vane statistične regije in kohezijski 
regiji Vzhod in Zahod. 

Zakon o ustanovitvi 
pokrajin

Po osnutku zakona o ustano-
vitvi pokrajin bodo ustanovljene 
hkrati na območju celotne države, 
imele bodo isti pravni status in 
naloge. V zakonu bodo določene 
pokrajine, njihova območja, imena, 
sedeži in število članov prvih pokra-
jinskih svetov. Območje pokrajine 
je določeno kot zemljepisna enota, 
ki jo povezujejo poselitveni, infra-
strukturni in naravni sistemi ter 
interesi prebivalstva za reševanje 
zadev širšega lokalnega in regio-
nalnega pomena, ki jih je pokrajina 
kot samoupravna lokalna skupnost 
sposobna zagotavljati. V območje 
pokrajine so vključena celotna 
območja občin.

Pokrajine naj bi imele imena po 
največjem mestu v pokrajini, določeni 
pa bodo tudi sedež pokrajine in sedež 
pokrajinskega sveta ter sveta občin. 
Sedež predsednika (ali predsednice) 
pokrajine, nadzornega odbora pokra-
jine in pokrajinske uprave je v kraju, 
kjer je sedež pokrajine.

Število članov pokrajinskega sveta 
bo določeno glede na število prebiv-
alcev: 31 do 35 članov v pokrajini s 
100 do 160 tisoč prebivalci, 36 do 40 
članov v pokrajini s 160.001 do 220 
tisoč prebivalci ter 41 do 45 članov v 
pokrajini z več kot 220 tisoč prebiv-
alci.

Tudi Savinjska pokrajina
Osnutek predlaga Dolenjsko-be-

lokranjsko pokrajino, Gorenjs-
ko pokrajino, Goriško pokrajino, 
Koroško-šaleško pokrajino, Osred-
njeslovensko pokrajino, Savin-
jsko pokrajino, Štajersko pokra-
jino, Pomursko pokrajino in 
Primorsko-notranjsko pokrajino. 
Poseben status bi imeli mestni občini 
Ljubljana in Maribor.

Savinjska pokrajina bi po pred-
laganem osnutku obsegala občine 
Braslovče, Celje, Dobje, Dobrno, 
Kozje, Laško, Podčetrtek, Polzelo, 
Prebold, Rogaško Slatino, Rogatec, 
Slovenske Konjice, Šentjur, Šmarje 
pri Jelšah, Štore, Tabor, Vitanje, 
Vojnik, Vransko, Zreče in Žalec 
(1.598 kvadratnih metrov površine z 
okoli 196 tisoč prebivalcev).

Sedež Savinjske pokrajine bi bil 
v Celju, sedež pokrajinskega sveta 
v Šentjurju, sedež sveta občin pa v 
Rogaški Slatini. Prvi pokrajinski svet 
bi štel 38 članov. 

Kot je bilo med drugim doslej 
slišati v razpravah o osnutku, Šaleška 
dolina zahteva samostojno pokraji-
no, v Celju pa bi želeli spremeniti ime 
v Celjsko pokrajino, namesto Savin-
jske.

Predviden začetek 
delovanja pokrajin v 2023

Pogoj za relativno samostojnost in 
neodvisnost ožjih družbenih (loka-
lnih) skupnosti je ustrezna stopnja 
teritorialne, upravne, politične in 
fiskalne decentralizacije. Za finan-
ciranje pokrajin bo sprejet poseben 
Zakon o financiranju pokrajin. 
Osnutek predvideva postopno 
prerazporeditev javnofinančnih 
sredstev med državo in pokrajinami 
v sorazmerju s prenesenimi pristo-
jnostmi. Prenos naj bi potekal post-
opno od ustanovitve pokrajin do leta 
2030. Pregled nalog s predlogi spre-
memb in dopolnitev 157 področnih 

zakonov je podan kot priloga 
osnutka v katalogu Pristojnosti in 
naloge pokrajin. Osnutek predvide-
va začetek delovanja pokrajin 1. 1. 
2023.

Člani, predsednik in 
podpredsednik pokrajine

Pokrajine bodo imele svoj statut, 
lastni grb, zastavo in žig. Pokrajinsko 
samoupravo uresničuje pokrajinski 
svet, v katerega so izvoljeni članice 
in člani na podlagi splošne in enake 
volilne pravice. Pokrajino zastopa 
predsednik (predsednica), ki je prav 
tako izvoljen na volitvah. Predsednik 
izmed članov pokrajinskega sveta 
imenuje najmanj enega podpredsed-
nika, ki funkcijo opravlja poklicno. 
Člani pokrajinskega sveta, pred-
sednik pokrajine in podpredsednik 
pokrajine so funkcionarji. Najvišji 
organ nadzora javne porabe v pokra-
jini je nadzorni odbor. 

Svet občin stavljajo županje in 
župani občin z območja pokrajine. 
Svetu občin predseduje predsednik 
pokrajine, obvezno najmanj dvakrat 
na leto. 

Svet občin lahko predlaga pokra-
jinskemu svetu v sprejem odloke 
in druga akte, razen proračuna. 
Obravnava in daje mnenje o zadevah 
iz pristojnosti pokrajinskega sveta, 
ki se nanašajo na regionalni razvojni 
program in ukrepe za izvajanje regio-
nalne razvojne politike, prostorske 
ureditve regionalnega pomena, 
spodbujanje investicij na območju 
pokrajine in na naloge pokrajine, ki 
jih ureja kot lokalne zadeve širšega 
pomena za območje več občin.

Za opravljanje upravnih nalog iz 
pristojnosti pokrajine in prenesenih 
upravnih nalog države ustanovi 
pokrajinski svet na predlog predsed-
nika pokrajine pokrajinsko upravo, 
ki jo sestavljajo pokrajinski upravni 
organi (direktor pokrajinske uprave, 
načelniki pokrajinskih upravnih 
organov, načelniki enot pokrajinske 
uprave).

Za sodelovanje med pokrajinsko 
upravo, občinskimi upravami ter 
organizacijskimi enotami minis-
trstev, organov v njihovi sestavi ter 
oseb javnega prava, katerih usta-
novitelj je pokrajina, se za območje 
pokrajinske uprave ustanovi koordi-
nacijski sosvet.

Soodločanje prebivalcev 
pokrajine

Pokrajinski organi morajo obvešča-
ti prebivalke in prebivalce o vprašan-
jih javnih zadev in pristojnosti pokra-
jine. Neposredni obliki sodelovanja 
prebivalcev pri odločanju sta refer-
endum in ljudska iniciativa, lahko 
pa so v statutu pokrajine določene 
tudi druge oblike. S statutom se 
uredi tudi obveščanje, posvetovanje 
in sodelovanje nevladnih organizacij 
ter drugih organizacij civilne družbe 
v postopkih odločanja.
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Na pobudo predsednika Republike Slovenije, predsednika Državnega 
sveta, Skupnosti občin Slovenije, Združenja občin Slovenije in Združenja 
mestnih občin Slovenije je skupina strokovnjakov pripravila osnutke tako 
imenovane pokrajinske zakonodaje.

Pokrajinska zakonodaja 
kot osnutek v javni razpravi 

 K. R.

Predsednik pokrajine bo imel v skladu s tem 
zakonom zelo veliko moč in po mnenju Skupnosti 
slovenskih občin (SOS) preveč pristojnosti. 
Pripombe se nanašajo tudi na financiranje in 
razmejitve nalog med občinami in pokrajinami.

Skupnost občin 
Slovenije podala veliko 
pripomb na osnutek 

 K. ROZMAN
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Skupnost občin Slovenije se že vse 
od leta 2007 zavzema za ukinitev 
upravnih enot in prenos nalog na 
občine, zato podpira predlagano 
ukinitev dvotirnosti na lokalni ravni, 
torej prenos nalog upravnih enot na 
pokrajine. Ob tem pričakujejo, da se 
hkrati opravi tudi pregled »para«lo-
kalnih oz. državnih institucij, ki bi jih 
bilo nujno »zliti« v novo pokrajinsko 
organiziranost (regionalne razvojne 
agencije, energetske agencije, sklad 
kmetijskih zemljišč in gozdov, centri 
za socialno delo,..)

Opozarjajo na nevarnost 
podvajanja nalog

Skupnost občin Slovenije je nato 
podala pripombe in predloge za 
spremembe po posameznih členih 
zakona. 9. člen, ki opredeljuje 
lokalne zadeve širšega pomena, bi po 
njihovem mnenju potreboval jasne-
jšo in natančnejšo opredelitev, da ne 
bi prišlo do konfliktov ter podvajan-
ja nalog in pristojnosti med občin-
ami in pokrajinami. Za uspešnost 
delovanja je nujna jasna opredelitev 
pristojnosti ter natančna in trans-
parentna razmejitev med pristojnos-
tmi države, pokrajinami in občinami. 
Med naštetimi področji oz. nalog-
ami, ki naj bi jih opravljale pokra-
jine, so v SOS dodali tudi dolgo-
trajno oskrbo. Na področju vzgoje 
in izobraževanje bi morale biti po 
njihovem mnenju pokrajine pristo-
jne za srednje šole, glasbene šole ter 
šolanje in vključevanje otrok s poseb-
nimi potrebami. V primeru osnovnih 
šol se postavlja vprašanje delitve 
pristojnosti na področju osnov-
nošolskega izobraževanja (v grobem 
sedaj občine zagotavljajo prostor, 
država plačila zaposlenih). Ob tem 
je po besedah SOS sistem potrebno 
nastaviti tako, da bo pokrajina imela 
polne pristojnosti, tudi pristojnost 
določanja standardov in normativov. 

Dileme glede turistične 
takse in okoljskih dajatev

Postavljajo pa se še nekatera 
druga vprašanja, tudi glede prihod-
ka pokrajine, na primer na področju 
turizma, ki je sedaj v deljeni pristo-
jnosti države in občin. Z ustanovit-
vijo pokrajin bo področje verjetno 
razdeljeno med tri deležnike. Turis-
tična taksa je v marsikateri občini 
pomemben vir financiranja pogojev 
za uspešno izvajanje turizma. Zato 
je turizem še eno področje, kjer bo 
jasna razmejitev pristojnosti nujna 
in še kako potrebna. 

Prav tako je treba zelo jasno razme-
jiti okoljske dajatve. Te so na podlagi 
zakona, ki ureja varstvo okolja, pred-

pisane zaradi obremenjevanja okolja 
z odpadnimi vodami in zaradi odlag-
anja odpadkov na odlagališčih. Gre 
za infrastrukturo, namenjeno izva-
janju obvezne občinske gospodarske 
službe varstva okolja, in so prihodek 
proračuna občine, kjer je nastala 
obremenitev okolja, zaradi katere je 
predpisana okoljska dajatev. Potreb-
na bo zelo jasna razmejitev pristo-
jnosti in finančnih sredstev. 

Sodelovanje med 
pokrajino in občinami

V SOS imajo med drugim tudi 
pripombe na povezavo in sodelo-
vanje med pokrajinami in občinami. 
Zakon bi moral vsebovati jasnejše 
opredelitve, postopke in pristope 
za zaščito interesov občin, kadar 
te pokrajinsko vodstvo ne upošte-
va. Predlagana umestitev sveta 
preveč spominja na ureditev relacije 
državni zbor – državni svet, ki pa se 
je do sedaj pokazala kot neustrezna, 
pravijo v SOS. 

Predsednik pokrajine bo v skladu 
s tem zakonom imel zelo veliko moč 
in po mnenju SOS preveč pristojno-
sti: »Bo političen, izvršilni, upravni 
in še kakšen vodja pokrajine. Takšna 
rešitev ni najbolj ustrezna. Razmisli-
ti bi bilo treba o razmejitvi pristojno-
sti. Glede na to, da zakon predvideva 
imenovanje direktorja pokrajinske 
uprave, bi bilo smiselno del pristo-
jnosti prenesti na direktorja pokra-
jinske uprave.«

Financiranje urejeno 
presplošno

Pripombe imajo v SOS tudi glede 
financiranja pokrajin, ki da je preveč 
splošno opredeljeno. »Za delovanje 
potrebujejo pokrajine določen, tudi 
izviren finančni vir. Sistem je treba 
vzpostaviti tako, da bo pokrajina na 
področjih svojih izvirnih pristojnosti 
imela polna pooblastila. Tudi takšna, 
ki jim bodo omogočala določanje 
standardov in normativov, ki bodo 
odraz potreb in stanja v pokrajini. K 
polnim pooblastilom pa sodijo tudi 
finančna sredstva, ki morajo biti 
ustrezna nalogam, ki jih bodo pokra-
jine izvajale.«

Pripravite svojo kosilnico na novo sezono 
košnje in ji zagotovite profesionalen, 
hiter in cenovno ugoden servis:. Menjavo olja in zračnega filtra. Čiščenje stroja. Ostrenje noža. Pregled delovanja stroja. Predsezonski servis. Možnost prevzema na vaši lokaciji

SERVIS
motornih žag 
in vrtnih strojev
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Samo en
KLIK do nas

V soboto, 8. maja 2021, se je tako 
imenovanemu vseslovenskemu 
Kavč festivalu prvič pridružil tudi 
Mladinski center Žalec, ki je prip-
ravil dva koncerta. Festival je sicer 
med 7. in 9. majem potekal že petič, 
na različne lokacije po vsej Sloveni-
ji pa je kljub pandemičnim okolišči-
nam pripeljal živo kulturno doga-
janje. 

Letošnji Kavč festival, ki poteka v 
soorganizaciji KD Matita, Društva 
ZIZ, Radia Marš, Hiše otrok in 
umetnosti, MCLU Koper in ekipe 
festivala Plavajoči grad, se ni mogel 
odviti na ustaljen način in v ustal-
jenem februarskem terminu. Zato 
se je organizacijska ekipa odloči-
la za intimne koncerte in nastope 
na zasebnih terasah, balkonih, 
vrtovih in dvoriščih. Dogodki za 
občinstvo desetih ljudi so potekali 
ob upoštevanju smernic in navodil 
NIJZ, hkrati pa opozarjali na krizo 
kulturnega in prireditvenega sektor-
ja.

Žalec se je vrtnemu Kavč festiva-
lu pridružil z dvema koncertoma. 
V koordinaciji Mladinskega centra 
Žalec se je v dopoldanskem terminu 

na zasebni terasi z avtorskim reper-
toarjem predstavila Špela Jezovšek 
– Stella, v popoldanskem terminu 
pa je na balkonu Mladinskega centra 
Žalec nastopil kantavtor Leon Ašen-
berger. »Odlično je bilo po dolgem 
času spet igrati pred občinstvom. Na 
podobno povabilo se bom z veseljem 
ponovno odzval, saj menim, da bi 
se takšni dogodki iskreno intimne 
narave morali zgoditi večkrat, tudi v 

običajnih razmerah,« je po nastopu v 
centru Žalca povedal Ašenberger.

Med koncertoma je center Žalca 
obiskala tudi maskota festivala, t. i. 
»Kavč-mobil«. Za kulturne potrebe 
in namene predelan stari TAM-ov 
gasilski avtomobil je pred fontano 
piv zapeljala terenska organizacijs-
ka ekipa, na čelu z Matijo Solcetom, 
pobudnikom in programskim koor-
dinatorjem festivala, ki je z gveril-
skimi glasbenimi nastopi kulturno 
budila kraje na poti od Maribora 
do Ljubljane. Solce je na harmoni-
ki pospremil zasedbo Zajtrk (Laura 
Betka Kranjc, Sven Horvat), naključ-
no nabranemu občinstvu pa so pred 
nadaljevanjem poti zaigrali krajši set 
skladb.

Kavč festival lahko v letu 2022 
optimistično pričakujemo v njegovi 
(čim bolj) običajni obliki, tudi v 
Žalcu, je povedala vodja projekta 
Anja Oset. Mladinski center Žalec 
pa pred njim napoveduje še pestro 
kulturno dogajanje. Direktor MC 
Žalec Tomaž Kozovinc je o tem 
povedal: »Kavč festivalu se bomo še s 
širšim dogajanjem v Žalcu z veseljem 
pridružili tudi v naslednjih izvedbah, 
naslednje intimne kulturne dogodke 
na prostem pa napovedujemo že za 
junij, ko se bodo imeli vsak petek 
priložnost na terasi MC Žalec pred-
staviti lokalni glasbeniki.«

Mladinski center Žalec napoveduje kulturne dogodke na prostem vsak petek 
v juniju, ko se bodo na terasi MC Žalec predstavili lokalni glasbeniki.

Kavč festival prvič v Žalcu
 L. KOLAR    ANJA OSET, ALJAŽ GOBEC, MC ŽALEC

Zajtrk na fontani

Špela Jezovšek - Stella

Kavč-mobil se je nap poti do Ljubljane ustavil tudi pri žalski fontani piv.
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K upadu porok je lani prispeva-
la tudi epidemija, ki je v delu leta 
zaradi epidemioloških ukrepov 
prepovedovala marsikaj, tudi 
druženja, prireditve in poroke, vsaj 
v smislu dogodkov z več vabljenimi. 
Kot nam je povedala načelnica UE 
Žalec Simona Stanter, so tako v 
lanskem letu opravili 141 poročnih 
obredov (med njimi eno partnersko 
zvezo), leta 2019 pa 44 več, torej 
185. Letošnje številke za marec in 
april že kažejo na ponovni porast 
števila sklenjenih zvez, a počaka-
ti bo treba na za poroko najbolj 
popularne mesece, to je obdobje od 
maja do vključno septembra.

Lani v času razglasitve prvega 
vala epidemije, marca in aprila, na 
območju UE Žalec niso zabeleži-
li niti enega uradnega poročnega 
obreda, medtem ko jih je bilo v teh 
dveh mesecih leta 2019 skupaj 22. 
Maja so jih zabeležili 9, kar je dobrih 
65 odstotkov manj kot maja 2019, 
40-odstotni upad je bil tudi junija, 
julij in avgust pa sta popravila vtis 
s skupaj enakim številom sklenitve 

zvez kot leto poprej, torej 54. Pred-
videvamo, da je porast v lanskem 
septembru na 31 (24 leta 2019) 
najbrž nadoknadil tudi kakšno 
sklenitev zveze iz prejšnjih mesecev. 
Med oktobrom in decembrom, ki 
je tradicionalno za poroke najmanj 
priljubljeno obdobje, so zabeležili 4 
poroke manj kot leta 2019, skupaj 12 
(16 pa v letu 2019). Lani novembra 
se tako kot marca in aprila ni poročil 
nihče. »Ničel« pa kljub »sezonski 
neatraktivnosti teh mesecev v letu 
2019 niso zabeležili in je tudi sicer 
redkost. Epidemija je dodala svoje.

Upravne enote v času od prve razgl-
asitve epidemije sredi marca pa do 
28. aprila niso smele sklepati zakon-
skih in partnerskih zvez, je povedala 
Simona Stanter. Od konca aprila so 
lahko poroke ponovno opravljali, a 
z omejitvami: »Poroke in poročnega 
slavja (morda) ni bilo mogoče izvesti 
tako, kot bi si oz. sta si sprva želela 
bodoča zakonca.« 

»Po koncu prvega vala epidemije 
smo poroke izvajali dokaj »normal-
no«, je še povedala Simona Stanter. 
Ob ponovni razglasitvi epidemi-
je v jesenskem času so bile poroke 
ponovno prepovedane, saj niso 
spadale med nujne naloge, ki so jih 
upravne enote v tistem času lahko 
opravljale. »Glede na epidemiološko 

sliko so bile po določenem času 
ponovno dovoljene, vendar izključno 
ob prisotnosti treh oseb (matičarja 
in bodočih zakoncev) ob tem, da je 
bilo potrebno dovoljenje ministra 
za delo, družino, socialne zadeve in 
enake možnosti. Problem je nastal, 
ko se je npr. želel poročiti par in eden 
izmed partnerjev ni razumel sloven-
skega jezika. Zato je bila potrebna 
prisotnost tolmača. To bi pomenilo, 
da bi bile na poroki štiri osebe, dovol-
jeno število pa je bilo takrat le tri. Od 
decembra 2020 je pristojno minis-
trstvo dovolilo, da je na poročnem 
obredu prisoten tudi tolmač (torej 
izjemoma štiri osebe).« Čeprav so 
bile poroke v tako omejenem številu 
vendarle dovoljene, pa se zanje najbrž 
marsikdo ni odločil zaradi slavja, ki 
velikokrat pospremi poročni obred 
in ga sestavlja večje število svatov. 
Mnogi so slavje pač prestavili za čase 
brez omejitev. Morda že letos?

Letos ponovno v vzponu
Razmere se na letošnjo pomlad 

normalizirajo. »V drugi polovici 
februarja 2021 je bilo dovoljeno, da 
je na poročnem obredu lahko pris-
otnih 10 oseb, od 1. do 18. aprila ob 
ponovnem popolnem zaprtju so bile 
dovoljene ponovno 3 osebe in tolmač, 
trenutno pa je dovoljeno število 50 
oseb. Pri izvajanju poročnih obredov 
je treba upoštevati vse (trenutno) 
veljavne varnostne ukrepe. Treba je 
upoštevati uredbe Vlade RS, splošna 
navodila in priporočila NIJZ za 
preprečitev širjenja bolezni.«

V prvih štirih mesecih letos je na 
našem območju sklenilo zakonsko 
zvezo 21 parov, od tega marca 10 
in aprila 7, in to kljub ponovnemu 

zaprtju. »Maja smo sklenili 4 zakon-
ske zveze, predvidenih je še 10 
sklenitev. Trenutno imamo za mesec 
junij napovedanih 18, za julij 23 in 
avgust 19 sklenitev zakonskih zvez.« 
Seveda še vedno veljajo omejitve v 
skladu s priporočili NIJZ, ki jih potr-
juje vlada in najbrž bo končno število 
odvisno predvsem od epidemiološke 
slike in morebitnih novih omejitev. 

»Rada bi poudarila, da so poroke 
eno izmed prijetnejših opravil 
upravne enote. Temu pritrjujejo 
zelo dobri odzivi in pohvale mlado-
poročencev. Zagotovo k temu prispe-
vajo naše matičarke in pooblaščenci 
za sklepanje zakonskih in partner-
skih zvez, ki jim gre vsa pohvala,« je 
dodala načelnica UE Žalec Simona 
Stanter.

Lani manj porok 
  LUCIJA KOLAR    B. P.

V lanskem letu so na območju Upravne enote Žalec zabeležili za dobrih 
30 odstotkov manj sklenitev zakonskih in partnerskih zvez glede na 
leto 2019. 

Simona Stanter

Avla Doma II. slovenskega tabora je ena izmed rednih lokacij za sklepanje zakonskih 
in poročnih zvez na obočju UE Žalec.

Kako skleniti uradno zakonsko ali partnersko zvezo?

Sklenitev zakonske ali partnerske zveze je treba prijaviti v matični službi 
na upravni enoti, kjer želita bodoča zakonca oziroma partnerja skleniti 
zvezo. Z matičarjem se dogovorita za datum in uro med prostimi termini. 
Če je le mogoče, matičar sledi željam mladoporočencev. Matičar bodoče 
zakonce oziroma partnerje ob prijavi opozori na pogoje za veljavnost 
zakonske oz. partnerske zveze in se prepriča o tem, ali so ti pogoji izpol-
njeni. V prijavi par izjavi, da svobodno sklepa zvezo in da so izpolnje-
ni pogoji za njeno veljavnost. V postopku prijave potrebujeta partner-
ja veljavni osebni dokument. Če bodo pri sklenitvi zveze prisotne tudi 
priče, je treba priložiti podatke o pričah (osebno ime, datum rojstva, 
stalno prebivališče). Prisotnost prič namreč ni več potrebna, prav tako 
nista potrebna prstana. 

Za sklenitev zakonske ali partnerske zveze je potrebna osebna navzočnost 
obeh bodočih zakoncev oziroma partnerjev, glede na njuno željo pa se 
poročni obred lahko izvede na več načinov:
• pred matičarjem in načelnikom upravne enote ali od 

njega pooblaščene osebe (s pričama ali brez),
• pred matičarjem in županom občine (s pričama ali brez) ali
• samo pred matičarjem (s pričama ali brez).

Rok za prijavo sklenitve zakonske ali partnerske zveze v uradnih pros-
torih in v uradnem času ni določen. Sklenitev zveze je brezplačna oz. 
brez stroškov. Prijavo lahko bodoča zakonca ali partnerja podata tudi 
več mesecev pred poroko. Zakonska ali partnerska zveza se, glede na 
zmožnosti posamezne upravne enote, lahko sklene tudi zunaj uradnih 
prostorov, če tako želita bodoča zakonca in če sta pripravljena poravna-
ti upravno takso v višini 170 evrov in ostale dodatne stroške. Upravna 
enota z odločbo lahko tudi zavrne vlogo za sklenitev zakonske zveze 
zunaj uradnih prostorov, če bi bila taka sklenitev zakonske zveze težko 
izvedljiva. Če se bodoča mladoporočenca želita poročiti izven uradnih 
prostorov, morata podati vlogo najkasneje 30 dni pred predvidenim 
datumom sklenitve zveze.

Kje in kdo poroča?

Poročni obred poteka slovesno v posebej določenih uradnih prostorih. 
Upravna enota Žalec ima kot uradni prostor določen Dom II. slovenskega 
tabora v Žalcu, Grad Komenda na Polzeli, salon v Schwentnerjevi hiši na 
Vranskem in prostor na sedežu Upravne enote Žalec. 

Poročne obrede zunaj uradnih prostorov se izvajajo na željo mlado-
poročencev. Na območju UE Žalec so to na primer Dvorec Novo Celje, 
Galerija okusov Novo Celje v Občini Žalec, Grad Žovnek v Občini 
Braslovče, Ribnik Lisjak in Na jasi v Občini Tabor, Ribnik Preserje, Laven-
der Hill eco resort v Občini Polzela. Poročne obrede pa so že izvedli tudi 
na domačih dvoriščih.

Na UE Žalec imajo sedem matičark (uslužbenke upravne enote), tri 
pooblaščence (zaposleni na UE Žalec) in sedem »zunanjih« pooblaščencev 
za sklepanje zakonskih in partnerskih zvez, ki jim je po Družinskem 
zakoniku izdano pooblastilo za sklepanje zakonskih in partnerskih zvez 
(pooblastilo je podala načelnica). 

Župani so že po samem zakonu pooblaščenci za sklepanje zakonskih in 
partnerskih zvez na območju »svoje« občine (to pomeni, da ne potrebuje-
jo pooblastila načelnika kot ostali pooblaščenci, če pa bi poročali v drugi 
občini, ga potrebujejo).

Število porok letos ponovno narašča.
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naporno. Ne predstavljam si, da bi moral biti zaprt, da ne bi smel kam iti. 
Takrat bi se bolj uporniško odzval na situacijo. Sedaj imamo 
družine. Takrat pa ne bi šlo to tako ‘na izi’ skozi.« 

Saša Svetko, Šentrupert: »Nedvomno je korona v 
mnogih primerih kriva tudi za slabše odnose v družini, 
družbi, na delovnem mestu in še na marsikaterem 
področju, tudi na področju ljubezni, ki je poleg spošto-
vanja osnova za dobro partnersko zvezo. Dejstvo je, da 
so nekateri izgubili službe in s tem tudi socialno varnost, 
kar je odnose v družinah še poslabšalo. Po drugi strani pa 
so se v nekaterih družinah, ker so imeli možnost biti več časa 
skupaj, ti odnosi še izboljšali. Korona nas je vsekakor dala na 
preizkušnjo in nas soočila z drugačnim načinom življenja. Ob vsem slabem je 
bilo vendarle tudi nekaj dobrega, a to je le slaba tolažba.«  

Niko Vihar, Letuš: »V naših koncih ne opazim nobene spremembe. 
Sploh ne takšne, da bi lahko rekel, da so se zaradi epidemije in 

ukrepov ljudje razšli. Ne poznam nikogar. Jaz osebno sem v 
zvezi. Včasih smo se drugače spoznavali. Ni bilo interne-
ta in ničesar. Moral si se v živo podružiti. To, da bi bile 
včasih občine zaprte, ko sem bil mlajši, mi ne bi bilo ravno 
vseeno. Na srečo sem sedaj upokojen in tole vse skupaj 
name ni preveč vplivalo. Ker s partnerko rada potujeva, 
sva bila sem ter tja malce omejena, drugače pa nič poseb-

nega.«

Danijel Zupančič, Loke: »Življenje je v teh 
časih, ko smo soočeni s to zdravstveno krizo, 

bistveno drugačno kot pred epidemijo. Tudi v naši občini. 
Ob omejevanju gibanja, pomanjkanju druženja, social-
nih stikov in prireditev je bilo zelo malo možnosti za 
spoznavanje novih ljudi, sklepanja novih poznanstev in 
tudi novih ljubezni, ki se rojevajo na takšnih in podob-
nih druženjih. Zaradi zaostrenih ukrepov skorajda ni bilo 
sklepanja novih partnerskih zvez, žal pa več razvez. To so res 
čudni časi, ki so poleg vsega ostalega naredili veliko škodo tudi 
na tem področju. Upajmo, da bo kmalu spet bolje in da ljubezen 
dobi nazaj svoj sijaj.«  

Žiga Šalej, Griže: »Ta čas je zagotovo močno vplival na stike 
med ljudmi, na sklepanja novih poznanstev, ljubezen in 

partnerske zveze, ki so zaradi omejevanja stikov, druženj 
težje nastajale. Je pa ta zdravstvena situacija marsikje 
žal povzročila tudi razpoke v medsebojnih partnerstvih, 
družinah, zlasti tam, kjer so odnosi bili že prej slabi. Biti 
štiriindvajset ur skupaj, pa je te odnose še poslabšalo. 
Zase lahko rečem, da se kaj posebno ne smem pritoževati, 

ampak bo leto 2020 zame in mojo družino ostalo zapisano 
tudi v pozitivnem smislu, saj smo dobili naraščaj, jaz pa sem 

dobil tudi novo službo in se nimam kaj pritoževati.« 

Slavica Brglez, Šempeter: »Čas, v katerem živimo sedaj, je res 
nekaj posebnega, drugačnega, je nekaj, česar si še v sanjah 
ne bi mogli zamisliti. Zame kot upokojenko sicer ni bilo 
tako stresno, saj sem navajena biti doma in delati. Imamo 
manjšo kmetijo, tako da stikov nisem toliko pogrešala. 
Vem pa, da je bilo marsikomu težko in je še. V takšnih 
razmerah pa se tudi niso mogla ustvarjati nova poznan-
stva in tudi ne ljubezni. Mladi so sicer to nadomeščali 
preko klepetov na računalniku in po telefonu, kjer so tako 
in tako že preveč prisotni, celo zasvojeni. Prave ljubezni 
in zveze pa se ustvarjajo v živo in jih sodobna tehnologija ne 

more nadomestiti.«

Miha Fonda, Latkova vas: »Korona je zagotovo vplivala 
na potek določenih partnerskih zvez, intimnosti, ljubezni 

in na vse, kar je povezano s temi odnosi. Pred epidemijo 
se je za težave v partnerstvu veliko ljudi izgovarjalo na 
pomanjkanje časa. Tega izgovora ni več, na površje pa je 
prišlo spoznanje, da so v zvezi partnerji sami. Mnogi so 
izgubili rutino, ki daje vsakodnevnemu življenju smisel 

in ritem. Številni so bili in so še izpostavljeni stresnim 
dejavnikom, kot so izguba službe, negotovost, šolanje otrok 

od doma … Pod vplivom omejitev so tako bile zveze in ljubezni 
na preizkušnji. Marsikdo se v tem času ni poročil, tako kot dva moja 

kolega, ki čakata na boljše zdravstvene razmere.«

Ivana Mosković, Prebold: »Mesec maj je res lep mesec, saj 
vse cveti in dehti, tudi ljubezen. Žal pa so ti časi, ko nas 
omejuje epidemija za sklepanje novih zvez in poznanstev, 
povsem drugačni kot pred korono. Manjka nam druženja, 
pristnih stikov in zabav. Nekako smo otopeli, prestrašeni 
in vse to vpliva na naše medsebojne odnose. Vezani smo 
nekako na svoj dom na družino, stikov z drugimi pa ni 
toliko kot prej. Tudi sedaj, ko so se odprle terase gostinskih 
lokalov, še nisem šla na kavo in klepet s prijateljicami, 
čeprav sem komaj čakala, da se to zgodi. Mislim pa, da se bo 
vse uredilo in da bo življenje zopet takšno, kot je bilo prej.« 

Za maj smo včasih rekli, da je mesec ljubezni. Žal je lanski zaradi epidemije ta pregovor demantiral. Kako je bilo z letošnjim mesecem ljubezni? Kako 
je epidemija vplivala na spoznavanje novih ljudi, na sklepanje novih partnerskih zvez? Ali je ljubezen vseeno našla pot v času prepovedi zbiranj, 
prireditev in druženj in nasprotno, kako je vplivala na »preveč« zaprtosti znotraj ozkih družinskih skupnosti? Je okrepila partnerske zveze, jih 
morda razdirala? Kako je bilo z »ljubeznijo« v času korone, smo povprašali naključno izbrane prebivalce naše doline. 

Upajmo, da vendarle zmaga ljubezen
    BINA PLAZNIK IN DARKO NARAGLAV

Urška Zupančič, Tabor: »Koronski čas je močno zaznamoval 
naše odnose. Mogoče smo to najbolj občutili v okviru družin, 
kjer smo bili skupaj več časa, medtem ko stikov z drugimi 
ljudmi ni bilo toliko. Posledično tudi ni bilo toliko možnosti 
za sklepanje novih poznanstev, prijateljstev in tudi ljubezni, če 
odmislimo razna socialna omrežja, kar pa ne more nadomestiti 
pristnih stikov v živo. Kot vemo iz medijev, pa se je ta nape-

tost v odnosih marsikje močno povečala in je žal prišlo tudi do 
razvez. Poznam kar nekaj primerov, ponekod pa je bilo tudi še kaj 

hujšega.« 

Daša Potrč Mandeljc, Žalec: »Moja izkušnja je, da nisem imela 
kakšnih večjih problemov, saj sem poročena, imam otroka. 
Sočustvovala sem s tistimi, ki niso imeli te sreče. Opazila sem, 
da sem na Facebook prejela več prošenj za prijateljstvo. Neka-
kšno osamljenost in hrepenenje med ljudmi je bilo opaziti. Mi 
smo se imeli radi, pri nas je bila ljubezen v zraku. Poskrbela 
sem za to, da sem se dobivala s prijateljicami. Hodile smo na 
sprehode in debatirale. Sama sem bolj pozitivno naravnana. Ko 
me je življenje prisililo, da se odločim za pozitivni ali negativni 

pogled na svet, sem se odločila za pozitivnega.«

Jakob Mežnar, Ločica: » Res smo v mesecu maju, mesecu 
ljubezni, kot radi rečemo, vendar že drugo leto ta mesec ni 

takšen, kot smo ga bili vajeni v preteklosti. Koronavirus in z 
njim povezani ukrepi za preprečitev širjenja so naredili nepo-
pravljivo škodo v naših medsebojnih odnosih. Brez socialnih 
stikov v živo se težko rojevajo tudi nove ljubezni. Kjer so part-
nerski odnosi bili že sicer skrhani, pa so se naredile še večje 

razpoke. Te so ali še bodo pripeljale do ločitev ali, kot lahko 
zasledimo v medijih, tudi do tragičnih posledic, ki se rezultira-

jo v nasilju med štirimi stenami ali celo uboji. Upajmo, da zmaga 
ljubezen.«

Nika Poženel, Griže: »Med svojimi prijatelji ne opažam kakšne 
krize, so kar ostali skupaj. Na splošno pa menim, da je bila kar 
kriza v ljubezenskih razmerjih. Moja najboljša prijateljica na 
primer je s fantom skupaj že tri leta, ampak je sedaj vmes njena 
mama predlagala, da se nekaj časa ne vidita zaradi virusa. 
Nekaj časa sta upoštevala mamino omejitev, potem pa sčasoma 
ne več (smeh). Sama že imam fanta, tako da ne vem, kako so 
drugi reševali spoznavanja novih ljudi.«

Zvonko Grobelnik, Šempeter: »Veliko se govori o 
tem, da so se pari v tem času ločevali. Sam sicer osebno 

ne poznam nikogar, ki bi se ločil, ker bi preveč časa preživljal s 
svojim partnerjem. Meni je všeč, da sem veliko s partnerko. 
Skupaj sva že 35 let in še zmeraj se rada druživa. V času korone 
sva bila več doma zaradi omejitev na delovnih mestih. Nisva 
občutila kakšne krize, saj sva se ravno selila in sva imela 

ogromno dela. Če bi bil mlajši, bi bila kar kriza. Vozim avtobus 
in opažam, da so se nekateri osnovnošolci zelo zredili. Petošolec 

komaj zleze na avtobus. Mladi se že zaradi telefonov manj družijo. 
Vendar menim, da se bodo šestnajstletniki še vseeno zanimali za 

punce, saj bo drugače vse narobe.«

Anela Karajbić, Žalec: »V tem času se mi maj sploh ne zdi več 
mesec ljubezni. Menim, da se je več parov razšlo zaradi korone, 
omejitev, več časa so morali preživeti skupaj in niso zdržali. 
Treba se je več pogovarjati. Moj mož je voznik. Domov prihaja 
čez vikend. Če bi bila mlajša, bi bilo kar hudo spoznavati se 
med sabo.«

Anita Poličnik, Parižlje: »V korona časih je prišlo 
do velikih razkolov, ker so ljudje preživeli več časa 

skupaj, in to je bila katastrofa. Vidim pri prijateljih. Če 
se ljudje ne znajo pogovarjati, je to velika kriza za partner-
stvo. Dejansko si moral veliko delati na zvezi, da je to obdobje 
minilo brez krize. Imam srečo, ker me partner posluša. Znava 
se pogovarjati. Kriza je, če se ljudje ne znamo ne poslušati in ne 
pogovarjati. Mladi se lahko spoznavajo samo prek interneta, 
chatov. To pa so čisto zgrešeni primeri. Takšno spoznavanje je 

katastrofa in ‘ne pije vode’.«

Jana Pustoslemšek, Kapla: »Osebno ne poznam kakšnih 
takšnih (več prepirov in ločitev; op. ur.) primerov in kaj se 

je dogajalo z ljubezenskimi zvezami v času korone. Če pa pogle-
damo okoli sebe, vidimo, kaj vse se dogaja. Je pa verjetno več 
razvez ali vsaj trenj v zvezah, kot jih je bilo pred korono. Slabe 

osebne izkušnje tudi nimam. Če imaš družino in če 
je partner takšen, kot mora biti, potem zveza 

ostane in se poglablja. Iščeš načine, kako si 
izkazati pozornost, zaljubljenost pa preraste v 
zaupanje in skupno uživanje življenja.«

Tomaž Guzej, Poljče: »Ne opažam nič poseb-
nega. Mogoče smo nekateri malo utrdili zveze, ker 
smo bili toliko skupaj in smo se še bolje spoznali. Ne poznam 

nikogar, ki bi se v tem obdobju na novo spoznal ali se ločil. Če 
bi se pa kaj takega dogajalo, ko sem bil jaz mlajši, bi mi bilo zelo 
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Gradnja društvenega objekta ŠD 
Partizan Prebold, ki je postavljen 
na platoju ob športnih igriščih za 
tenis, odbojko na mivki, nogomet 
in ulično košarko, se je letos aprila 
zaključila.

Športno društvo Partizan Prebold 
je s tem objektom pridobilo lep društ-
veni prostor in hkrati obogatilo svojo 
ponudbo za ljubitelje športa. Člani in 
ljubitelji društva lahko sedaj posedijo 

v senci dreves ter si privoščijo kakšno 
kavico ali osvežilno pijačo. Kot nam 
je povedal predsednik društva Matej 
Križnik, so letos uradno začeli upora-
bljati igrišča v petek, 30. aprila. Poleg 
društvenega prostora s teraso ima 
objekt sedaj tudi dve garderobi s tuši 
in sanitarijami. V novo sezono pa v 
društvu startajo tudi s prenovljenim 
odbojkarskim igriščem. Je večje od 
prejšnjega in ima tudi novo mivko. 

V našo ekipo vabimo novega sodelavca (m/ž) na delovnem mestu:
DELAVEC V PROIZVODNJI.

Glavne naloge in odgovornosti:
• delo v proizvodnji avtoličarskih materialov;
• priprava polnilnic, polnjenje in označitev proizvodov;
• skrb za vzdrževanje strojev in opreme;
• občasno delo v skladišču.

Pogoji:
• IV. stopnja izobrazbe;
• osnovno znanje dela z računalnikom;
• vozniški izpit B kategorije;
• oddaljenost od Silca do 30 km (v eno smer).

Ponujamo:
• zaposlitev v mednarodnem in hitro rastočem podjetju;
• delovni čas od 6.00 do 14.00 oz. od 9.00 do 17.00;
• ugodnosti in aktivnosti za zaposlene;
• pričetek dela je možen takoj.

Če si začutil(-a), da bi rad(-a) postal(-a) del naše profesionalne 
ekipe, pošlji svojo vlogo z življenjepisom na: kadri@silco.si  
(s pripisom: “Za razpis: Delavec v proizvodnji“).

Rok za prijavo: 30. 5. 2021 Si
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Jama Pekel in Rimska nekropola 
sta že nekaj časa zopet na ogled. S 
sproščanjem ukrepov v Turistič-
nem društvu Šempeter upajo, da 
bodo lahko izpeljali načrtovane 
prireditve in dogodke, s katerimi 
bodo počastili tudi 60-letni jubilej 
društva. Za nekakšen uvod so sredi 
Rimske nekropole ustvarili zeleno 

mandalo iz cvetja in zelenja.

Ustvarjanja mandale so se lotili 
na povabilo in pobudo Turistične 
zveze Slovenije. Posvetili so jo zelen-
emu dnevu slovenskega turizma, 
ki ga praznujemo 20. maja. Takrat 
je tudi svetovni dan čebel. Akcija je 
bila uradno zaključena 22. maja ob 
svetovnem dnevu biotske raznovrst-

nosti. Z mandalo iz najrazlične-
jših materialov želijo opomniti vse 
prebivalce Slovenije na pomen ohran-
janja bogastva naravnega sveta, ki 
nas obdaja. Hkrati gre za simbolno 
dejanje, saj je ponovno povezala 
ljudi po dolgem času ločenosti zaradi 
epidemije. 

Ustvarjena mandala v šempetr-
ski Rimski nekropoli je prav gotovo 
tudi nekakšen poklon letošnjemu 
60-letnemu jubileju društva. Kot je 
povedala predsednica TD Šempet-
er Ivica Čretnik, so pri njeni izdela-
vi izhajali iz naravnih materialov in 
bogate rimske zgodovine. Zato so 
jo na ogled postavili prav v Rimsko 
nekropolo. 

V Turističnem društvu Šempeter so se pridružili 
pobudi Turistične zveze Slovenije in skupaj z 
80 slovenskimi turističnimi društvi ustvarili 
vseslovensko zeleno mandalo.

Mandala sredi 
nekropole povezuje

     D. N.

Čudovita mandala je dokončana. 

Začetek ustvarjanja mandale

V ŠD Partizan Prebold so ponosni na novo pridobitev.

Nova pridobitev ŠD 
Partizan Prebold

     D. N.

Optika Simona že 28 let deluje v 
župnijski stavbi na začetku Šempe-
tra. Ponuja tako rekoč, od okulis-
tičnih pregledov za očala in kontak-
tne leče, sončna očala, pripomočke za 
očala in pripomočke za nego kontak-
tnih leč. Že nekaj let pa imajo tudi 
spletno prodajo, kar je velik doprinos 
k zadovoljstvu strank.

»Strokovnost je pri nas na prvem 
mestu« je njihov slogan. S tem poskrbi-
jo za zaupanje strank, saj jim je na 
voljo usposobljen in strokoven kader. 
Za kakovostne okulistične preglede 
poskrbi specialist okulist dr. Arsen 
Janjić. Pri izbiri očal in posvetu glede 
izbire stekel sta vam poleg direktorice 
Simone Kodrin na voljo tudi izšolani 
optičarki Silvija in Tjaša z dolgoletnimi 
izkušnjami. Vsaki stranki želijo ugoditi 
in ji razložiti, kaj je zanjo najbolj prim-
erno. 

Čakalne dobre so kratke, saj preglede 
opravljajo vsak teden. Če ni zahtevne-
jše dioptrije, vam v Optiki Simona 
lahko izdelajo očala v dveh dneh. 
Naročila sprejemajo dan po telefonu 
od 8. do 18. ure  ob sobotah od 8. do 
12. ure. Prav tako se je možno naroči-
ti tudi na njihovi spletni strani ali 
osebno v poslovalnici. Naprave, na 
katerih opravljajo preglede, so visoke-
ga standarda z napredno tehnologijo, 
ki omogoča tudi merjenje očesnega 
pritiska in preglede očesnega ozadja 
za preventivno ugotavljanje očesnih 
napak in bolezni. 

Njihova optika je tudi pogodbeni 
dobavitelj medicinsko-tehničnih pripo-
močkov. Strankam lahko pojasnijo, kaj 
jim pravzaprav zavarovalnica ponuja 
in da lahko imajo pri koncesionarjih 
trenutno čakalno dobo več mesecev. 
Zavarovalnica lahko namreč nakup 
bližinskih očal subvencionira šele po 
63. letu starosti. Do takrat so v celoti 
samoplačniki. Pri očalih za daljavo pa 

ZZZS po osnovi prispeva 42,03 evrov, 
več pa le v primeru višjih dioptrij 
oziroma dodatnih očesnih napak. Za 
to so se v Optiki Simona odločili, da 
ponudijo 10 % gotovinskega popusta 
in se s tem približajo znesku, ki ga 
pokrije zavarovalnica. »S tem vam ne 
bo treba čakati na pregled pol leta ali 
več,« dodaja Simona Kodrin.  

V Optiki Simona skrbijo tudi za 
ozaveščanje strank, da je uporaba 
kakovostnih sončnih očal izrednega 
pomena. Na voljo  je tako velika izbira 
ženskih, moških in otroških sončnih 
očal različnih znamk ter različnih 
cenovnih razredov. Tudi bolj priznane 
znamke so velikokrat na voljo z veli-
kimi popusti. Redno imajo dodatne 
akcije, ki jih lahko spremljate na njihovi 
facebook strani in na instagramu. 

Skupaj z dobavitelji očalnih stekel 
pa vam trenutno ponujajo akcijo 1+1 
gratis, kar pomeni, da dobite drugi 
par stekel gratis ob nakupu progre-

sivnih očal. Kot drugi par lahko izbe-
rete enaka stekla, kar se priporoča v 
primeru višjih dioptrij. Druga očala so 
tako rekoč rezervna. Še prehitro pride 
do kakšnih poškodb, ki jih ni mogoče 
odpraviti takoj, zato so samo ena očala 
rizična odločitev, ker veliko uporab-
nikov brez očal niti ne more funkcioni-
rati. Lahko pa akcijo izkoristite tudi za 
nakup sončnih očal z dioptrijo, kar se 
odlično obnese pri vožnji z avtom.    

Pri sončnih in korekcijskih očalih so 
velikokrat korak pred drugimi ponud-
niki. Kot sami pravijo, želijo strankam 
ponuditi nekaj več, nekaj drugačnega. 

V ponudbi imajo tudi tekočine za 
kontaktne leče,  kapljice in gele za 
vlaženje oči. Ob nakupu kontakt-
nih leč vsem začetnim uporabnikom 
nudijo možnost učenja uporabe leč in 
ravnanja z njimi. Vso ponudbo skupaj 
pa zaokroža možnost nakupa darilnih 
bonov, s katerimi lahko obdarite sebi 
ljube ljudi. 

OPTIKA SIMONA Z VAMI IN ZA VAS
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Tišina, 
ki navduši.

Oddajte povpraševanje in pridobite praktično darilo. Navedite kodo: UTRIP21

www.kronoterm.com   080 23 22

2021_05_20 Utrip Savinjse doline 191x281_Adapt red.indd   1 20. 05. 2021   13:28:46

Javna agencija SPIRIT 
Slovenija je izbranim slovenskim 
inovativnim in trajnostno 
naravnanim podjetjem podelila 
naziv ambasadorji značke I 
Feel Slovenia in jih vključila 
v nacionalno komunikacijsko 
kampanjo za promocijo Slovenije. 

V kampanjo Javne agencije SPIRIT 
Slovenija so se uvrstila inovativna 
in trajnostna naravnana podjetja, 
katerih prebojne rešitve podpirajo 
zgodbo zelenega, ustvarjalnega in 

pametnega slovenskega poslovnega 
okolja. Značko so pridobila najbolj 
inovativna in prodorna podjetja v 
Sloveniji, ki ustrezajo vsem trem 
omenjenim merilom. 

V okviru kampanje bo Kronoterm 
predstavljen na globalnem 
konkurenčnem trgu. Njihove prebo-
jne rešitve bodo vključene v krovna 
komunikacijska sporočila, ki jih bo 
SPIRIT Slovenija v javnost lansiral 
v sklopu mednarodne oglaševalske 
kampanje. Kampanjo so pripravili 

drugo leto zapored in pri podjetju 
Kronoterm so zelo ponosni, da so 
uspeli prejeti naziv in da bodo pred-
stavljali slovensko zeleno gospo-
darstvo po vsem svetu. 

Vodja marketinga v Kronotermu 
Suzana Guček je o tem poveda-
la: »Tovrstna priznanja nam veliko 
pomenijo in so še dodatna potrd-
itev, da kot slovenski razvijalec in 
proizvajalec delujemo v pravi smeri. 
Priznanje je dokaz, da delamo dobro 
za naše uporabnike, za okolje in 
za vso Slovenijo. Istočasno pa je to 
potrditev tudi razširjeni ekipi – tako 
sodelavcem kot naši partnerjem, da s 
skupnimi močmi soustvarjamo boljši 
jutri. Skupaj s SPIRIT Slovenija bomo 
to lahko predstavili tudi širši globalni 
javnosti.«

Kronoterm iz Trnave je kot proizvajalec okolju prijaznega ogrevanja postal 
ambasador kampanje I Feel Slovenia.

Kronoterm nacionalni promotor
    T. TAVČAR

V Kronotermu razvijajo okolju prijazne tehnologije.

Lokalna akcijska skupina Spodnje Savinjske doline 
(LAS SSD)
Razvojna agencija Savinja kot vodilni partner lokalnega partnerstva 
LAS Spodnje Savinjske doline (v nadaljevanju: LAS SSD) obvešča, da je 
Upravni odbor LAS SSD na podlagi prošnje za podaljšanje roka za oddajo 
vlog na 2. javni poziv za sredstva Evropskega sklada za regionalni razvoj 
sprejel sklep, da se rok za oddajo vlog na 2. JP LAS SSD za sredstva ESRR 
podaljšuje do 20. 6. 2021. 
Več informacij o aktualnem razpisu lahko najdete na spletni strani LAS 
SSD (https://las-ssd.si/razpisi/razpis-esrr-2021/ ).

LIFE BioTHOP
Vseh šest občin Spodnje Savinjske doline sofinancira in podpira 
mednarodni okoljski projekt LIFE BioTHOP, ki traja od poletja 2019. Kar 
devet hmeljarjev iz SSD in šest replikativnih regij testira biorazgradljive 
(PLA) BioTHOP vrvice v tem letu. Poleg nove vrvice bodo pridobili 
tudi znanje s področja pravilnega kompostiranja hmeljevine s ciljem 
pridobivanja odličnega organskega komposta. Prav tako so partnerji 
v tem času izdelali vrsto biorazgradljivih izdelkov (hmeljeva vlakna, 
biokompozit, embalaža za steklenice za vino in sadilni lončki). 
Vabljeni, da nas spremljate na www.life-biothop. oz. na družbenih 
omrežjih.

NAPOVED DOGODKOV
Razvojna agencija Savinja vas v okviru SPOT svetovanje Savinjska v prvi 
polovici junija 2021 vabi na delavnici:
• »KO ME OBIŠČE INŠPEKTOR – PRAVILNI ODGOVORI 
PODJETNIKOV NA NEPRIJETNA VPRAŠANJA INFORMACIJSKEGA 
POOBLAŠČENCA, TRŽNEGA IN DELOVNEGA INŠPEKTORJA»
• »INSTAGRAM – SPOZNAJTE PRILJUBLJENO 
OMREŽJE ZA DOSEG NOVIH STRANK IN POVEČANJE 
PREPOZNAVNOSTI VAŠEGA PODJETJA«
Več informacij na spletnih straneh www.ra-savinja.si ali na tel. 041 308 763 

AKTUALNE INFORMACIJE - JUNIJ 2021

Stečajni upravitelj Tovarne 
nogavic Polzela Zlatko Hohnjec bo 
na javni dražbi 3. junija ponovno 
poskušal prodati tovarniški 
kompleks. 

Izklicna cena bo tokrat znašala 
nekaj več kot 1.990.000 evrov, kar 
je 390.000 evrov manj kot na zadnji, 
februarski dražbi.

Peti poskus 
prodaje

     T. T.
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Spodnja Savinjska dolina s hmel-
jarsko tradicijo in bogato naravno 
dediščino ponuja vrsto doživetij 
v naravi in pestro kulinarično 
ponudbo.  Oboje ponuja tudi Turis-
tična kmetija Cokan z Ribnikom 
Steska, ki letos širi svojo ponudbo 
tudi z ureditvijo turističnega 
kampa v bližini ribnika.

Turistična kmetija Cokan in Ribnik 
Steska ležita v idiličnem okolju 
Ponikovske planote. Njihova poseb-
nost je, da je voda, ki se izteka v ribnik, 
izvirska voda. Izvira v jami Steska. 
Pri Cokanovih so poznani predvsem 
po postrvih in izdelkih iz njih, pa 
tudi po ostali kulinarični ponudbi. 
Obiskovalcem nudijo možnost lovl-
jenja rib tako v rekreativnem ribniku, 
kje si lahko ulovite svoje postrvi, kot 
tudi v športnem ribniku, kje lahko 

lovite krape. Kulinarično vas razvaja-
jo v  njihovih notranjih ali zunanjih 
gostinskih prostorih, kjer je njihova 
specialiteta pečena postrv s krompir-
jevo solato. Nudijo tudi najem piknik 
prostora, kjer lahko z družino ali 
prijatelji preživite prijetno družen-
je, odmaknjeno od mestnih jeder. 
Seveda pa lahko postrvi pri njih tudi 
kupite. 

Od junija dalje bo pri njih mogoče 
tudi kampirati s prikolicami, 
avtodomi  ali pod platnenimi streha-
mi šotorov, kar  je še ena velika prido-
bitev za njihovo kmetijo in turis-
tično ponudbo naše doline v tem 
delu neokrnjene in čudovite narave 
Ponikovskega krasa.  

Po koronskem premoru so pri 
Cokanovih od konca aprila ponovno 

odprti za obiskovalce. Ljudje, željni 
ribolova in ribjih dobrot  so to 
hitro izkoristili in  ob upoštevanju  
ukrepov je znova skoraj tako kot je 
bilo pred epidemijo.

Že nekaj tednov v planinskem 
domu v Mariji Reki poteka temel-
jita prenova spodnjih prostorov 
doma, z izjemo kuhinje in sanitarij, 
ki so prenovo že imele lani oziroma 
že pred leti. Skupna vrednost 
investicije je okrog 40 tisoč evrov 
in jo bo v celoti pokrila Občina 
Prebold. Dela se sedaj že zaključu-
jejo, dom pa naj bi bil znova odprt 
s 1. junijem.

Planinski dom, ki so ga uredili v 
prostorih nekdanje podružnične 
šole in predali temu namenu leta 
1972, so doslej že večkrat prenavljali. 
Temeljito so ga obnovili in posodobili 
leta 2004. V letu 2007 ob 35-letnici 
društva so planinci s pomočjo 
Občine Prebold in z donacijami in 
prostovoljnim udarniškim delom 
občanov predvsem krajanov Marije 
Reke uspeli na novo prekriti dom in 
urediti vrt pred domom. S sredstvi iz 
občinskega proračuna in prostovol-

jnim delom ter izbranim izvajalcem 
pa poteka tudi tokratna prenova. Ta 
zajema prenovo tlakov in stropov 
v pritličju objekta, kjer so velika 
dvorana, hodnik in soba s točilnim 
pultom. Prav tako poteka sanacija 
vlažnih sten ter ureditev kloriran-
ja vode v vodnem rezervoarju, iz 
katerega se s pitno vodo oskrbujejo 
planinski dom, župnišče ter ostale 
sosedske kmetije v Mariji Reki.

V domu je v dveh gostinskih pros-
torih sto sedežev in točilni pult. 
Prav tako je sto sedežev zunaj, 
pred domom, kjer je tudi prostor za 
piknike in igrišče. Za prenočevanje 
je na razpolago ena soba s štirimi, 
tri sobe s petimi, ena soba z osmimi 
posteljami in skupno ležišče za štiri-
najst oseb. Sanitarije so v pritličju in 
nadstropju, prav tako tudi dve kopal-
nici in umivalnici s toplo in mrzlo 
vodo. Gostinski prostor in sobe se 
ogrevajo s centralno kurjavo.  

Poleg ribogojstva 
še turistični kamp    

    D. NARAGLAV

Turistična kmetija Cokan - Ribnik Steska postaja eden od biserov turistične 
ponudbe Savinjske doline 

V ribniku, ki ima stalno temperaturo vode + 9 stopinj, tako poleti kot pozimi, si lahko sami nalovite postrvi.

Obnavljajo 
planinski dom  

    D. N.

Planinski dom preboldskih planincev in krajanov 
Marije Reke pod Reško planino dobiva novo 
notranjo podobo.  

Manjši ribnik je namenjen lovljenju postrvi, ki jih lahko vzamete domov, večji je namenjen  športnemu ribolovu, kjer se ribe vračajo 
nazaj v ribnik.

Od junija bo priljubljen planinski dom pričakal planince v prenovljeni podobi.

V domu so temeljito prenovili spodnje prostore.

www.turizem-zalec.si
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PO DOLINI / IZ POLITIČNEGA ŽIVLJENJA

Letos bomo Slovenke in Sloven-
ci vendarle povabljeni na volišča. 
Gibanju za pitno vodo je uspelo še 
pred iztekom roka zbrati več kot 
potrebnih 40 tisoč overjenih podp-
isov državljanov pod zahtevo za 
razpis zakonodajnega referenduma 
o noveli zakona o vodah. 

Državni zbor je kljub nasproto-
vanju stroke in nevladnih organi-
zacij oziroma civilne družbe po skra-
jšanem postopku in brez obširne 
javne razprave sprejel spremembe 
in dopolnitve zakona o vodah. Za 
mnoge sta bila sporna predvsem dva 
člena noveliranega zakona o vodah. 
69. člen bi omogočal gradnjo proiz-
vodnih naprav z nevarnimi snovmi 
in odlagališč odpadkov na vodo-
varstvenih območjih. Ministrstvo za 

okolje in prostor je ta člen pred spre-
jemom novele umaknilo iz zakona. 
Ostal pa je 37. člen, ki na priobalnih 
zemljiščih omogoča gradnjo objek-
tov v javni rabi v skladu z zakonom, 
ki ureja graditev objektov. Pobud-
niki referenduma so prepričani, 
da je takšna določba preširoka, da 
predstavlja tveganje za degradacijo 
priobalnih zemljišč in tveganje za 
onesnaževanje površinskih in tudi 
podzemnih vodnih teles. Prav tako so 
prepričani, da se s tem začenja tudi v 
Sloveniji uveljavljati praksa omeje-
vanja dostopa do vode kot javne 
dobrine. Objekti javne rabe namreč 
niso le rekreacijske površine in parki, 
ampak tudi hoteli, restavracije, 
parkirišča, bencinski servisi. Sporni 
so tudi enostavni objekti, za katere 

ni potrebno gradbeno dovoljenje.
Nasprotno ministrstvo za okolje 

in prostor trdi, da pobudniki refer-
enduma zavajajo javnost in zlor-
abljajo zakon ter pitno vodo za 
politično agitiranje. Po mnenju 
ministra Andreja Vizjaka spremen-
jen in dopolnjen zakon dodatno ščiti 
pitno vodo, zagotavlja večjo poplav-
no varnost in zaostruje pogoje za 
gradnjo na območju priobalnega 
pasu. Po sedanji ureditvi je možno 
priobalni pas skrčiti celo na nič 
metrov, po sprejetju novele pa to ne 
bo več mogoče. 

V začetku aprila sta bili v državni 
zbor vloženi kar dve pobudi voliv-
cem za vložitev zahteve za razpis 
zakonodajnega referenduma o 
Zakonu o spremembah in dopolnit-
vah Zakona o vodah. Državni zbor je 
razpisal rok zbiranja podpisov od 20. 
aprila do 24. maja. Vsaka pobuda je 
morala zbrati najmanj 40 tisoč podp-
isov, da bi bila upoštevana. Gibanje 
za pitno vodo jih je prejšnji teden 
prineslo v državni zbor več kot 50 
tisoč. Glede na dva istovrstna post-
opka o istem predlogu zakona bo 
državni zbor ob upoštevanju izpol-
njevanja zakonskih pogojev referen-
dum razpisal na prvovloženo zahtevo 
za razpis referenduma, postopek v 
zvezi s preostalo pobudo pa šteje za 
zaključenega.

Državni zbor mora referendum 
razpisati v sedmih dneh po vložitvi 
zahteve, od dneva razpisa referen-
duma do dneva glasovanja pa ne sme 
preteči manj kot 30 dni in ne več kot 
leto dni. Novela oziroma zakon bo na 
referendumu zavrnjen, če bo proti 
njemu glasovala večina volivcev, ki 
bo oddala veljavne glasovnice, hkrati 
pa mora biti izpolnjen tudi pogoj, da 
je to najmanj petina vseh volilnih 
upravičencev (na volitvah v Evrops-
ki parlament leta 2019 je bilo volil-
nih upravičencev 1.704.866, petina 
pomeni okoli 426 tisoč). 

Novela zakona o vodah 
na referendum     

  K. ROZMAN     B. PLAZNIK

Državni zbor mora referendum razpisati v sedmih dneh po vložitvi zahteve, 
od dneva razpisa referenduma do dneva glasovanja pa ne sme preteči manj 
kot 30 dni in ne več kot leto dni.

Območja ob vodah so zelo dragocena.

Recitirali slovenske pesmi  
    D. NARAGLAV 

Na pobudo Ženskega foruma 
SD so se predstavniki Socialnih 
demokratov Žalec zbrali pred 
spomenikom NOB na Šlandrovem 
trgu v Žalcu in izpeljali vsedržavno 
digitalno akcijo »Recital slovenske 
pesmi Karla Destovnika Kajuha«.

Prireditev je bila posvečena praz-
niku ustanovitve OF slovenskega 
naroda, ki ga danes imenujemo dan 
upora proti okupatorju. Ob spome-
niku z bronastim kipom partizana 
(kipar B. Pengov), ki je posvečen 
štiriintridesetim padlim borcem, 
talcem in internirancem, so recital 

izvajali Alex Wirth, Matic Krajšek in 
Lorena Jenšterle. Slednja je dala tudi 
pobudo za ta dogodek. S to vseslov-
ensko digitalno prireditvijo so se 
izvajalci poklonili padlim borcem 
in na glas podali tudi sporočilo ene 
izmed Kajuhovih pesmi: »Zato ker 
nismo trhle bilke, ki po toči ovene, 
ker mi nismo le številke, smo ljudje.«

Dogodek so na samem mestu 
pospremili tudi predsednik MS Žalec 
Rado Gašparič, podžupan Občine 
Žalec Roman Virant in predsednik 
občinske organizacije SD Viktor 
Mitov.

Izvajalci digitalnega vseslovenskega recitala v Žalcu

Svetniki in svetnice so se ob 
petnajstih točkah dnevnega 
reda v uvodu seznanili z letnim 
programom Nadzornega sveta 
Občine Polzela, v nadaljevanju 
pa z letnimi poročili OŠ Polzela 
in drugih javnih zavodov, Glas-
bene šole Risto Savin, Medobčin-
ske splošne knjižnice Žalec, II. OŠ 
Žalec, UPI ljudske univerze Žalec in 
ZD Jožeta Potrate Žalec.

Sprejeli so tudi sklep o imenovan-
ju Jasne Gregorc za nadomestno 
članico Občinske volilne komisije 
Občine Polzela. V Svet zavoda Glas-
bene šole Risto Savin Žalec so kot 
predstavnika soustanoviteljic občin 
Braslovče, Prebold, Polzela, Tabor 
in Vransko za mandatno obdobje 
2021–2025 imenovali predstavnika 
Občine Tabor Sebastjana Videca in 
predstavnika Občine Prebold Miha 
Fonda, v Svet zavoda II. Osnovne šole 
Žalec, pa tudi za mandatno obdobje 
2021–2025, predstavnico iz Občine 
Braslovče Katjo Tomažič in pred-
stavnico iz Občine Vransko Sonjo 
Cencelj. V Svet zavoda Zdravstven-
ega dom Dr. Jožeta Potrate Žalec so 

kot predstavnika soustanoviteljic za 
obdobje 2021–2025 imenovali pred-
stavnika iz Občine Vransko Marjana 
Pečovnika in za člana razvojnega 
sveta Savinjske regije za obdobje 
2021–2027 župana Občine Polzela 
Jožeta Kužnika.

Občinski svet je v nadaljevanju 
obravnaval nove cene socialnovarst-
vene storitve pomoč družini na 
domu, ki jo za Občino Polzela izvaja 
Dom Nine Pokorn Grmovje. K novi 
ceni, ki se je povišala za 8,2 odstot-
ka, ni bilo pripomb. Zato je občins-
ki svet dal soglasje k ceni, ki znaša 
19,67 evra na uro za delo na delovni 
dan, 25,08 evra za delo v nedeljo in 
26,88 evra za delo na državni praznik 
ali dela prost dan. Ob upoštevan-
ju subvencije, ki jo je dala Občina 
Polzela, znaša končna cena social-
novarstvene storitve pomoč družini 
na domu za uporabnika 3,64 evra na 
uro za delo na delovni dan, 5,08 evra 
za delo na državni praznik ali dela 
prost dan in 4,72 evra na uro za delo 
ob nedeljah. Sklep je začel veljati s 1. 
majem.

Subvencija občine 80-odstotna
 T. TAVČAR

Civilna zaščita občine Braslovče 
je v petek, 21., in v soboto, 22. 
maja, organizirala izobraževanje za 
prve posredovalce. Udeleženci so 
se s pomočjo predavanj na daljavo 
seznanili s teoretičnimi veščinami 
nudenja prve pomoči v primeru 
nezavestne osebe, srčnega zastoja, 
hude krvavitve in tujka v dihalih. 
Drugi dan pa so osvojeno znanje 
uporabili na primerih v praktičnih 
delavnicah in igranih scenarijih. 

Ob upoštevanju epidemičnih 
ukrepov se je praktični del tečaja 

izvedel v dopoldanskem in popoldan-
skem terminu v manjših skupinah. 
Znanje udeležencev tečaja so pisno 
in praktično preverili inštruktorji in 
predavatelji iz vrst nujne medicinske 
pomoči. Odziv občank in občanov je 
bil kljub razmeram odličen. 

Kot je povedal Rok Ušen, povel-
jnik CZ Braslovče je izobraževanje 
uspešno zaključilo 72 tečajnikov, 
ki bodo lahko pridobljeno znanje v 
primeru življenjsko ogrožajočih stanj 
koristno uporabili in komu rešili živl-
jenje.

V Braslovčah novi posredovalci
 T. TAVČAR
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Stoletnica Vide Ožir
     T. TAVČAR

V Domu upokojencev Polzela 
so imeli pred dnevi prav poseben 
razlog za praznovanje, saj je dolgo-
letna stanovalka Vida Ožir, v domu 
je že kar dvajset let, praznovala 
svoj 100. rojstni dan. 

Slavljenka se je rodila 30. aprila 
1921 na Šmohorju kot druga izmed 
sedmih otrok. Na domači kmetiji 
je preživela mladost, ki pa zaradi 
revščine in vojne ni bila preveč lepa. 
Kmalu po vojni je odšla najprej služit 
v Zgornjo Rečico, kasneje pa v Griže, 
kjer je spoznala bodočega moža. Žal 
njuna sreča ni trajala dolgo, saj je 
izbranec kmalu umrl. Ostala je sama. 
Preselila se je k družini Kuder v Griže, 
kjer je živela vse do leta 2001, ko se 
je odločila oditi v dom za starejše 

občane. Vida se je zelo dobro privadi-
la domskemu življenju in se je, dokler 
ji je zdravje to dopuščalo, zelo aktivno 
vključevala v aktivnosti. Zelo rada je 
hodila na izlete, pomagala drugim 
stanovalcem in s svojim prijaznim 
nasmehom, dobro voljo osrečevala 
tudi zaposlene. 

Ob njenem visokem, okroglem 
jubileju ni bilo nič drugače, saj se 
je šopka in torte, ki ji ju je v imenu 

Doma upokojencev Polzela podarila 
namestnica direktorice za področje 
zdravstvene nege in oskrbe Katarina 
Cijan, zelo razveselila in bila ves čas 
dobre volje. Zagotovo pa se je najbolj 
razveselila družbe svojih sorodnic, ki 
so se v prijaznem pismu tudi iskreno 
zahvalile delavcem doma za vso skrb 
in nego, ki jo nudijo Vidi Ožir. Tudi 
mi ji želimo še veliko zdravja in dobre 
volje. 

Jubilantka Vida Ožir s sestrično Hedo Krajnc in nečakinjo Marijo Pušnik

Za petdeset let delovanja 
posadili lipo 

    T. T. 

Na manjši slovesnosti ob 
50-letnici delovanja so člani Horti-
kulturnega društva Polzela 5. maja 
zasadili lipo v drevesnem parku 
pri župnijski cerkvi sv. Marjete na 
Polzeli. 

Kot je povedal predsednik Ferdi-
nand Glavnik, ki društvo vodi že 
več kot dvajset let, je zasajena lipa 
simbol slovenstva. Naj raste in cveti 
za bogato čebeljo pašo, za okusen 
lipov med in zdrav čebelji zarod 
ter prijetno dišeč sveži zrak. Sicer 
pa člani društva v občini skrbijo za 
zasaditev gred pri cerkvi sv. Marjete, 
pri župnišču, pri Žiganovi kapeli in 
avto poligonu Združenja šoferjev in 
avtomehanikov Ločica ob Savinji. Za 
grede člani skrbijo vse leto. Hkrati 
odstranjujejo plevel, zalivajo, obre-

zujejo rastlinsko okrasje in se bojuje-
jo proti pušpanovi vešči. 

Za petdeset let vztrajnosti so simbolno 
posadili lipo.

Avgust Pikel je od vsepovsod 
prinašal razne buteljke vina in 
žgane pijače, ki danes tvorijo 
nadvse obsežno zbirko v njegovi 
kleti stanovanjske hiše v Čepljah 
pri Vranskem. Kot mizar, ki je 
imel svoje podjetje trideset let, je 
namreč postavljal tudi sejmiščne 
prostore po vsem svetu. Tako se mu 
je ponudilo veliko priložnosti za 
dopolnjevanje svoje zbirke. 

Mizarstvo se v Avgustovi družini 

prenaša iz roda v rod. »S samostojno 
obrtjo sem začel leta 1973. Mizarsko 
dejavnost sem prevzel za očetom in 
tako postal tretja generacija mizarjev. 
Avgusta istega leta se je oče smrtno 
ponesrečil in tako sem moral vse 
vajeti vzeti v svoje roke. Tako je bilo 
vseh trideset let mojega samostojne-
ga podjetništva, vse do leta 2003, 
ko sem šel v pokoj. Vodenje podjet-
ja je takrat prevzel sin Gregor, ki mu 
ves čas z veseljem pomagam tudi še 
sedaj. Zelo pa sem vesel, da se je za 
mizarski poklic odločil tudi vnuk 
Tevž, ki se izobražuje v tej smeri v 
Mariboru in bo tako že peta gener-
acija mizarske obrti v naši familiji,« s 
ponosom pove Avgust. 

Z Gorenjem po svetu 

»Ko sem prevzel obrt, nismo imeli 
kaj prida strojev in smo delali, kar 
smo lahko. Z orodjem in znanjem, 
ki smo ga imeli, smo preko kolega 
dobili posel na objektu osnovne šole 
s prilagojenim programom v Velenju. 
Tam sem se spoznal tudi z ljudmi iz 
podjetja Gorenje in konec leta 1973, 
ko je potekal sejem v Velenju, smo 
za Gorenje uredili prvo sejmišče. 
To pa je bil začetek dolgoletnega 
sodelovanja s tem velikim podjet-

jem. Zanje smo urejali sejmiščni 
prostor na najrazličnejših sejmih po 
Jugoslaviji, Evropi, Aziji, Kitajski 
… Poleg Gorenja pa smo sejmiščne 
prostore delali tudi za številna druga 
podjetja na Celjskem, kot so bili 
EMO, Cetis, Aero, Merx. Največ smo 
delali razstavne prostore za Gorenje 
in druga podjetja po Jugoslaviji, v 
Nemčiji, Franciji, Angliji, kasneje 
tudi v Grčiji, Albaniji, Turčiji, Iraku, 
Iranu, v Rusiji, na Kitajskem, v Indiji 
in še marsikje drugod,« pove Avgust 
in ob tem doda še kakšno zanimivost 
z delovnih potovanj, o katerih pričajo 
najrazličnejše steklenice z žlahtno 
vsebino, buteljke in žgane pijače 
na policah in v buteljčnih boksih v 
razstavnem prostoru in njegovi kleti, 
kjer je v sodih tudi njegovo lastno 
vino iz manjšega vinograda za hišo.

V zbirki na stotine steklenic
Njegova zbirateljska strast je 

ustvarila kar nekakšen mali muzej 
najrazličnejših vinskih in žganih 

pijač iz raznih držav sveta. »Za to 
zbirateljstvo me je navdušil eden 
mojih prijateljev, ki je imel doma 
manjšo vinoteko. Zadeva se mi je 
zdela zanimiva in odločil sem se, da 
se tudi sam lotim zbiranja različnih 
buteljk, ki jih pridelujejo pri nas in v 
tujini. V ta namen sem naredil klet na 
svojem vikendu, ki je sedaj vkompon-
irana v sedanjo stanovanjsko hišo. 
Že pred zbiranjem buteljk pa sem 
začel iz držav, v katerih smo delali, 
domov prinašati tudi najrazličnejše 
žgane pijače. Tako se je skozi vsa leta 
nabralo tudi nekaj sto najrazličnejših 
steklenic z raznovrstnimi alkohol-
nimi pijačami. Med njimi ni likerjev, 
ki niso tako obstojni, ampak pijače, 
ki so bile pridobljene z žganjekuho, 
se pravi z vrenjem in nato destiliran-
jem. Na policah je tako riževo žganje 
iz Kitajske, ruska, finska, danska, 
ukrajinska in druga vodka, albanski 
konjak, razni škotski in drugi viskiji, 
grška metaksa, češka beherovka, 
mehiška tekila in številne druge 
žgane pijače iz raznih držav sveta. 
Te sem večinoma prinesel domov 
sam v posebnem letalskem kovčku, 
nekaj pa sem jih dobil tudi od drugih 
za darilo. Med njimi je tudi steklen-
ica iz ene od eksotičnih držav, ki je 
nekaj posebnega v tej moji zbirki, 
saj sta v pijači kača in škorpijon, kar 
deluje kar zastrašujoče in ogabno. 

Pil pa tega še nisem, tako da ne vem, 
kakšna je ta pijača,« z nasmehom 
pove Avgust oziroma Gusti, kot mu 
vsi rečejo. »Največ buteljk vina sem 
zbral 1982 in 1983, ko se mi je šlo za 
število in ne toliko za kvaliteto, tako 
je takšnih, ki so stare že devetintri-
deset let, okrog tisoč. Najstarejša 
v zbirki pa je letnik 1968. A za zdaj 
še ostaja zaprta tako kot druge. V 
zbirki pa je tudi kar nekaj penin, med 
njimi veliko ruskih, ki so bile takrat 
na razpolago, ko smo delali v Sankt 
Petersburgu.«  

V zbirki na stotine 
različnih pijač   

    D. NARAGLAV

Osemdesetletni Avgust Pikel z Vranskega je 
zaradi svoje službe in prisotnosti na številnih 
sejmih po vsem svetu zbral neverjetno zbirko.

V domu že dvajset let s 
prijaznim nasmehom in 
dobro voljo osrečuje tudi 
zaposlene. 

Avgust v svoji kleti, kjer je poleg lastnega vina tudi veliko buteljk

Del polic z žganimi pijačami od blizu

Svojstvena steklenica v zbirki s kačo in 
škorpijonom

Petnajst dni v komi

Avgust v svoji »zbirki« spominov na leta po sejmih v tujini ne hrani le 
steklenic, ampak tudi spomin na hudo nesrečo in na čas, ko se je »ponovno 
rodil«. Leta 1984, ko so podrli razstavni prostor Aera na sejmišču v 
Hannovru v Nemčiji in se odpeljali proti domu, je Avgust kot sopotnik 
doživel težko nesrečo, ki bi ga stala življenje, a je po čudežu preživel. Te 
sreče v nesreči pa ni imel eden od takratnih vodstvenih delavcev iz Aera. 
»Okrog 150 kilometrov iz Hannovra smo z najetim vozilom pri hitrosti 
180 kilometrov na uro zleteli s ceste. Mene so s helikopterjem odpeljali v 
bolnico v Hannover. Če bi bil kadilec in se ne bi ukvarjal s športom, najbrž 
ne bi preživel. Petnajst dni sem bil v komi in čez mene so že skoraj nare-
dili križ. Šele štirinajsti dan po nesreči je žena izvedela, da bom preživ-
el. Imel sem težke poškodbe, od otečenih možganov, zlomljenih devetih 
reber, poškodovane hrbtenice do zlomljene roke in predrtih pljuč. Nekaj 
časa nisem mogel niti govoriti in žena je bila nato pri meni še tri tedne. Po 
enainštiridesetih dneh od nesreče so me z rešilcem, ki je prišel po mene z 
dvema voznikoma, iz Hannovra pripeljali v bolnico v Slovenj Gradec, kjer 
sem bil še sedemdeset dni. Okrevanje je bilo dolgotrajno, po sedemnajs-
tih mesecih pa sem s svojo ekipo vendarle lahko odšel na Kitajsko,» se teh 
težkih mesecev v življenju spominja Avgust Pikl.
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Pred nekaj dnevi smo praznovali 
svetovni dan čebel. 20. maj je bil za 
svetovni dan izbran zato, ker se je 
takrat leta 1734 rodil pionir sodob-
nega čebelarstva Anton Janša. 
Čebelarstvo pa ima močno tradicijo 
tudi v krajih pod Krvavico, kjer je 
delal in živel čebelar Anton Pepel.

Čebelarstvo je v Spodnji Savinjs-
ki dolini že od nekdaj razvito. Med 
drugim tudi v sedanji Občini Tabor, 
kjer so bili člani bralnega društva Sv. 
Jurij ob Taboru že leta 1900 naročeni 

na strokovno revijo Slovenski čebelar, 
kar kaže na razširjeno dejavnost 
čebelarstva v teh krajih. V isti reviji 
že leta 1902 zasledimo zapis, da so se 
po Savinjski dolini vrstili čebelarski 
shodi. Največkrat so jih organizirali 
prav v Sv. Juriju ob Taboru. Na shodu 
17. februarja 1907, ki ga je organi-
zirala Slovenska kmetijska podružni-
ca iz Celja, je bila na pobudo potoval-
nega učitelja Ivana Jurančiča iz Sv. 
Andraža ustanovljena Podružnica 
slovenskega čebelarskega društva v 
Sv. Juriju pri Taboru. Za predsednika 
je bil izvoljen Karel Čulk iz Ojstriške 
vasi, med odborniki pa sta znani 
imeni Ivan Turnšek in Anton Pepel. 
Čeprav so arhivski podatki o dejav-
nosti skromni, ustni viri omenjajo, 

da je imela podružnica svoj sedež na 
Pepelovi domačiji v Ojstriški vasi, 
v hiši vodilnega čebelarja Antona 
Pepela, ki mu je bilo čebelarstvo 
poklic. Dejavnost podružnice danes 
uspešno nadaljuje Čebelarsko društvo 
Tabor, družinsko čebelarsko tradicijo 
Pepelovih pa Mira Pepel, ki je četrta 
generacija družinskega čebelarst-
va, hkrati pa tudi skrbnica muzejske 
čebelarske zbirke, ki so jo na domačiji 
uredili ob 100-letnici Čebelarskega 
društva Tabor.

Čebelnjak s poslikanimi panji
Na kmetiji Pepelovih stojita dva 

čebelnjaka. Enega krasijo zanimive 
panjske končnice, ki so jih na pobudo 
Turističnega društva Tabor in njene 
predsednice Hani Zamuda poslikale 
članice likovne sekcije pod vodstvom 
Julijane Juhart. »Zelo sem vesela 
in hvaležna akterjem za polepšan 
videz čebelnjaka. Tega krasijo motivi 
o čebelici Maji, kar je še posebno v 
veliko veselje otrokom, ki si pridejo 
pogledat muzejsko zbirko, čebelnjak 
in ob tem spoznavajo življenje čebel. 
Žal panji sedaj niso vsi polni, saj smo 
lani dobili neučinkovito zdravilo in je 
kar osem čebeljih družin pomrlo, kar 
pa ni samo finančna škoda, ampak 

na nas čebelarje ta izguba vpliva tudi 
psihično,« pove Mira Pepel. 

V zbirki zanimivi predmeti
Antonova zbirka razpolaga z vrsto 

predmetov, kot so stiskalnica za 
vosek, točilo za med, Žnidaršičev 
panj, mrežica za prezračevanje, 
stojalo za pregled satnic, satnice, 
kangla za shranjevanje medu, čebe-
larski klobuk z zaščitno mrežo, orodje 
za vlivanje satnic, orodje za vlivanje 
krajičev, klešče za izvlačenje satnic, 
strgalo, strgač za cvetni prah, vilice 
za čiščenje pokrovčkov iz pokritega 
satja, metlica za čiščenje satja, pital-
nik, krmilnik za dodajanje hrane, 
matična mreža z ogrodjem, orodje 
za izdelavo okvirjev iz satnic, pihalo 
za dimljenje, čebelarska tehnica in 
še vrsto drugih pripomočkov. Nekaj 
posebnega je tudi pano, ki prikazuje 
razvoj čebele, ne manjka pa tudi nekaj 
uokvirjenih dokumentov, knjižic in 

opisov o zgodovini čebelarstva na 
Slovenskem in v Taboru. Posebej pa 
je s sliko in besedilom izpostavljen 
Anton Pepel, po katerem ta muzejska 
zbirka nosi tudi ime.

Anton med vodilnimi 
čebelarji

Na podlagi različnih arhivskih in 
ustnih virov je mogoče sklepati, da 
se je Anton Pepel (rojen 1873, umrl 
1949) kot dvajsetletni fant dve leti 
čebelarsko izobraževal na Goren-
jskem, v šoli, ki je nosila ime po Petru 
Pavlu Glavarju. V nekaj letih je postal 
eden izmed vodilnih strokovnjakov 
pri razvoju naprednega čebelarjenja, 

ne samo v domači podružnici, ampak 
tudi v širši regiji. Sodeloval je na 
najrazličnejših čebelarskih priredit-
vah in za svoje čebelarske proizvode 
dobival tudi denarne nagrade. V 
najlepših letih svojega življenja je bil 
Anton sposoben vzdrževati tudi do 
120 in več panjev čebel. K njemu so 
prihajali po medene proizvode ljudje 
iz bližnje in daljne okolice. Sam je 
doma kuhal tudi vosek in slovel kot 
odličen izdelovalec sanic. Še posebno 
je bil priljubljen med otroki, ki jih je 
povabil na pomoč pri točenju medu. 
Nagrada za opravljeno delo je bil 
seveda okusni med in priljubljeno 
žvečenje sladkih voščenih pokrovnic.

Svetovni dan čebel 
in muzejska zbirka   

     D. NARAGLAV                                                                           

V Občini Tabor je med zanimivimi turističnimi 
točkami tudi čebelarska zbirka na domačiji 
Pepelovih v Ojstriški vasi.

Pranečakinja Mira Pepel ob čebelnjaku, ki so ga polepšali likovniki v sodelovanju s člani turističnega društva 

Razstava, posvečena čebelam  
    D. N.

V Občinski knjižnici Prebold je 
od 5. maja do 12. junija na ogled 
razstava slik čebel, medovite-
ga cvetja in panjskih končnic. 
Svoje izvirne stvaritve je na ogled 
postavilo šestnajst članov likovne 
sekcije Kulturno-umetniškega 
društva Polzela. 

Predsednica likovne sekcije 
Sonja Jezernik nam je ob postavit-
vi razstave v Preboldu povedala: »V 
našem društvu z 32-letnim obdob-
jem delovanja ustvarja 66 članov 
s širšega območja Slovenije. Vselej 
najdemo aktualno tematiko. Ker 
je bilo preteklo leto razglašeno za 
mednarodno leto rastlin, slovens-
ki čebelarji pa so praznovali 270 let 
spomina na priznanega čebelarja 
Antona Janšo, je bil to več kot spod-

buden razlog za novo ustvarjan-
je.« Razstavo so likovniki s Polzele 
postavili že lani na gradu Komenda, 
vendar zaradi razglasitve epidemije 
ni bilo mogoče, da bi krožila po Savin-
jski dolini, kot so načrtovali. Zdaj se 
jim je odprla priložnost, da likovna 
dela razstavijo v Občinski knjižnici 
Prebold. Če pa bodo razmere dovol-
jevale, bo razstava s čebelarsko 
tematiko obiskala tudi druge pros-
tore v drugih krajih po regiji. 

Razstavo, ki sovpada tudi s 
svetovnim dnevom čebel, si je v 
preboldski knjižnici mogoče ogle-
dati v času njenega obratovanja. Ob 
ogledu naj vas spremlja misel, ki jo 
je izrekla Jezernikova ob postavitvi 
razstave, da med dela čast čebelam, 
ljubezen do njih pa človeški duši.   

Predsednica in članica sekcije pri pregledu postavljenih del

Stavba, v kateri je nekoč živel Anton Pepel, danes pa je v njej muzej  

Anton Pepel

Uredili čebelarsko učna pot 
     T. TAVČAR

Čebelarji Čebelarskega društva 
Vransko so se prijavili na razpis 
LAS Spodnje Savinjske doline 
(SSD) za izbor operacij za izvajan-
je Strategije lokalnega razvoja LAS 
SSD v programskem obdobju 2014–
2020 iz sklada EKSRP. Na razpisu 
so bili uspešni s programom Čebe-
larska učna pot. 

Z navedenim programom želijo 
učence OŠ Vransko - Tabor in druge 
občane seznaniti z življenjem čebele 
in njenim vplivom na kmetijstvo 
in gospodarstvo. Program zajema 
dva sklopa. Prvi je predstavitev na 
panojih, postavljenih ob potki, ki 
povezuje gredico medovitih rastlin, 
visoke grede eko pridelave zelenjave 
s šolskim čebelnjakom. Drugi sklop 
pa je sam čebelnjak za ogled z vsemi 
nujnimi pripomočki.

Učna pot poteka na šestih panojih. 
Gre za dvanajst imitacij panjev, ki 
prikazujejo naslednje dejavnosti 

čebel: čebela se predstavi, čebelja 
družina, bivališče čebel, razvojne 
faze čebel, dejavnosti čebel, čebe-
larjenje, čebelje telo, čebelja paša, 
medovite rastline, čebelji pridelek, 
bolezni čebel.

Učna pot leži na občinskem zeml-
jišču v ograjenem šolskem eko vrtu. 

Začenja se pri gredi medovitih rastlin, 
se nadaljuje ob panojih s predstavit-
vami in konča v čebelnjaku, kjer je 
moč dobiti tudi promocijski material. 

Vsako leto bodo pripravili vsaj dve 
delavnici na temo »spoznaj čebele«, 
njihov način življenja in ravnanje z 
njimi (domovanje, zaščita, prehrana).

Prvi od šestih panojev čebelarske učne poti                                
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PO DOLINI

Četrta likovna kolonija v Novem Kloštru  
     T. TAVČAR

V dvorcu Novi Klošter v Založah 
so v torek, 18. maja, odprli vrata 
petindvajsetim ljubiteljskim slikar-
jem, članom likovne sekcije Kultur-
no umetniškega društva Polzela in 
Andraž na IV. likovni koloniji. 

Ker je letošnje leto Generalna 
skupščina ZN proglasila za leto sadja 
in zelenjave, je večji del udeležencev 
slikal na to temo na akril in olje, 
seveda pa je bilo za popestritev 
naslikanih še nekaj krajevnih 
motivov. Celodnevno slikanje je 
potekalo v veselem in prijateljskem 
razpoloženju ob medsebojnih izmen-
javah kritik in mnenj in ob strokovni 
pomoči mentorja Dragana Podovaca. 

Likovno kolonijo v Novem Kloštru 
je obiskala tudi sekretarka iz minis-
trstva za kulturo mag. Minka 
Jerebič, ki si je ogledala tudi TIC 
Polzela, Šeneški park in graščino 
Novi Klošter. 

Ob zaključku likovne kolonije se 
je predsednik KUD Polzela Marko 
Slokar zahvalil likovnim ustvar-
jalcem, Gobarskemu makolskemu 

društvu, Društvu Dvorec in vsem 
ustvarjalcem dogajanja. Napovedal je 
odmevni dogodek v Novem Kloštru 
za 12. julij. Na ogled bodo slike IV. 
likovne kolonije, potekalo bo regijs-
ko srečanje malih vokalnih skupin, 
dvorec Novi Klošter pa bo organiziral 
tudi dan odprtih vrat. Od 14. junija 
bodo slike IV. likovne kolonije Novi 

Klošter na ogled na Gradu Komenda 
Polzela. 

Glasbena spremljava je še lepšala 
čudovit sončni dan, ki se je zaključil 
s tradicionalno pogostitvijo. Franci 
Uratnik, predsednik Gobarskega 
mikološkega društva Polzela, in 
njegovi najožji sodelavci so prese-
netili z gobarskimi specialitetami.Udeleženci IV. likovne kolonije

Na razstavi z naslovom Kontrasti 
sodeluje 154 učencev iz devetih 
osnovnih šol Spodnje Savinjske 
doline, na ogled pa je 140 likovnih 
del, ki so jih učenci ustvarili pod 
vodstvom 16 mentoric in mentorja.

Razstavo sta letos postavila 
likovna pedagoga Urška Juhart iz 

Osnovne šole Polzela in Matic Čadej 
iz Osnovne šole Šempeter. Mi smo 
ju obiskali ravno med kreativnim 
postavljanjem razstave in ob 
končnem izboru del.

Urška Juhart je povedala, da so se 
letos likovniki soglasno odločili za 
temo Kontrasti: »Tako so z vseh šol 
prispela likovna dela, ki na kakršen-
koli način izražajo kontraste, ali v 
oblikah, velikostih, barvah … Prejeli 
smo zelo raznolika dela. Žal ne 
moremo izbrati vseh prispelih del, 
saj imamo omejeno število panojev. 

Zato s kolegom gledava prepros-
to na to, kaj paše skupaj. Najprej si 
razporedimo dela po šolah, potem pa 
izbiramo likovna dela, ki bodo skupaj 
predstavljena na panojih.«

Tudi Matic Čadej iz OŠ Šempet-
er v Savinjski dolini je komenti-
ral postavljanje razstave: »Z Urško 

usklajeno delujeva. Vsak točno ve, 
kaj počne. Lepo se dopolnjujeva, če 
se porodi kakšno vprašanje. Med 
likovniki težko pride do razhajanj 
mnenj, saj vsi čutimo nekakšno kako-
vost in vemo, kaj iščemo. Definitivno 
je v Savinjski dolini veliko likovnih 
talentov. Prihodnost je v umetnosti 
in kulturi.«

Spremno besedo ob razstavi je prip-
ravil umetnostni zgodovinar Matija 
Plevnik, ki je o njej med drugim 
zapisal: »Teme razstave, ki ponuja 
veliko izhodišč, so se likovni peda-

gogi lotili na več načinov, vedno pa 
tako, da so tehnično in izrazno sledili 
ustvarjalnim zmožnostim učenk in 
učencev posameznih stopenj. Stal-
nica majskih razstav je zastopanost 
vseh bistvenih zvrsti likovne umet-
nosti; slikarstva, kiparstva, arhitek-
ture in oblikovanja. Preplet teh 
zvrsti postane ogledalo ustvarjalno-
sti mladih, ki si tudi preko likovne-
ga polja skušajo osmisliti svet, ki 

jih obdaja. Tako je razstavišče Savi-
novega likovnega salona postalo 
presečišče kontrastov med črnim in 
belim, svetlim in temnim, pobar-
vanim in nepobarvanim, odprtim in 
zaprtim, hladnim in toplim, barvitim 
in nebarvitim, oglatim in okroglim, 
ostrim in topim, prostorskim in 
ploskovitim, spontanim in načr-
tovanim, narisanim in nalepljen-
im, primarnim in sekundarnim ter 

kontrastov med komplementarnimi 
barvami. Učenci nižjih stopenj so 
odlično sledili zastavljenim likovnim 
nalogam, zlasti po tehnično-izrazni 
plati, učenci višjih stopenj pa so v 
ustvarjalni proces vnesli tudi načrtno 
simboliko. Slednja zelo dobro odraža 
duh današnjega časa, saj so določena 
dela prežeta s sporočilnostjo, vezano 
na pandemijo, viruse in vprašanja 
osebne svobode.« 

V Savinjski dolini 
je veliko talentov

    BINA PLAZNIK

Tradicionalna razstava likovnih del učencev šol 
Spodnje Savinjske doline bo na ogled v Savinovem 
likovnem salonu do konca junija.

Zastopane so vse bistvene zvrsti likovne umetnosti.

Likovni pedagogi iz doline so na razstavo poslali zelo raznolika dela.

Petindvajset udeležencev je ves dan ustvarjalo 
na temo sadje in zelenjava v tehniki akril in olje.

Večji del udeležencev je slikal na temo sadje in zelenjava.

Likovnika Juhartova in Čadej med 
postavljanjem razstave.

Dela izražajo svobodni otroški duh in brezmejno domišljijo.
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NAPOVEDNIK / INFORMACIJE

OBČINA ŽALEC OBČINA PREBOLD

OBČINA TABOR
Sobota, 29. maj

12.00 Občinski turnir v namiznem tenisu, telovadnica Doma 
krajanov Tabor 

Torek, 15. junij

12.30 Prihod Slovenske bakle v Občino Tabor, pešpot Tabor-
Ojstriška vas

Nedelja, 20. junij

8.00 Kolesarjenje po Sp. Savinjski dolini, izpred ekomuzeja Žalec 
(cilj fonana piv)

Petek, 25. junij

9.00 Pohod in proslava ob dnevu državnosti, od KZ Tabor do 
kmetije Laznik

Četrtek, 3. junij
… Medobčinsko športno tekmovanje DU ob 

občinskem prazniku, Gaj Prebold
Sobota, 5. junij
8.00-10.30 Kmečka tržnica, DC Marof
9.00-18.00 Razstava ročnih del, 30. let ohranjanja kulturne 

dediščine naših babic, Dom kulture Šešče
8.00-22.00 Otroška predstava, na YouTube KUD Svoboda Prebold
Nedelja, 6. junij
9.00-18.00 Razstava ročnih del, 30. let ohranjanja kulturne 

dediščine naših babic, Dom kulture Šešče
8.00-22.00 Odrasla predstava, na YouTube KUD Svoboda Prebold
Sobota, 12. junij
8.00-10.30 Kmečka tržnica, DC Marof
8.00-22.00 Otroška predstava, na YouTube KUD Svoboda Prebold
Nedelja, 13. junij
8.00-22.00 Odrasla predstava, na YouTube KUD Svoboda Prebold
Torek, 15. junij
19.00 Z ZND Prebold ob 80. obletnici začetka II. svetovne 

vojne, atrij Občinske knjižnice Prebold
Petek, 18. junij
… Odprtje društvenih prostorov ŠD Partizan 

Prebold, Športna igrišča Žabjek
16.00 Športne igre - troboj društev, Športni park Marija Reka
Sobota, 19. junij
8.00-10.30 Kmečka tržnica in predstavitev 

medgeneracijskega centra, DC Marof
8.00-22.00 Otroška predstava, na YouTube KUD Svoboda Prebold
Nedelja, 20. junij
8.00-22.00 Odrasla predstava, na YouTube KUD Svoboda Prebold
… 24. prireditev Pod Reško planino veselo 

živimo, Dom pod Reško planino
Ponedeljek, 21. junij
… Pričetek kopalne sezone na Bazenu Prebold 
Torek, 22. junij
… Odprtje novih/prenovljenih prostorov OŠ Prebold
Sreda, 23. junij
19.30 Slavnostna seja ob občinskem in državnem 

prazniku s podelitvijo priznanj, Gaj Prebold
Četrtek, 24. junij
… Dan odprtih vrat OŠ Prebold
19.00 Letni koncert Pihalnega orkestra Prebold, Gaj Prebold
Petek, 25. junij
8.00 4. Športna prireditev Osvojimo Blažev bivak na Golavi - tek
9.00 15. Kolesarski vzpon na Golavo, GD Šešče
10.00 4. Športna prireditev Osvojimo Blažev 

bivak na Golavi - pohod
20.00 Zakonci stavkajo, odlomek iz gledališke predstave 

KUD Svoboda Prebold, Bazen Prebold
Sobota, 26. junij
8.00-10.30 Kmečka tržnica, DC Marof
16.00 dalje Nocoj bo pa en lep večer, snemanje 

oddaje, Dom kulture Šešče
Ponedeljek, 28. junij
… (do 2. 7.) Plavalni tabor, Bazen Prebold
… (do 2. 7.) Tenis tečaj, Športna igrišča Žabjek
Torek, 29. junij
18.15 Prisluhnimo pravljici, atrij Občinske knjižnice Prebold

Petek, 28. maj
… (do 3. 10.) V odboju svetlobe, razstava, Dvorec Novo Celje

Četrtek, 3. junij
… (do 26. 6.) Razstava 20 let našega ustvarjanja, likovni krožek 

Univerze za III. življenjsko obdobje, Savinov likovni salon

Petek, 4. junij
19.00 Koncert z balkona: MOBO, MC Žalec

Četrtek, 10. junij
dopoldne Dirka po Sloveniji, štart kolesarjev v Žalcu, središče mesta

Petek, 11. junij
19.00 Koncert z balkona: Ana in Jernej, MC Žalec

Sobota, 12. junij
17.00 Zlate citre, citrarska revija, letno gledališče Limberk v Grižah

Sreda, 16. junij
14.00 Slovenska bakla, prihod bakle v Občino 

Žalec, Športni park Petrovče

Petek, 18. junij
18.00 Naj piva Slovenije 2021, ocenjevanje piv in tržnica pivovarjev 

s fontane ter koncert Irene Vrčkovnik, pri fontani piv Žalec

19.00 Koncert z balkona: Aši in Bradaši + Cveto Kobal, MC Žalec

Sobota, 19. junij
14.00 17. Tekmovanje v kuhanju golaža za pokal KS Griže, 

letno gledališče Limberk, TD in KS Griže

18.00-
24.00

Poletna muzejska noč, brezplačen ogled Ekomuzeja 
hmeljarstva in pivovarstva Slovenije

21.00 Koncert skupine Šansonet, terasa Ekomuzeja 
hmeljarstva in pivovarstva Slovenije

Nedelja, 20. junij
8.00 Kolesarjenje po Sp. Savinjski doline, start izpred ekomuzeja 

- skozi vse občine SSD - cilj pri fontani piv v Žalcu

Četrtek, 24. junij
21.00 Zdravo poletje, koncert skupin Joker Out, 

Masharik in Pamži, MC Žalec, Šlandrov trg 

Petek, 25. junij
19.00 Koncert z balkona: Ja, Ne, MC Žalec

Sobota, 26. junij
19.00 Proslava ob dnevu državnosti, Dom II. slovenskega tabora 

PLAVALNI
IZLET

28. 6. - 2. 7. 2021
23. 8. - 27. 8. 2021
za vse plavalce do 9.

razreda OŠ

POČITNIŠKO 
VARSTVO
26. 7. - 30. 7. 2021

2. 8. - 6. 8. 2021
za vse do 11. leta

 70 €

30 €

MASHARIK

ZDRAVO

24. 6. 2021

JOKER OUT
PAMŽI

Šlandrov trg
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KULTURA

S svojimi deli se bo predstavljalo 
šest vrhunskih umetnikov, in sicer 
letošnji Prešernov nagrajenec, 
slikar Sandi Červek, vsestranski 
umetnik, kipar, gledališčnik Marko 
A. Kovačič, doktorica krajinske 
arhitekture Ana Kučan, kiparka 
Saba Skaberne, fotograf Gorazd 
Vilhar in slikarka Mojca Zlokarnik. 
Za Utrip smo med procesom 
postavitve razstave pokukali v 
zakulisje v že samo po sebi navdihu-
joče prostore starega Dvorca Novo 
Celje in se pogovarjali z nekaterimi 
ustvarjalci te fascinantne razstave.

Kustosinja mag. Alenka Domjan je 
o razstavi povedala: »V odboju svet-
lobe je razstava, ki bo razkrila različne 
dimenzije likovnih del. Avtorica ideje 
in konceptualne zasnove razstave je 
Vesna Teržan. Dala je pobudo za to 
razstavo z imeni šestih umetnikov 
z naslovom »Šesterica išče prostor«. 
Ta šesterica je našla prostor prav v 
Novem Celju.«

Tako se na razstavi prepletajo 
različni avtorji, ki imajo vsemu navkl-
jub stično točko, to je odboj svetlobe. 
»Zaslediti ga je moč v črnini del 
Sandija Červeka, v belini del Gorazda 
Vilharja, fotografa, ki bo vnesel v ta 
prostor japonski duh. Saba Skaberne, 
ki je delovala v Avstraliji v dotiku z 
domorodci in v centralni Afriki, kjer 
je spoznavala naravne materiale in 
umetnost prvotnih naseljencev, je 
prav tako zavezana odboju svet-
lobe. Mojca Zlokarnik, ki se ukvarja 
z barvo, kjer se mavrične svetlobe 
prepletajo v barvnih odtenkih, in 
Marko Kovačič, ki se sprehaja skozi 
čas od preteklosti v prihodnost s 
svojimi znamenitimi Plastosi, imata 

s svetlobo svojstven odnos.«
Ana Kučan je že pred leti prip-

ravila projekt za revitalizacijo parka 
v Novem Celju. Tokrat predstavl-
ja nostalgično podobo fotografij 
versajskih vrtov. »In tako nastane 
ta preplet, ta odboj svetlobe, ki 

odpira vzdušje, ne samo po likovno 
teoretski plati, ampak je tudi odboj 
raznih kultur od daljnih vzhodnih 
do evropskih kultur. Prav tako je 
pričujoči dvorec nekoč imel različno 
opremljene sobane, kot so japon-
ske, kitajske sobane … Zadnja soba v 
tem dvorcu je nekoč pripadala Fanny 
Hausmann. To je tako imenovana 

delovna soba s pogledom na vrtove. 
Mojca Zlokarnik je pripravila avtor-
ski projekt njene ureditve. Izhodišče 
so rokopisi in asociacije s knjigami, 
ki izpričujejo pomen prve slovenske 
pesnice,« se sprehodi po razstavi 
mag. Alenka Domjan.

Barva se rodi med 
svetlobo in temo

Nadaljnji sprehod po sobanah 
dvorca nam razkriva umetnine 
ter nas vodi po različnih svetovih 
razstavljavcev, priča smo tudi 
njihovemu prepletu. Sandi Červek, 
letošnji Prešernov nagrajenec, nam 
s svojimi slikami jasno predoči vlogo 
in pomen svetlobe v likovni umet-
nosti ter z mojstrsko pretkanost-
jo pokaže, kako se barva rodi med 
svetlobo in temo. O svojem sodelo-
vanju je povedal: »Zelo sem vesel in 
počaščen ob povabilu na to skupins-
ko razstavo. Prvič razstavljam v 
vašem koncu in se predstavljam z 
več slikami. Pričujoče slike so nastale 
leta 2019 in so že zelo temno modre, 
nadomestile so črnino. Uporabil sem 
prusko modro, ki je najtemnejša 
barva. V Žalcu so razstavljene drugič. 
Prvič sem jih razstavil na Ptuju. 
Najprej sem po akademiji ustvarjal 
kot figuralik. Potem pa se mi je to 
začelo upirati. Želel sem nekaj več, 
stremel sem k abstrakciji. Nisem se 
imel na kaj nasloniti. Ogromno slik 
sem na začetku zavrgel. Počasi sem 
pridobival vsebino. Videl sem, kako 
bi figuro lahko centralno razparceli-
ral po celem slikovnem polju. Najprej 
so bile slike še dokaj barvite, v zelo 
skopi skali, figura je počasi začela 

izgubljati slikovno polje in je posta-
jala čedalje bolj monokroma. Leta 
1989 je tako nastala prva črna slika. 
Trenutno spet nekaj eksperimenti-
ram s prijateljico Jernejo Katono, 
delava naprej. To eksperimentalno 
obdobje traja sedaj že približno štiri 

leta, prisotna je barva ter raznorazni 
materiali. Kombinirava literaturo in 
likovno umetnost …«

Glede na izkušnje in dolgo ustvar-
jalno pot nas je zanimalo, kaj pomeni 
umetniku predstavljati se javnosti. 
»Jasno je, da če nekaj narediš, želiš to 
pokazati javnosti. Želiš si odziva. Še 

pomembneje je, da vidiš slike izven 
ateljeja, da vidiš, kje je še treba kaj 
popraviti, dodati ipd. Razstave so 
zelo dobra zadeva. Kdor meni, da 
ni treba razstavljati, je kaj narobe 
z njim ali pa si ne upa. Razstave so 
potrebne.«

Domišljija ne pozna meja
Marko A. Kovačič je vsestranski 

umetnik, fantast. Je kipar, videast, 
performer, gledališčnik in pionir 
sodobne umetnosti v Sloveniji. 
Njegova domišljija ne pozna meja. 
Eden njegovih najobsežnejših in 
najkompleksnejših projektov je 
Civilizacija Plastosov iz 23. stolet-
ja. Mednarodno združenje ICAN 
(International Contemporary Art 
Network) s sedežem v Amsterdamu 
ga je pred leti razglasilo za osebo 
meseca. O svoji fantastični razstavi 
je povedal: »Ta dvorec je zelo inspi-
rativen že sam po sebi. Predstavljam 
svoj najuspešnejši projekt Plastos. 
Dogaja se v prihodnosti. Leta 2227 
najdejo preživele po jedrski katastro-
fi. Osredotočil sem se na Evropo, 
ki je zelo nastradala. Ljudje so se 
preselili na sever Sibirije. Tam so 
si iz odpadne vesoljske tehnologije 
zgradili komore. Postavil sem se v 

Sandi Červek

Od 28. maja do 3. oktobra bo v Dvorcu Novo Celje razstava umetnikov,
ki so svoja dela postavili na ogled pod skupnim naslovom V odboju svetlobe.

Šesterica umetnikov 
v odboju svetlobe

     BINA PLAZNIK

Marko A. Kovačič v družbi Plastosa

Mavrične svetlobe Mojce Zlokarnik se prepletajo v barvnih odtenkih. 

Zadnja soba v tem dvorcu je nekoč pripadala Fanny Hausmann. Gre za delovno sobo 
s pogledom na vrtove.

Plastosi
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KULTURA

Žiga Brezovnik prihaja iz Kal 
nad Žalcem. Vedno ga je v življen-
ju spremljala ustvarjalnost. Obis-
koval je likovno smer Gimnazije 
Velenje, kasneje se je vpisal na 
Naravoslovnotehniško fakulteto v 
Ljubljani, oddelek za oblikovanje 
tekstilij in oblačil. Tu je za svoje 
diplomsko delo raziskoval pros-
tore, ki se nahajajo med sloji oblačil 
v relaciji do telesa. 

Za postavitev razstave se je odločil 
po eni strani, ker ima željo po razstavl-
janju, hkrati pa bo lahko fotografije 
instalacije uporabil za diplomsko 
nalogo. Gre torej za projekt tekstilne 
instalacije. O svoji ideji je povedal: 
»Ljudje se vsako jutro oblačimo in 
živimo v nekih prostorih, v neki 
arhitekturi. Nikoli ne razmišljamo 
o tem, katera arhitektura, prostor 
nam je najbližji telesu. Ne razmišlja-
mo o oblačilih kot o tridimenzionalni 
formi. Zato sem se odločil razstavi-
ti oblačila, ki jih je telo zapustilo in 
čakajo na gledalca, da vstopi v te 
skrite prostore. Ko sem čakal pozimi 
v vrsti na testiranje, ko je hladno, 
sem razmišljal, koliko oblačil, koliko 
izolacije, tudi s tehničnega, tekstilne-
ga vidika mora biti, da telo funkcioni-
ra. Vedno razmišljamo o izolaciji hiš, 
nikoli pa o lastnem telesu, občutju, 
kako je treba izolirati telo ipd. 
Razmišljamo le na nekakšni primar-
ni bazi toplote ali mraza. Zanima 
me skrajna točka srečanja oblačila in 
človeka v prostoru. Ker se na tekstil 
ne navežemo in ga ne cenimo, obstaja 
tudi problem onesnaževanja okolja. 

Za instalacijo sem uporabil rabljena 
oblačila, nisem ustvaril nobenega 
odpadka. Za osvetlitev pa sem upora-
bil stare grafoskope, ki zelo dobro 
osvetlijo oblačila s svojo kvadratno 
obliko snopa svetlobe. Že razmišljam, 
kaj bom potem naredil s temi sukn-
jiči. Lahko, da bo nastal drug tekstilni 
kos, kakšno pregrinjalo, morda bodo 
uporabljeni za kakšen interierski 
poseg ali se bodo vrnili nazaj na telo.«

Konec maja se bo s pričujočo insta-
lacijo predstavil tudi na BIEN-u, 
tekstilnem bienalu v Kranju. Trenut-
no je vpisal magisterij v tujini. O svoji 
nadaljnji poti ostaja skrivnosten, 
pravi, da mu je leto 2020 pokazalo, 
da se lahko vsi načrti porušijo ter »da 
je bolje kot načrtovati živeti v danem 
trenutku«.

V Ekomuzeju hmeljarstva in pivovarstva 
Slovenije v Žalcu je postavil svojo tekstilno 
instalacijo mladi umetnik Žiga Brezovnik. 
Razstava je bia na ogled od 11. do 23. maja 2021.

Srečanja tekstila 
s telesom pod obleko

    BINA PLAZNIK

vlogo arheologa iz leta 2227 in razi-
skujem nazaj proti sedanjosti, kako 
je možno, da so ta bitja preživela. So 
kombinacija človeških in živalskih 
genov … Prišel sem do določenih 
rezultatov, ki sem jih potem pred-
stavil.«

Nevidna neskončnost 
versajskih parkov 

Ana Kučan je doktorica krajinske 
arhitekture, profesorica na Oddelku 
za krajinsko arhitekturo Biotehniške 
fakultete v Ljubljani. Že pred dvajse-
timi leti je pripravila projekt za revi-
talizacijo parka Dvorca Novo Celje: 
»Naredila sem rekonstrukcijo dela 
nekdanjega vrta Novo Celje. Glavni 
del nekdanjega parka je odrezan. 
Namesto da bi imeli dolg baročni 
park, imamo danes eno kvadratno 
parcelo. Dvorec je zanimiv zato, ker 
je orientiran v smeri severa proti 
jugu. Vizualna os vrtnega dela dvorca 
poteka čez Savinjo do Svete Ane, 
glavni park pa je postavljen prečno 
na os tega dvorca, kar je za klasične 
baročne parke nenavadno. Vedno 
je bil namreč dvorec postavljen v 
os parka. Zato bi ga bilo zanimi-
vo oživeti. Sama sem se potem bolj 
ukvarjala s tem, kaj narediti znotraj 
kvadrata, ki je bolj novobaročni 
prostor. Kar smo uresničili oziroma 

je občina zaenkrat uspela izpeljati, je 
bila zamenjava takratnega drevoreda 
brez, ki so jih nadomestile lipe.«

Kučanova se na razstavi predstavl-
ja z velikoformatnimi črno-belimi 
fotografijami: »Prvič se predstavljam 
v Savinjski dolini. Sem zelo počašče-
na, da sem v takšni družbi umet-
nikov. Veselim se končnega rezulta-

ta, ko med postavitvijo vidim, kaj se 
napoveduje. Zelo sem hvaležna Vesni 
Teržan, ona je bila namreč pobudni-
ca, da so fotografije stopile iz knjige, 
v kateri so bile najprej natisnjene, 
v svet razstavišč. Neko januarsko 
jutro sem bila v Versaillesu, bivala 
sem v nekdanjih oranžerijah, kjer 
sem bila s študenti in se imela vsako 
jutro možnost sprehajati po parku …
Očaralo me je to, kako je ta park, ki 
je emblematični primer človekove-
ga nadzora nad naravo, prispodoba 
političnega nadzora nad skupnostjo, 
nad državo, primer arogance neke 
oblasti, v megli postal fluiden, kako 
je izginjal. Ta njegova deklarativ-
na neskončnost, ki naj bi pripeljala 
na svetu v eno točko, se je v resnici 
udejanjila v nekaj, kar je izgubljalo 
definicijo in v megli segalo v neko 
nevidno neskončnost. To me je res 
prevzelo. Polotila se me je izkušnja 
samosti v tem velikem svetu. Kot 
da bi se razblinila vsa iluzija tega, da 
sploh lahko nadziramo naravo.«

Bube kresnice in vsa 
ta čudovita bitja

V sobani lahko poleg fotografij 
občudujemo zgodnja dela Sabe Skab-
erne »Bube kresnice in vsa ta čudovi-
ta bitja«. Skabernetova vse od svoje 
diplome iz kiparstva na Akademiji za 
likovno umetnost deluje kot svobod-
na umetnica. Nekaj časa je prežive-
la tudi v Avstraliji in Afriki. Svojo 
ustvarjalnost v zadnjih letih posveča 
edinstvenemu izdelovanju skulptur 
iz filca. Povedala je: »Vsekakor mi je 

v čast, da me je Vesna Teržan izbrala 
v druščino teh umetnikov. To so moji 
kolegi, vsi se poznamo. Z nekater-
imi nisem še nikoli sodelovala in se 
mi zdi fino, da je družba tako razno-
lika. Verjetno sem edina v Sloveniji, 
ki dela skulpture iz filca. Ljudje po 
navadi, ko gledajo filc, mislijo, da gre 
za nekaj neuporabnega. Jaz se tega 
izogibam in ga uporabljam izključ-
no kot kiparski material. Naštudi-
rala sem nekaj čisto svojih tehnik, 
ko gradim od znotraj navzven. Zelo 
mukotrpno je, saj ne gre hitreje kot 
milimeter na uro. Ko celoto ‘sfilcam’, 
jo razrežem in se znotraj pokaže 
zgodba. Ti rezi in mikro površine so 
zelo pomembni. Vsak kos ima močno 
zgodbo in je zelo oseben.« 

Skabernetova se predstavlja s 
skulpturami iz različnih obdobij ter 
raznolikimi opusi. »Vsa dela so zelo 
avtobiografska in govorijo o boleči-
ni in izgubah. Del časa sem živela 
v Avstraliji in prišla do zaključka, 
da je njihova družba na nek način 
zlagana in da niso tako odprti, kot 
govorijo. Rasizem je zelo prisoten. 
Belci na nek način še vedno uniču-
jejo prvotno prebivalstvo. Nehote 
se mešajo in živi nek klon, nek tretji 
človek naprej.« Zadnje je uprizorila v 
črno-belih skulpturah, povezanih z 
rdečo nitjo.

Skulpture Sabe Skaberne iz filca nastajajo po en milimeter na uro

Ana Kučan

Saba Skaberne

Žiga Brezovnik

V nastajanju tekstilna instalacija, oblačila kot 3D forma
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ŠPORT – OLIMPIJSKO LETO

Skoraj dve desetletji je že minilo 
od njenega prvenca. Pisalo se je 
leto 2002, ko je stopila na bronasto 
stopničko na domačem evropskem 
prvenstvu v Mariboru. To je bil 
nepozaben trenutek zanjo, za 
trenerja Marjana Fabjana in ves 
slovenski judo. Gre za prvo žensko 
člansko kolajno v športu, ki je na 
staro celino prišel z Japonske. Plaz 
se je sprožil, plaz njenih uspehov in 
imenitnih dosežkov celjskega kluba 
Z dežele Sankaku. Ampak prve ne 
pozabiš nikoli in tudi Petra se mari-
borskega uspeha najraje spominja.

»Oh, še vedno mi, ko se spomnim 
na to prvenstvo, zaigra srce ob 
dejstvu, da je to prva članska kolajna, 
a še bolj zato, ker sem nastopila pred 
domačimi gledalci. Zame je navijala 
cela dvorana. Na tribuni so bili starši, 
brat, pa vsi moji sotrpini s trenin-
gov. Zdi se mi, kot bi se vse zgodilo 
včeraj.«

Olimpijsko razočaranje, 
a svetovni vrh

Le dve leti kasneje je dožive-
la največje športno razočaranje. 
Olimpijske igre v domovini iger, v 
Atenah. Kot mlada, a že zelo uveljavl-
jena tekmovalka je bila ena glavnih 
kandidatk za kolajno. Pa se ni izšlo. 
Napake in poraza zaradi kazni ne bo 
nikoli pozabila. 

»Bila sem odlično pripravljena. S 
trenerjem sva imela vse naštudira-
no. Potem pa sem storila neumno 
napako. Kar svet se mi je podrl. 
Vendar me je vsaj delno potolažil 
uspeh Urške Žolnir. Takrat je osvo-
jila sploh prvo olimpijsko kolajno v 
judu za Slovenijo. Spomnim se, da 

sva se je z Lucijo (Polavder, op. ur.) 
veselili, kot da bi jo osvojili sami. 
Bile smo namreč močno povezane in 
vsak uspeh katere koli od nas je vse 
tri navdihnil, motiviral in navdal s 
ponosom. Bile smo iz istega gnezda.«

Petra je tudi po olimpijskem krstu 
ostala v svetovnem vrhu. Pridno 
je nabirala kolajne na evropskih 
prvenstvih, zmagovala v svetov-
nem pokalu in blestela na tatamiju, 
a splet nesrečnih okoliščin je botro-
val dejstvu, da novega nastopa pod 
petimi krogi ni izkusila.

»Med kariero sem imela dve hudi 
poškodbi kolena in veliko težav s 
hrbtenico. Praktično sem se ponovno 
učila hoditi. Nisem se predala, cena 
je bila visoka, vendar sem se uspela 
vrniti, pa čeprav se za še en olimpi-
jski nastop ni izšlo. V zadnjem 
obdobju sem zopet imela precej težav 
s hrbtenico, a še vedno nisem rekla 
zadnje besede.«

Znanje prenaša na mlade
Uradno tekmovalnemu judu ni 

pomahala v slovo. Še vedno trenira 
in je kdaj pripravljena na blazinah 
tekmicam mešati štrene. Zaposle-
na je sicer kot vrhunska športnica 
na ministrstvu za notranje zadeve. 
Tekmovalno je precej manj aktivna 
kot nekoč, veliko več časa pa nameni 
prenašanju znanja na mlade tekmov-
alce in tekmovalke. Vsi, ki so jo videli 
v učiteljski luči, pravijo, da ima žilico 
za delo z otroki.

»Malo so morda krivi tudi geni. 
Mama je učiteljica, oče policist, in 
to je očitno kar dobra kombinacija. 
Osvajanje znanj na igriv način na eni 
in nujna disciplina na drugi strani. 
Uživam v delu z mladimi, v vadbo 
vedno vložim ogromno energije, 
čeprav so sedaj otroci drugačni, kot 
smo bili mi. Pozna se, da so v prostem 
času manj časa na prostem in manj 
telesno aktivni. So starši, ki otroka 
pripeljejo v klub in mislijo, da bo kar 
takoj svetovni prvak. Komunikacija 
z njimi je pomembna. Ne dovolimo, 
da se vmešavajo v stroko, je pa res, da 
jim prisluhnemo, če pride do kakšnih 
težav, če nas želijo na kaj konkret-
nega opozoriti. Naš glavni trener 
Marjan Fabjan bdi nad našim delom 
in njegovi nasveti so še vedno zlata 
vredni. Neverjetno, koliko situacij 
predvidi vnaprej. In zato nas težko 
kaj preseneti.«

Tri desetletja s 
trenerjem Fabjanom

Praktično tri desetletja Petra 
sodeluje s trenerjem Fabjanom. 
Trener, vodja, vzgojitelj, mentor, 
drugi oče … in še marsikakšno vlogo 
je imel in jo še ima eden najboljših 
evropskih trenerjev vseh časov in 
tvorec zlate celjske judo zgodbe.

»Res je neverjeten človek. Iz nič je 
ustvaril enega najboljših evropskih 
klubov. Skromnost, disciplina in 
garanje so temelji vseh uspehov. 
Ogromno čudovitih vrednot smo 
po njegovi zaslugi ponotranjili med 
gradnjo naših karier. Bil je ves čas z 
nami, vselej na voljo za pogovor. Bil 
je celo kuhar in šofer na potovanjih. 
Skupaj smo se veselili, skupaj prebi-
jali skozi težke trenutke. Njegova 

volja je res jeklena. Nihče v Sloveniji 
ne premore znanja, ki ga je on nakop-
ičil v sebi. Še vedno se praktično 
tedensko obračam nanj, ko potrebu-
jem kakšen nasvet. Našega kluba si 
brez njega ne morem predstavljati.«

Že na prvi pogled je v očeh naše 
prve dobitnice velike članske kolajne 
opaziti zanos in žar, ko beseda 
nanese na judo.

»Zaljubljena sem v judo. Teče mi 
po žilah. Judo je moje življenje. 
Nedavno sem na evropskem prven-
stvu v Lizboni vodila Urško Žolnir. 
Neverjetno, koliko adrenalina je 
ob spremljanju finalnega dvoboja 
preplavilo moje telo. Na koncu pa še 
zmaga in naslov evropske prvakinje. 
To je bil neverjeten občutek. Nosila 
sem uro, ki spremlja delovanje telesa. 
Podatki so bili primerljivi s trim-
inutnim sprintom. Pomislila sem na 
Fabjana. Kako je lahko vse te stresne 
trenutke preživel?

Ne predstavljam si življenja brez 
juda in za vedno mu bom ostala 
zapisana. Pa mi je že doslej dal 
ogromno. Bila sem vrhunska tekmov-
alka, veliko je odrekanj, poškodbe 
so skoraj neizogiben del kariere. 
Pridejo razočaranja, slabi trenutki, 
a še stokrat bi se odločila za enako 
pot. Ni mi žal. Tudi poraz, kot sem 
ga doživela na igrah v Atenah, je pač 
moral biti del te zgodbe. Vse se zgodi 
z nekim namenom. Mi moramo le 
slediti toku življenja. Vrhunski judo 
bi priporočila vsakomur, ki se mu 
ponudi priložnost. Sama sem po 
zaslugi kariere prepotovala lep kos 
sveta. Drugače si tega ne bi mogla 
privoščiti. Navezala sem ogromno 
stikov, prijatelje imam na vseh 
kontinentih. Kamorkoli grem, samo 
pokličem. Vem, da sem tam dobro-
došla. Judo je način življenja in judo-
isti smo zelo povezani. Med seboj si 
vselej pomagamo. Tu ne igra nobene 
vloge ne spol ne veroizpoved. Judo je 
šport velikih razsežnosti.«

Občuduje letošnjo 
gostiteljico OI Japonsko

Poseben odnos ima do domovine 
juda. Japonska, ki bo letos gostila 
olimpijske igre, ima s svojo zgodovi-
no, kulturo, običaji in navadami v 
njenem srcu poseben prostor.

»Japonsko rada poveličujem. 
18-krat sem bila tam. Všeč mi je 
njihova miselnost, všeč mi je dežela. 
Red je na prvem mestu in vsi ga 
spoštujejo. Tradicija je zanje kot 
zakon. Kako skrbijo za starostnike … 
Hierarhija je pomembna. Spoštovan-
je starejših. Tam se ne zgodi, da mlajši 
ne bi odstopil sedeža starejšemu. 
So zelo delavni, zelo pridni. Morda 

nekoliko zadržani, 
zlasti do tujcev. A ko 
te spoznajo, se hitro 
odprejo. Neverjetno, 
kako so na Japonskem 
otroci hitro samostojni. 
Že pri šestih letih, denimo, 
sami uporabljajo javne 
prevoze. Judoisti imamo 
v deželi vzhaja-
jočega sonca 
s p l o h 

poseben ugled. Glede na to, da 
imamo judoisti zaradi poškodb 
značilna ušesa, ki so na nek način 
prepoznavni znak, so nam v mnogih 
situacijah bila vrata hitreje odprta. 
Včasih ob vstopu v državo celo 
potnega lista ni bilo treba pokazati.

Ustanovila klub 
samoobrambe

Pred časom je Petra ustanovila svoj 
klub samoobrambe z imenom Varni 
s Petro. Vadba je namenjena ženski 
populaciji.

»V svoji karieri sem spoznala veliko 
različnih tehnik juda in judu sorod-
nih veščin. Nekako sem jih prila-
godila nežnejšemu spolu in spisala 
priročnik Varni s Petro. Kar nekaj 
mamic otrok, ki sem jih trenirala v 
klubu, je izrazilo zanimanje glede 

praktičnega učenja veščin samoo-
brambe, ki bi bilo primerno zanje. 
Zato sem se odločila za ustanovitev 
kluba, ki ženskam omogoča pridobiti 
znanja na področju samoobrambe. 

Odziv je bil takoj velik.
Nasilja je namreč ogromno, čeprav 

je marsikaj očem skrito in žal ostane 
prikrito. Pa tu ne gre toliko za 
tatvine na ulici, ko ženska, denimo, 
ostane brez torbice, mobitela, denar-
nice. Največ nasilja se zgodi med 
štirimi stenami, v krogu družine. 
Žrtev je najpogosteje ženska, ki je 
kot fizično šibkejša oseba v podre-
jenem položaju. In te žrtve potre-
bujejo veliko poguma, da si nehajo 
zatiskati oči in da tudi ukrepajo. 
Dolgo časa trpijo bodisi zaradi otrok 
ali si enostavno rečejo, saj bo bolje. 
Predolgo. Najpogostejši vzrok nasilja 
je alkohol.

Dekleta, ki obiskujejo vadbo v 
klubu, postanejo samozavestnejša. 
Pa tu ne gre le za pridobivanje znanj 
s področja samoobrambe, pomem-
ben je tudi pogovor in spodbudna 
beseda znotraj kroga oseb s podob-
nimi zgodbami.

V bistvu je to projekt za ženske, ki 
želijo nekaj narediti za svojo varnost. 
Namenjen je tistim, ki se, denimo, 
na večernem sprehodu ne počutijo 
varne, sploh pa za tiste, ki so bile 
ali so žrtev nasilja. Žrtev je navadno 
psihično uničena, utrujena, brezvolj-
na. V prvi vrsti je potreben pogovor, 
da dobi občutek, da ima nekoga, 
komur lahko zaupa. Kot drugo 
poudarjam, da je takšno osebo treba 
postaviti na noge, ji svetovati, in 
kot tretje, naučiti jo tehnike samoo-
brambe ter uporabe pripomočkov, 
kot je solzivec.«

Načrtov za prihodnost je še veliko. 
Vsi so povezani z blazinami, na 
katerih je prelila litre in litre znoja. 
Energije ji ne manjka. Nasmejana 
je, odločna in, kot sama pravi, vražje 
trmasta. Sorodnica trme je nepo-
pustljivost. In to je še ena odlika, ki 
skrbi, da Petra Nareks ne odstopa od 
začrtane poti

Zaljubljena v judo 
 PETER KAVČIČ    TONE TAVČAR

Svoje judoistično znanje uspešna judoistka in olimpijka Petra Nareks 
prenaša na mlade, ustanovila pa je tudi svoj klub samoobrambe Varni 
s Petro, ki je namenjen ženskam.

Petra Nareks pravi, da je judo njeno 
življenje. 

Petra uživa v delu z mladimi.

Petra je bila športnica leta v Občini Žalec za leto 2015.

»Uživam v delu z mladimi, 
v vadbo vedno vložim 
ogromno energije, čeprav 
so sedaj otroci drugačni, 
kot smo bili mi. Pozna 
se, da so v prostem času 
manj časa na prostem in 
manj telesno aktivni.«

»Vrhunski judo bi 
priporočila vsakomur, ki 
se mu ponudi priložnost. 
Sama sem po zaslugi kariere 
prepotovala lep kos sveta. 
Drugače si tega ne bi mogla 
privoščiti. Navezala sem 
ogromno stikov, prijatelje 
imam na vseh kontinentih. 
Kamorkoli grem, samo 
pokličem. Vem, da sem tam 
dobrodošla. Judo je način 
življenja in judoisti smo 
zelo povezani. Med seboj 
si vselej pomagamo. Tu ne 
igra nobene vloge ne spol 
ne veroizpoved. Judo je 
šport velikih razsežnosti.«

Petra Nareks je mojstrica juda, 
nosilka črnega pasu 5. dan. V 
svoji karieri je osvojila kar šest 
kolajn na članskih evropskih 
prvenstvih. Bila je podprvakinja 
stare celine leta 2003 v Düssel-
dorfu in še petkrat tretja. Na 
mladinskih evropskih prvenstvih 
so ji trikrat okoli vratu obesili 
bronasto kolajno. V svetovnem 
pokalu ja zbrala kar 11 zmag. Na 
svetovni lestvici je bila najviš-
je uvrščena na tretje mesto, vse 
največje uspehe je dosegla v kate-
goriji do 52 kilogramov.
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ŠPORT

S tekme proti ekipi Cedevita Olimpija na Polzeli

Absolutni prvak 
v snežnem parku  

     T. TAVČAR

Potem ko so bili lani slovens-
ki deskarji prostega sloga prvi, ki 
so se pomerili na pokarantens-
ki snežni tekmi, so letos med 
zadnjimi, ki so še v tekmovalnem 
pogonu. V snežnem parku na Voglu 
so se za mladinske (rojeni leta 
2003 in mlajši) ter članske (abso-
lutne) državne naslove pomeri-
li v olimpijskih disciplinah skoki 
prostega sloga (big air) in snežni 
park (slopestyle). Moški absolutni 
članski naslov v slopestylu (snežni 
park) je nekoliko presenetljivo 
osvojil Polzelan Max Kralj Kos (SSK 
Medvedi Griže).

Max je zmagal pred finalistom 
letošnjega članskega svetovnega 
prvenstva v Aspnu, Najem Mekincem 
(SBC Bled). Absolutni bron v parku 
je pripadel najboljšemu mladin-
cu Ožbetu Kuharju (EŠK Mungo). 
V disciplini Big air (skoki prostega 
sloga) je absolutni naslov pripadel 
Naju Mekincu (SBC Bled), Max Kralj 
Kos pa je osvojil srebrno kolajno.

Štiriindvajsetletni Max pravi, da 
v naslednji sezoni še želi tekmo-
vati, vendar le toliko, kolikor mu 
bo to omogočal študij. Letos se 
je namreč navkljub zaključevan-
ju študija na Ekonomsko-poslovni 
fakulteti v Mariboru udeležil tudi 
dveh evropskih pokalov v snežnem 

žlebu; Leysin (SUI) 6. mesto in 
Crans Montana (SUI) 13. mesto. O 
prihodnjih načrtih je povedal: »Želim 
si popularizirati freestyle bordan-
je, zato bi v prihodnosti rad delal 
z najmlajšimi borderji. Čeprav me 
nekoliko skrbi za naše zime, bordan-
ja zagotovo nikoli ne bom zapustil. 
Niti fizično niti duševno,« je zaključil 
Polzelan. 

Čeprav bo Max Kralj Kos še tekmoval, mu je na 
prvem mestu študij, želi pa si delati tudi z mladimi 
borderji.

S proglasitve na Voglu

Cedevita Olimpija in Rogaška 
pretrd oreh za Hopse

     T. TAVČAR

Košarkarji Cedevite Olimpije 
so se zanesljivo uvrstili v polfina-
le lige Nova KBM. Serijo na dve 
zmagi proti polzelskim Hopsom 
so končali s skupno razliko v koših 
+ 66. Uvodno tekmo v Stožicah 
so dobili s 97 : 48, na Polzeli pa 
so slavili s 87 : 70. Hopsi so kljub 
porazu igrali dobro. Tako so prvo 
tretjino dobili s 24 : 15 in tretjo z 
22 : 17.

Cedevita Olimpija je vprašan-
je zmagovalca rešila šele v zadnjih 
desetih minutah, (29 : 11). Pri Cede-
viti Olimpiji je bil prvi strelec tekme 
Jaka Blažič z 22 točkami, pri Hopsih 
pa Žan Kosič z 19 točkami. 

V Pokalu Spara so Hopsi v četrtfi-
nalu gostovali pri ekipi Rogaške in 
srečanje izgubili z rezultatom 90 : 72 
in tako izpadli iz nadaljnjega tekmo-
vanja. Rogaška je v dvoboju z ekipo 
Hopsi povedla v prvem polčasu. Ob 
54 doseženih točkah si je nabrala 24 
točk prednosti.

Max Kralj Kos z medaljama

Mlada rokometna ekipa četrta
 K. R   F. HROVATIČ

Potem ko si je mlada članska 
ekipa RK Zelene Doline Žalec 
pod vodstvom Marka Dobrkov-
ića po rednem delu tekmovanj 
in seriji treh zmag konec marca, 
med njimi z odločilno proti ekipi 
ŽRK Z’dežele, priborila uvrstitev 
v končnico za 1. do 4. mesto, je v 
končnici na petih tekmah dosegla 
štiri poraze in zmago v gosteh 
proti Krki. Zaradi poraza na prvi 
tekmi pa je imela zmaga le simbol-
ni pomen, tretje mesto je ostalo 
v rokah Krke. Še vedno odlično 
četrto mesto, ki je preseglo priča-
kovanja kluba z začetka leta, pa 
je v rokah rokometašic RK Zelene 
Doline Žalec.

Državne prvakinje so z velikim 
naskokom v rednem delu pravzaprav 
že pred šestimi krogi končnice 
postale rokometašice ŽRK Krim 
Mercator, ki so bile v letošnji sezoni 
neporažene tako v rednem delu kot 
v končnici. Državne podprvakinje so 
postale rokometašice ŽRK Mlinotest 
Ajdovščina, ki so imele kljub veliko 
bolj izkušeni ekipi in daljši klopi 
največ težav prav z ekipo RK Zelene 
Doline Žalec. V kar dveh letošnjih 
tekmah so jo premagale za las in z 
veliko športne sreče. Že v rednem 
delu tekmovanj so Ajdovke le za gol 
s 25 : 24 (15 : 13) premagale Žalčan-
ke v gosteh v Ajdovščini, v Žalcu pa 
po sicer napeti tekmi  z 21 : 25 (12 : 

12). V 3. krogu končnice so ponovno 
rokometašice RK Zelene Doline 
klonile proti Ajdovkam le za gol s 26 
: 25 (13 : 11). Podobno je bilo letos 
v dvobojih Žalčank s Krko v rednem 
delu, kjer je na prvi tekmi Krka v 
Žalcu zmagala prvič z 28 : 29 (11 : 
16), potem pa v Novem mestu z 28 
: 23 (15 : 12). Žalske rokometašice 
so proti tretjeuvrščenim iz rednega 
dela Krki izgubile tudi v prvi tekmi 
končnice z 20 : 25 (9 : 12), v drugi 
minulo soboto v gosteh pa so 
zmagale s 26 : 27 (12 : 15). Glede 
na zaostanek 4 točk za Krko pred 
končnico bi morale zmagati v obeh 
tekmah proti Krki, da bi jo spodrinile 
s tretjega mesta.

Tri zmage za uvrstitev 
med štiri najboljše

V žalski ekipi so se zavedali, da 
bodo tekme v končnici zelo težke. So 
se pa rokometašice odlično odreza-
le na zadnjih tekmah rednega dela 
sezone, ki so odločale o uvrstitvi med 
najboljše štiri, kar je bil za mlado 
žalsko ekipo odličen dosežek, ki ga 
v začetku sezone v klubu niso priča-
kovali

Na štirih zadnjih tekmah rednega 
dela, vse so odigrale od 24. do 31. 
marca, so rokometašice RK Zelene 
Doline Žalec kar trikrat zmagale, 
izgubile pa samo proti neprema-

gani ekipi Krima. A ta poraz je bil 
pravzaprav najboljša predstava 
katere koli ekipe letos proti neprema-
gani ekipi Krima, njeno mrežo so 
Žalčanke zadele več kot katera koli 
letošnja tekmica, dvaintridesetkrat, 
in tekmo končale z izidom 32 : 41 (14 
: 23).

Še prej pa so rokometašice RK 
Zelene Doline Žalec slavile proti 
Litiji z 38 : 27 (18 : 13) in proti ekipi 
Ž.U.R.D. Koper z rezultatom 25 : 27 
(9 : 14). Najbolj pa je seveda odme-
vala zmaga proti Celju, ki je Žalčanke 
dokončno popeljala v končnico za 1. 
do 4. mesto v 1. ADRL. 

V težkem sosedskem derbiju v 
Celju so Žalčanke že drugič v sezoni 
premagale ekipo ŽRK Z’dežele z 
18 : 20 (10 : 7) in si s tem priborile 
uvrstitev med 4 najboljše, Celje pa 
končnico za 5. do 8. mesto in zdaj na 
koncu 5. mesto.

Najbrž je nekaj športne sreče v 
sicer tesnih odločitvah ločilo žalske 
rokometašice še od večjega uspeha, 
da bi osvojile tretje mesto kot v 
lanski sezoni, ko so imele precej 
izkušenejšo ekipo. Nocoj ob 19. uri 
jih čaka v domači dvorani v Žalcu 
še zadnja tekma proti Ajdovkam in 
vanjo bodo lahko vstopile sprošče-
no, saj ne odloča o ničemer. Navijači 
si lahko tekme letos zaradi omejitev 
ogledajo v živo na FB profilu kluba.

Nocoj se bo članska rokometna ekipa RK Zelene Doline Žalec v domači 
dvorani I. OŠ Žalec pomerila še na svoji zadnji tekmi v sezoni, z ŽRK 
Mlinotest Ajdovščina, a rezultat ne bo vplival na končno razvrstitev.

Gotovo najbolj odmevno zmago so si žalske rokometašice priborile proti Celjankam na njihovem domačem terenu, s katero so si 
zagotovile uvrstitev v končnico med najboljše štiri v državi.

ŠPORT NA KRATKO
ODBOJKA
V Šempetru v Savinjski dolini  
se je zaključil dvodnevni turnir 
regij, na katerem so se med 
seboj pomerili najboljši mladi 
odbojkarji in odbojkarice iz šestih 
slovenskih regij. Pri deklicah 
letnika 2007 in mlajše se je zmage 
veselila izbrana vrsta Koroške s 
Celjsko regijo, ki je v boju za naslov 
prvakinj prepričljivo, s 25 : 11 
in 25 : 20, premagala Primorsko 
regijo in osvojila zlato odličje. 

ODBOJKA
V soboto in nedeljo, 22. in 23. 
maja, so se odbojkarski klubi 
v Novi Gorici na zaključnem 
turnirju najboljše osmerice 
potegovali za naslov državnih 
prvakinj v odbojki v konkurenci 
mladink. Ekipa SIP Šempetra je 
izpadla v četrt finalu, Braslovčanke 
pa so osvojile tretje mesto.

KOŠARKA
V maju so se sprostila tekmovanja 
tudi za mlajše selekcije. KK 
Prebold 2014 je tekmovanje 
nadaljeval s selekcijami fantov 
U15, U17 in U19. Tretja liga za 
člane se ni nadaljevala, v klubu 
pa so se tudi odločili, da zaradi 
obveznih testiranj za vsako tekmo 
oz. turnir ne bodo nadaljevali s 
tekmovanjem za selekcijo U13. 
Minuli vikend je bil med 
najuspešnejšimi, saj so vse tri 
selekcije zmagale. U15, ki igra 
v 1. SKL, je v nedeljo v domači 
dvorani premagala Litijo z 93 : 46 
(v skupini je s Cedevito Olimpijo, 
Ljubljano A, Krko, Ježico in 
Litijo). Mladinci so prav tako v 
domači dvorani premagali ekipo 
Borut Besedič – Čiro s 96 : 81, 
selekcija U17 pa je v soboto na 
gostovanju v Mariboru premagala 
ekipo Maribor mladi z 92:97.  

   T. T., K. R.
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Vaš vladar Mars bo začel nekje sredi junija potovati po sorod-
nem ognjenem znaku, kar vam bo dalo krila. Sicer pa bo čas 
po mlaju in sončevem mrku odličen za temeljit razmislek o 
nadaljevanju na delovnem področju. Kaj želite spremeniti? 
Malo več boste razmišljali o partnerstvu. Morebiti se vaš 
partner sploh ne bo zavedal, da vam dela krivico z omeje-
vanjem. Sprijaznite se s tem, da je trenutno pomembno tudi 
kaj drugega.

Čutili boste upad energije. Več boste razmišljali o sebi, tudi 
o svoji telesni formi. Ne prepuščajte se turobnim občutkom. 
Energijo si boste obnovili, če boste fizično aktivnejši. Pri 
tem vam bo več kot v odlično pomoč Venera, ki bo uglaše-
na z vami. Prinaša vam toplino in bližino vaših najdražjih. 
Prepustite se takšnim lepim občutkom. 
Dom in družina bosta iz dneva v dan pomembnejša. Lahko, 
da se boste odločili za manjšo preureditev ali kakšno drugo 
spremembo.

Vaš vladar Merkur bo v prvih treh tednih retrograden, zato 
se boste velikokrat ukvarjali s preteklostjo. Veliko zadev 
lahko uredite.
Sonce vas bo v prvih treh tednih obdarilo z vitalno energijo, 
kasneje pa bodite pozorni, še zlasti okoli mlaja in sončevega 
mrka, ki bosta nastopila 10. v mesecu. V ospredje se lahko 
postavijo zdravstvene težave, na katere ste že pozabili. Vzeti 
jih morate resno, privoščite si več spanja, počitka in kako-
vostnega preživljanja prostega časa.

Mars prinaša v prvi tretjini meseca ogromno energije. Izko-
ristite jo za delo. Zelo uspešni boste pri odpravljanju zaos-
tankov. Sonce v zadnji tretjini junija vstopi v vaš znak in 
pričenja se vaše obdobje tega leta.
S partnerjem boste delovali zelo skladno vse do zadnjih dni v 
mesecu. Naj ne bo to samo takrat, ko se potrebujeta, ampak 
se potrudite, da to postane stalnica v vašem življenju, saj 
vas to osrečuje. Venera v vašem znamenju vas bo tudi vidno 
polepšala. 

Še pred pričetkom junija bo v vaše znamenje vstopil Mars, 
zato se nad pomanjkanjem energije ter borbenega duha ne 
boste mogli pritoževati. Večkrat boste ugotavljali, da se čas 
vrti nazaj, kar pa bo tudi koristno in bo imelo svoje predno-
sti. 
Sprememba se dogaja v vas samih, kakšna in zakaj, to morate 
ugotoviti vi. Izogibajte se notranjih napetosti, sproščajte se 
na vse možne načine. Junij je kot naročen za to.

Nenehno boste hoteli nekaj početi, saj vas bo gnal notran-
ji nemir. Imeli boste občutek, da izgubljate bitko s časom. 
Nima smisla, da hitite, raje razmislite, kakšni so resnični 
motivi. Še zlasti bodite pozorni na dogodke okoli mlaja in 
sončevega mrka, ki nastopita 10. v mesecu. 
Retrogradni Merkur, vaš vladar, bo v prvih treh tednih 
prinesel nekaj zmešnjav, po drugi strani pa boste marsikaj 
tudi razčistili.

Večje število planetov v sorodnem zračnem zraku vam prip-
ravlja marsikatero krasno urico. Dela ne boste zanemarja-
li, kljub temu, da vas bodo mikale zabave. Vendar vam bo 
uspelo oboje dobro uskladiti, saj si boste vzeli čas za oba 
področja. 
Zadovoljstva vam ne bo manjkalo tudi na čustvenem področ-
ju. Več kot odlično se boste počutili tudi v varnem zavetju 
svojega doma, ki bo v tem času predstavljal oazo miru. 

V prvi tretjini junija boste gostili Marsa v sorodnem znamen-
ju, zato se aktivirajte pri svojih načrtih, uspešni boste še 
zlasti po mlaju, ki nastopi istočasno s sončevim mrkom 10.6.
V stvareh, ki jih sicer dobro obvladujete, boste kar naenkrat 
postali odvisni tudi od drugih. Še kako bo potrebno večjo 
usklajevanje različnih interesov. Venera pa vas bo večji del 
meseca razvajala!

Zelo izpostavljen mesec je pred vami. Večje število plane-
tov v nasprotnem znaku vam nasprotuje, 10.6. ob mlaju in 
sončevem mrku pa bodite še posebej previdni! Slednje velja 
za medosebne odnose ter delovno področje!
Na splošno boste delovali bolj iz ozadja, bolj boste mirni 
in neopazni kot običajno. Precej boste odvisni od mnenja 
drugih ljudi, veliko vam bo pomenilo, kaj mislijo o vas in o 
vašem delovanju.

Na delovnem področju bo stresno in nemirno, pošteno se 
boste trudili za svoj uspeh, kar velja še zlasti za prvo tretjino 
meseca. Vaša ambicioznost ne bo prav nič v upadu, ampak 
čas za večje premike zagotovo ni zrel!
V ljubezni boste imeli veliko željo ugajati za vsako ceno. 
Na zunaj boste privlačni, le malokdo se vam bo lahko uprl. 
Poglobljenih čustev pa tokrat ne boste sposobni dajati.

Splošna situacija vam bo pisana na  kožo in odlično se boste 
znašli. Čas med obema mrkoma in z retrogradnim Merkur-
jem bo za vas svojevrsten izziv.
Poskrbite, da bo vaše zasebno življenje bolj umirjeno, le tako 
boste lahko dosegli večji efekt tudi na ostalih področjih. Ne 
računajte na pomoč drugih, tokrat morate vse rešiti sami. Z 
naklonjenim Marsom v ognjenem znaku vam bo to od 11. 
dalje lažje uspevalo.

Prijeten mesec je pred vami, še zlasti do konca prve tretjine 
junija, ko bo Mars potoval po sorodnem znaku. Mrk in mlaj 
obetata nekoliko stresno obdobje, ki pa ne bo pustilo trenut-
no nobenih posledic. 
S partnerjem se bosta najbolje razumela, če bosta sama, 
družba vaju bi ovirala. V zraku bo romantika! Navezali boste 
kar nekaj stikov, zanimali se boste tudi za stvari, za katere 
sicer običajno nimate časa. Če je le mogoče, si privoščite 
krajše počitnice.

UTRIPOV HOROSKOP
ZA JUNIJ 2021 
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Niki Franjo Keder, s. p., Migojnice 3, Griže, 090 44 33 in 090 64 35.
Horoskop je pripravila astrologinja Dolores, 
(090 64 30 in 041 519 265 ter Facebook dolores astro). 

Trenutno razmere ne dopušča-
jo, da bi noč branja doživeli skupaj 
v šoli, zato so se z mentoricami 
odločili, da jo doživijo v varnem 
zavetju doma, kjer domišljija nikoli 
ne zaide. 

Učenci so si v šolski knjižni-
ci izbrali knjigo, ki je bila poleg 
njih glavna igralka na noči knjige. 
Večina jih je posegla po knjigi Janje 
Vidmar. Omenjena pisateljica bi bila 
v normalnih razmerah gostja ob zakl-
jučku bralne značke.

Za prijetnejšo noč so si pripravili 
čarobni napitek, in da strast branja 
ne bi popustila, je bila priprava slad-
kega, a zdravega prigrizka neizo-
gibna. Domišljijski svet se je še bolj 
razvil ob opravljenih telovadnih 
vajah za možgane (brain gym).

Bralni kotiček ali bralni šotor je bil 
udoben in prijeten in je kar vabil še 
ostale družinske člane za potopitev 
v zgodbe, ki so jih odpeljale v deželo 
domišljije.

Naloga posameznega udeleženca 
je bila poslati fotografijo prežive-
te noči in čitljivo, ročno zapisano 
kratko besedilo o tem, kaj jim branje 
pomeni, zakaj radi berejo, katere 
vrste knjig so jim med najljubšimi …

Udeleženci noči branja so preživeli 
lep večer. Želijo pa si, da bi v prihod-
nje to lahko doživeli s prijatelji v šoli. 
Mentorice noči branja so bile Irena 

Kumer, Monika Vasle, Vlasta Svatina, 
Saša Vitanc Brezovnik, Andreja Drolc 
in Suzana Vombek.

Noč branja malo drugače
 T. TAVČAR    ARHIV OŠ BRASLOVČE

Noč branja doma

Nekaj izjav udeležencev: 
Anže: »Pri branju se veliko 
naučim, izvem nove stvari in 
širim svoje obzorje.«

Ida: »Rada berem. Branje mi 
je všeč, saj te zgodbe v knjigah 
popeljejo v napeta dogajan-
ja. Včasih mi kakšna knjiga ni 
zanimiva, zato je ne preberem do 
konca in se lotim druge.«

Manca Marija: »V noči branja 
sem sestrici in bratcu najprej 
prebrala knjigo Janje Vidmar 
Matic in Blažka. Ko sta zaspala, 
sem brala še Zaklad grajskih ječ 
iz zbirke Pet prijateljev. Prostega 
časa si brez knjige ne znam pred-
stavljati.«

Sara: »Branje mi pomeni spros-
titev in pobeg v drugi svet. Rada 
berem stripe in zabavne knjige.«

Zoi: »Branje mi pomeni dogodi-
vščino.«

Špela: »Branje me sprosti 
in umiri. Najraje berem pred 
spanjem v postelji, največ pa 
preberem med počitnicami. Rada 
berem zabavne, pustolovske in 
detektivske knjige.«

Na svetovni dan knjige, 23. aprila, so učenci OŠ Braslovče in vseh treh 
podružničnih šol iz Letuša, Trnave in Gomilskega pripravili noč branja 
v družinskem krogu. 

Sonet o pomladi

Pomlad je tu!

Ptički žvrgolijo, 

rože cvetijo, 

otroci vriskajo: »Juhu!«

Sonce je pokazalo žarke.

Tisti, ki imajo alergijo,

s cvetnim prahom se borijo,

mi pa obiskujemo parke.

Cvetlice so povsod,

mimo njih se čebele lovijo, 

elegantne so kot labod.

Po počitku hrepenijo, 

a panj nikoli ni poln kot sod,

zato tej pesmi rečejo: »Adijo!«

Iza Faletič, 4. c razred, I. OŠ Žalec

MLADI AVTORJI
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MLADI IN PRVE OBJAVE

V okviru predmeta domovinska 
in državljanska kultura in etika so 
na OŠ Petrovče učenci 7. razreda 
obeležili 9. maj – dan Evrope. 
Na ta dan so leta 1950 podpisa-
li Schumanovo deklaracijo, ki je 
pomembno prispevala k začetku 
povezovanja držav v Evropsko 
unijo. 

Učenci so pri pouku najprej spoznali 
osnovne informacije o Evropski uniji 
ter prednosti in obveznosti Slovenije 
kot njene članice. Razmišljali so tudi 
o priložnostih, ki jih Evropska unija 
ponuja mladim.

Ob dnevu Evrope so si učenci ogle-
dali poučni posnetek, ki ga je prip-
ravila Hiša EU iz Ljubljane, nato pa 
so reševali križanke in kvize v Knjiži-
ci ugank in zanimivosti o EU.

O Evropi za dan Evrope
  L. K.     OŠ PETROVČE

MLADI AVTORJI
samota

med ljudmi 
je večja 

kot takrat 
ko si sam s sabo 

ker ko si z drugimi 
ljudje ob tebi

le razjedajo tvoje misli 
bolje je biti sam 

samota ima takrat manjšo moč 
je bolj domača 

poznana 
takrat to ni več samota 

ker samota obstaja 
le med ljudmi

je kot zabadanje
utrujenost

nemoč
ko si sam je to zgolj

poslušanje 
šepetanje

takrat ni želje po družbi 
ampak le po večji samoti 

po večjem šepetanju 
po večjem zorenju 
samota ni samota

če si sam

Ana Kumperger, 1. letnik, 
Gimnazija Celje Center

16. aprila je potekalo državno 
tekmovanje iz znanja biologije za 
Proteusovo priznanje, ki smo se 
ga udeležili tudi trije učenci s I. OŠ 
Žalec. Pod mentorstvom učiteljice 
Alenke Žnidar smo učenci poglo-
bljeno spoznavali glive, ki so bile 
osrednja tema letošnjega tekmo-
vanja. 

Kljub letošnjim posebnim 
razmeram, v katerih je potekalo 
tekmovanje, smo dosegli izjemne 
dosežke. Med 500 učenci je učenka 
Nika Pasar Rezman iz 9. a razreda 
dosegla 22. rezultat in osvojila 
zlato priznanje, med 200 najboljših 
učencev pa sta se uvrstila še Tjaša 
Sluga iz 9. a in Leon Vignjević iz 9. c, 
ki sta tako usvojila srebrno Proteuso-
vo priznanje. 

Ponosni smo na odlične rezultate 
in veseli za ogromno znanja, ki smo 
ga pridobili in pokazali ob reševanju 
nalog.

Zlato iz biologije 
     NIKA PASAR REZMAN, 9. A RAZRED, I. OŠ ŽALEC

Zadnji dan pred prvomajskimi 
počitnicami je na OŠ Petrovče in 
POŠ Trje donela pesem, saj so se 
pridružili projektu »Vseslovensko 
petje s srci«. 

»Za uvod v dan, ko nas je poveza-
la slovenska pesem, je na šolskem 
hodniku nekaj učiteljic ubrano 
zapelo pesem z naslovom Dan 
ljubezni. Kmalu so se jim pridružili 
tudi učenci, ki jih je glasba privabila 
iz učilnic, in se razveselili drugačnega 
začetka dneva. Tudi v nadaljevanju je 
bilo slišati glasno prepevanje, saj so 
prav vsi učenci zapeli pesmi, ki so se 
jih naučili pri glasbeni umetnosti ali 
pri pevskem zboru,« je o posebnem 
vzdušju povedala Suzana Filipčič iz 
OŠ Petrovče. V učilnici na prostem so 
prepevali pevci OPZ, na igralih pa so 
se petju prepustili pevci MPZ. Med 
rekreativnim odmorom so se pesmi 

predajali šestošolci in osmošol-
ci, medtem ko so učenci razredne 
stopnje ob petju zamigali kar v svojih 
učilnicah in tako optimistično zakor-
akali v počitnice, je še dodala Suzana 
Filipčič. 

Vseslovensko petje s srci
  L. K.    ARHIV OŠ PETROVČE

Mladi biologi z mentorico Alenko Žnidar

Do zadnje postaje

Kako svoje misli o včerajšnji vožnji z vlakom zliti na papir,
da bodo besede žarele od utrinkov,

hkrati pa neslišno za sabo vlekle daljni spomin čisto prve vožnje,
ko si z babico pri svojih petih letih

ob vstopu komaj dosegla prvo stopnico,
med vožnjo pa z radovednostjo kukala skozi okno

in opazovala svet, ki se ti je odpiral pred očmi?

Kako iskreno pripovedovati o obupnem čakanju na postajah
ter hkrati priznati, da najbolj obožuješ prav te trenutke, 

ko neznanci vstopajo na vlak,
ti pa jih neopazno opazuješ

in si zadnje izmišljuješ zgodbe, ki jih pravkar živijo?

Kako razložiti, da se veseliš svoje postaje,
da boš po napornem dnevu končno prišla domov,

kjer boš na obešalnik obesila plašč,
si sezula čevlje z visoko peto 

in se do jutra skrila pred mestom;
ter hkrati hrepeneti po tem, da je še daleč do tja,

ker nočeš zapustiti neznancev z izmišljenimi zgodbami,
ki jih naslednji dan ne bo več,

ker bodo enostavni odšli
in živeli svojo pravo zgodbo?

Kako jim priznati, 
da bi se zanje peljala do zadnje postaje,

le da bi jih lahko še malo opazovala?
Kako jim povedati, da zate niso več neznanci,

ker so s tabo delili isti zrak,
ti morda namenili enega izmed svojih izmučenih nasmehov

in razmišljali o istem preteklem dnevu?

Kako izvedeti,
če si tudi ti zadnje neznanka z izmišljeno zgodbo

ali zgolj NIHČE?

Ana Kumperger, 1. letnik, 
Gimnazija Celje Center

Na I. OŠ Žalec smo v okviru 
projekta Evropska vas spoznavali 
našo sosednjo državo Italijo. Učenci 
smo skupaj z učitelji spoznavali 
kulturo, kulinariko in navade te 
države ter ustvarjali na likovnem in 
glasbenem področju. Vsako leto se 
udeležimo tudi zaključne prireditve 
v Celju ob dnevu v Evrope, a je ta 
zaradi epidemioloških razmer žal 
letos odpadla.

Dogodek smo zato malo drugače 
obeležili kar na šoli. Pripravili smo 

razstavo likovnih izdelkov, v prvem 
tednu maja pa smo učenci pri malici 
in kosilu okušali tradicionalne jedi 
držav, ki smo jih že raziskovali v 
preteklih letih. Pripravili smo tudi 
kratko video predstavitev vseh dejav-
nosti, ki so na šoli potekale v okviru 
projekta in je dostopna na spletni 
strani šole. Tako smo ponovno, kljub 
drugačnim razmeram, uspešno zakl-
jučili projekt pod vodstvom mentoric 
Tanje Ropas in Saše Griguljak. 

Evropska vas na I. OŠ Žalec 
    IVA TOPOLOVEC, 9.B, I. OŠ ŽALEC

Razstava likovnih del

ŠT. 5 I maj 2021 23



SAVINJSKE ZGODBE

Če vsaj malo spremljate popular-
no kulturo, ste zagotovo slišali za 
Davida Copperfielda in Dynama. 
Prvi je čarodej stare generacije, 
drugi nove. Prav vsi pa za svojega 
vzornika in predhodnika lahko 
štejejo Harryja Houdinija. A če bi 
hoteli povedati zgodbo o začet-
kih magije, bi bila ta zelo obsežna. 
Zato smo tokrat na klepet povabi-
li trenutno najpopularnejšega 
slovenskega čarodeja, Aleksandra 
Štucla, ki nastopa pod imenom 
Magic Aleksander in si je s svojimi 
triki že izboril mesto med najbol-
jšimi svetovnimi čarodeji. Alek-
sander se je pred petnajstimi leti 
odločil, da bo magija njegov poklic, 
danes živi svoje sanje. Iz sramežl-
jivega najstnika se je tudi s pomočjo 
magije prelevil v pravega mojstra 
šova. Njegovi triki so prepričali 
celo producente ene največjih tele-
vizijskih hiš na svetu, BBC-ja, ki 
njegove posnetke predvaja v novi 
čarovniški oddaji, ki si jo ogleda 
skoraj 100 milijonov ljudi po vsem 
svetu. Slovenski javnosti se je Alek-
sander prvič pokazal v slovenskem 
šovu talentov, potem na hrvaških 
talentih in nato v Londonu na Brit-
ain’s got talent, kjer je s svojimi 
triki osupnil žirijo in gledalce, saj je 
pokazal nekaj, kar svet še ni videl. 
A Aleksander, ki po videzu spomin-
ja na mladega Leonarda Di Caprija, 
je kljub temu z nogami trdno na 
tleh. Trenutno lahko ob njegovih 
novih trikih uživamo vsako nedeljo 
v oddaji Vikend paket na TV 
Slovenija. V tem času epidemije, ko 
ni nastopov, pa se je odločil za vrsto 
novih poslovnih potez. 

Kaj je za vas magija in kdaj ste se 
prvič srečali z njo?

»Zame je magija vedno predstavlja-
la nekaj nemogočega in nadnaravne-
ga. Zato me je že od začetka priteg-
nila. Ima seveda veliko pomenov. 
Vsak ima drugačno mnenje, kaj zanj 
predstavlja magija. Za nekatere so to 

napoji in čarovnice, za nekatere so to 
čarodeji, za druge Harry Potter. Meni 
so seveda najbolj pri srcu čarodeji. 
To lahko tudi sklepate. S čarovnijo 
oziroma magijo sem se prvič srečal v 
osnovni šoli, ko mi je sošolec pokazal 
preprosti trik z zobotrebci. Od tega 
je zdaj že petnajst let. Od tistega 
trenutka, ko sem videl trik, sem bil 
čisto šokiran in presenečen. Takrat 
me je tudi zgrabila želja, da bi se začel 
s tem ukvarjati. Najprej sem se naučil 
enega trika, potem še enega in nato 
še tretjega. Moja prva publika so bili 
seveda starši in vedno znova sem jim 
želel pokazati, kaj znam na novo. 
Naučil sem se ogromno trikov, ki sem 
jih potem poleg družine kazal svojim 
prijateljem in sošolcem, včasih tudi 
kakšni učiteljici, da sem potem dobil 
dobro oceno pri matematiki. Nekako 
sem se našel v tej umetnosti. Vedno 
več je bilo nastopov po različnih 
lokalih klubih, sejmih in zato se je v 
moje delo aktivneje vključil tudi oče 
Božo, ki je postal tudi moj menedžer.« 

Kateri trenutek je bil prelomni in 
je botroval vaši odločitvi, da posta-
nete čarodej?

»Prelomnica se je zgodila na šolski 
valeti. Tam sem prvič stopil pred 
občinstvo in začel kazati trike. 
Seveda je bila to najhujša izkušnja v 
mojem življenju. Imel sem gromo-
zansko tremo. Prav spomnim se, 
da sem imel noč pred nastopom 
ogromno metuljev v trebuhu in 
predvsem me je skrbelo, kaj si 
bodo sošolci mislili o meni. Kot 
otrok sem bil zelo sramežljiv. Ko 
sem čakal, da me pokličejo gor 
na oder, sem si v glavi govoril: 
»Saj bo, Aleksander, saj bo.« In 
kar naenkrat me pokličejo in 
že stojim na odru. Didžej 
je spustil glasbo in začel 
sem nastopati. Po vsakem 
triku, ki sem ga izvedel, 
sem dobil močan aplavz in 
kot pri magiji je bilo vsega 
enkrat konec. Po nastopu 
so hodili k meni, mi dajali 
roko in me hvalili. Zame je bila to 
nepozabna izkušnja. Zaradi podpore, 
ki sem je bil takrat deležen, sem 
vedel, da bom postal čarodej.«

A najbrž čarodej niste postali čez 
noč. Kaj je bilo treba, da obvladate 
vse te trike, ki jih izvajate danes?

»Po nastopu na valeti sem se 
začel bolj resno ukvarjati s tem. Na 
začetku je bil to zame zanimiv hobi. 
Zdaj pa se je to razvilo v poklic, ki ga 
opravljam 24 ur na dan. Začel sem 
prebirati knjige, gledati DVD-je in 
hoditi na čarodejske kongrese. Čaral 
sem, kjerkoli sem lahko, seveda na 
začetku zastonj, ker sem si nabiral 
izkušnje. Nastopal sem po različnih 
klubih, lokalih, na ulici in tako dalje. 

Ljudje so mi začeli govoriti, da sem 
popoln paket. Mlad, šarmanten, 
hiter in skrivnosten. Potem se je 
to razvilo v del mojega življenja in 
zdaj lahko rečem, da sem čarodej. 
Obstaja namreč razlika med ljubi-
teljem trikov in čarodejem. Ljubi-
telji so ljudje, ki se naučijo kakšnega 
trika in ga potem pokažejo svojim 
prijateljem. Čarodej je pa oseba, ki 
izvaja trike za popolne neznance in 
tudi razume, kaj pomeni biti čarodej. 
Niso pomembni samo triki in skriv-
nosti, temveč cel paket. Za izvedbo 
trika je pomembnih ogromno stvari, 
za katere ljudje ne vedo.«

Imate raje izraz čarodej ali iluzi-
onist oziroma kakšen naziv vam je 
ljubši?

»Sam si vedno rečem, da sem 
čarodej. Tudi prevod iz angleškega 
izraza »magician« pomeni čarodej. 
Imate posebne kategorije v čarode-
jstvu, kot so metalizem, iluzion-
izem in tako dalje. Le-ti si mogoče 
rečejo, da so nekaj drugega, ampak 
v osnovi smo vsi čarodeji. Všeč mi je 
beseda čarobnik. Nisem le čarodej, 
ker nastopi zahtevajo tudi nekaj 
umetniškega pristopa, čarovnik pa 
tudi ne, ker nisem pravljično bitje. 
Sem neke vrste čarobni umetnik, 
čarobnik. Ko sem začel, me je najbolj 
navdušil David Blane. To je največji 
ulični čarovnik, njegov stil pa je čisto 
preprost. Na čarodejskih kongresih 
sem srečal priznane mojstre, na 
primer Luja Chena, Luisa de Matosa 
in Dynama, ki je trenutno največ-
ja svetovna zvezda. Ima svoje tele-
vizijske oddaje, s triki pa navdušuje 
milijardo ljudi po svetu. Čisto nič ni 
vzvišen. Sedela sva skupaj in pila čaj. 
Od njega sem dobil precej nasvetov.« 

Dolgo časa je magija veljala za 
hudičevo delo in okultno znanost. 
Kako je s tem danes? Je to, kar 
počnete, hudičevo delo?

»V nekaterih kulturah še vedno 
jemljejo to kot nekakšna hudiče-
va dela, tudi sam sem se že srečal 
s takšnimi ljudmi. Mislim, da v 
današnjih časih ljudje ne gledajo 
magije s tega vidika, ampak bolj iz 
zabave in zato, ker bi radi bili očarani 

in začarani. Vedno izvajam trike, da 
zabavam ljudi. Nikoli nisem trdil, da 
imam nadnaravne moči, saj se mi zdi 
to neumno. Danes so že otroci tako 
inteligentni, da jih težko prepričaš s 
takšno trditvijo. Triki predstavljajo 
predvsem zabavo, ampak še vedno se 
na svojih nastopih potrudim, da jih 
poskušam preslepiti oziroma začara-
ti. Če mi to uspe, potem je že to zame 
ena velika čarovnija.«

Ali ste to svoje znanje kdaj »zlor-
abili« v resničnem življenju, recimo 
pri igrah na srečo?

»Nikoli nisem uporabil svojega 
znanja pri igrah na srečo. Bi ga 
pa lahko, seveda. Veliko sem imel 
nastopov po slovenskih in itali-
janskih kazinih. V nekatere celo 
nimam vstopa. Pa ne zaradi golju-
fije, ampak zaradi znanja s kartami 
in predvsem strahu pred tem, da bi 
se usedel za poker mizo. Poznam pa 
veliko čarodejev, ki so to poskuša-
li. Nekaterim je celo uspelo, drugim 

žal ne. Tako kot sem že rekel: triki 
so zame zabava in nič drugega. Sem 
dobil že veliko ponudb za ogromno 
vsoto denarja, da bi šel z njimi v 
kazino in jim namešal prave karte. 
Vedno sem odklonil. Raje uporabim 
to svoje znanje na drugih področjih, 
da nekomu polepšam dan na avto-
busu, v gostilni ali na ulici. Ljudje so 
vedno navdušeni nad triki in včasih 
se zgodi, da dobim kakšno kavico ali 
pa pijačo zastonj. To je pa tudi nekaj.«

Na začetku ste menda vadili tudi 
po 14 ur na dan … Kaj vam je delalo 
največ težav?

»Govorjenje. Že od malega sem 
bil zelo sramežljiv in se nisem 

Vedno izvajam trike, da 
zabavam ljudi. Nikoli 
nisem trdil, da imam 
nadnaravne moči, saj 
se mi zdi to neumno in 
preraslo. Danes so že 
otroci tako inteligentni, 
da jih težko prepričaš 
s takšno trditvijo.

Odločil se je za karte in v njih 
hoče postati najboljši 

    D. NARAGLAV

Zaradi korone novi izzivi in prijemi

Celjan in od nedavnega tudi Žalčan Aleksander Štucl, ki ima svoje poslovne 
prostore v popolnoma obnovljeni zgradbi z imenom Žalčanka, je že nekaj časa 
najpopularnejši slovenski čarodej. Poznamo ga pod imenom Magic Aleksander.  

Aleksander med mešanjem kart 

Ljudje so mi začeli govoriti, 
da sem popoln paket. 
Mlad, šarmanten, hiter 
in skrivnosten. Potem se 
je to razvilo v del mojega 
življenja in zdaj lahko 
rečem, da sem čarodej.
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znal vključiti v družbo. S triki sem 
spoznal nekaj novega v sebi in vse 
mi je bilo lažje. Na začetku sem na 
takšen način spoznaval nove ljudi, 
ko sem kazal trike. Tako sem se tudi 
sprostil in začel navezovati stike. 
Ampak to ni bilo lahko. Imel sem 
veliko načinov. Eden od teh je bil, da 
sem si pomagal z ogledalom. Vživel 
sem se v vlogo in se začel pogovarjati 

in vaditi pred ogledalom. Včasih sem 
si postavil mizo in stole v svoji sobi 
in na stole posedel plišaste igrače in 
se pretvarjal, da so moji prostovolj-
ci. Vem, da je bil pogovor zelo enos-
transki, vendar sem si na takšen 
način pomagal postati bolj odprt in 
samozavesten.«

Je kakšen trik, ki ga ne obvla-
date, a bi ga želeli?

»Ogromno. Vedno sem se rad učil 
starih in novih trikov. Obstajajo triki, 
ki so jih včasih več izvajali kot danes, 
ampak je problem v času. Nekatere 
knjige so bile napisane takrat, ko še 
ni bilo interneta in telefonov. Zato 
je veliko trikov propadlo oziroma 
jih čarodeji ne izvajajo. Lahko pa se 

iz tega veliko naučiš, predvsem tega, 
kako so takrat sestavljali zgodbe in 
trike. Vsak čarodej ima na začetku 
izbiro, kakšne trike bi rad izvajal. Jaz 
sem se odločil za karte in tudi hočem 
postati najboljši v njih. To ne pomeni, 
da delam trike samo s kartami, 
ampak nekako sem se našel v njih 
in so mi prirasle k srcu. Pomembno 
je, da se učiš vsega, kar ti pride pod 
roke. Več znanja imaš, lažje si potem 
izmisliš kakšen nov trik.«

Kako pa je z vašim delom zadnji 
dve leti, v času koronakrize, ko 
nastopov v živo tako rekoč ni? 

»Koronakriza je tudi meni kot 
mnogim drugim, ki živimo od 
nastopov, precej spremenila življenje. 
Lani sem izgubil več kot 40 nastop-
ov in tudi za letos ne bo nič bolje, če 
ne bo sproščanja ukrepov in s tem 
možnosti nastopanja v živo. Takšna 
situacija pa je rodila novo idejo. 
Rekel sem si: »Aleksander, saj imaš 
ogromno znanja, zakaj ga ne bi delil 
z ostalimi.« Začel sem snemati svoje 
tečaje in jih začel objavljati v marcu 
lani in sedaj se na tečajih na spletu 

intenzivno uči čarovniških trikov več 
kot 2.000 mladih. Moram priznati, 
da me je takšen odziv nadvse prese-
netil, saj nisem pričakoval tolikšne-
ga zanimanja Slovencev za tovrstno 
učenje. Vse se je nekako poklopilo 
in s teh tečajev sem nekako razširil 
to stvar in ustvaril svoj novi Magic 
shop varianto (Magic Aleksander 
shop), kjer v bistvu prodajam pripo-
močke za čarodeje (karte, podloge, 
trike …). Vse skupaj se je že prijelo, 
veliko pa je še drugih tržnih izzivov. 
Med drugim sem ustvaril tudi svoj 
magični čarovniški set, v katerem je 
trideset neverjetnih trikov s kartami, 
denarjem, kovanci … Tega smo pred 
dobrim mesecem začeli prodajati in 
odziv je fantastičen. Kolikor me je ta 
kriza prizadela zaradi nezmožnosti 
nastopanja, pa me je po svoje nekako 
prisilila, da sem našel novo tržno nišo 
za preživetje. Vsekakor pa bi si želel 
čim prej znova nastopati na polno, 
saj je živi stik z občinstvom nekaj, kar 
ne more nadomestiti noben splet. Ob 
vsem tem pa mi je žal, da je za letos 
odpovedano Evropsko prvenstvo 
čarodejev v Barceloni. Upam pa, da 
bom svoje znanje lahko pokazal na 
naslednjem evropskem ali svetov-
nem prvenstvu.« 

Z najinim pogovorom sva nekako 
prišla do konca, bilo bi pa zanimivo, 
da bi končala s prikazom nekaterih 
vaših trikov s kartami, brez katerih 
ne greste nikamor. Ste za? 

»Z veseljem,« je rekel Aleksand-
er in pred mojimi očmi se je odvila 
prava plejada čarovniških trikov, 
katere vrhunec je bila karta, ki jo je 
Aleksander dvakrat prepognjeno 
»pričaral« iz svojih ust. Ob njegovem 
nastopu sem se močno skoncentri-
ral in se trudil, da bi spremljal vsak 

njegov gib. Spretno je mešal karte, 
zdaj so bile v eni roki, potem v drugi, 
kot bi bile povezane z nevidno vrvico, 
za trenutek so lebdele v zraku, potem 
pa me je prosil, naj eno izberem, si 
jo zapomnim in podpišem. Vzel je 
karto, mešal in mešal, a kjer koli 
se je ustavil, je bila moja karta na 
vrhu. Nato mi je naročil, naj karto 
z dlanjo trdno pritisnem ob mizo. 
Razširil sem prste, da sem jo imel 
ves čas na očeh. A glej ga, zlomka, v 
delčku sekunde je Aleksander prav to 
karto potegnil iz svojih ust. Dvakrat 
prepognjeno. Pod mojo dlanjo pa ni 
bilo ničesar. Čarovnija na kvadrat. 

Ne morem mimo tega, da ne bi 
vprašal, kako je to mogoče narediti. 

»Obstaja več vrst magije, najtežja 
je manipulacija. S kupljenimi triki 
ne gre, tega se naučiš. Vadiš po deset 
ur na dan. Ko to usvojiš, za vedno 
ostane v tebi. Če me kdo zbudi opol-
noči, moram trik izvesti brezhibno. 
Prav prideta še veščina branja misli 
ter opazovanje mimike in reakcij 
človeka, ki sodeluje. No, nekaj takega 
sem pokazal.«

»Nikoli nisem uporabil 
svojega znanja pri igrah 
na srečo. Bi ga pa lahko, 
seveda. Veliko sem imel 
nastopov po slovenskih 
in italijanskih kazinih. 
V nekatere celo nimam 
vstopa. Pa ne zaradi 
goljufije, ampak zaradi 
znanja s kartami in 
predvsem strahu pred 
tem, da bi se usedel 
za poker mizo.«

Luka Lindič osvaja Aljasko 
  D. NARAGLAV    ARHIV L. LINDIČ

Sredi aprila se je začelo nekaj 
tedensko potovanje in osvajan-
je gora na Aljaski našega rojaka 
Savinjčana iz Galicije Luka Lindiča 
in njegove partnerke, nemške 
plezalke Ines Papert. V začetku 
tega meseca sta preplezala zahtev-
no novo smer v 3.731 metrov 
visoki gori Mount Huntington v 
Narodnem parku Denali na Aljaski 
v Združenih državah Amerike.

Luka Lindič, ki je vrhunski alpinist, 
dobitnik Zlatega cepina, je to novico 
obelodanil  na spletni strani Planin-
ske zveze Slovenije in na svojem 
profilu, kjer se redno javlja. Stik z 
njim smo ob pomoči njegovih staršev 
vzpostavili na daljavo in povedal nam 
je o tokratnem podvigu in življenju, 
ki ga živi sedaj, razpet med Slovenijo, 
Nemčijo in Hrvaško. 

Preplezana nova smer
»Kljub še vedno zelo zapleteni situ-

aciji glede potovanj nama je uspelo 
priti na Aljasko in plezanje tudi 
uspešno začeti. Po slabem vremenu v 
startu sva dobila teden dni odlične-
ga vremena. Na podlagi tempera-
tur in razmer sva izbrala zahodno 
steno Mt. Huntington v Nacional-
nem parku Denali. Najprej sva v tej, 
preko tisoč metrov visoki steni pono-
vila britansko smer Colton-Leach. 
Med sestopom sva opazila linijo, ki 
je izgledala težko, a zelo atraktivno. 
Po dveh dneh počitka sva se podala 
v steno in v dnevu in pol preplezala 
novo smer. Celotna smer je ponudi-
la konstantno težko plezanje, a 
imela sva super vreme in nadaljeva-
la do vrha. Biti na vrhu takšne gore 
dvakrat v štirih dneh in od tega 

enkrat po težki novi smeri je zagot-
ovo nekaj, kar se ne zgodi pogosto,« 
je v zvezi s tem podvigom povedal 
Luka v svojem e-pismu in nadalje-
val: »Najino plezalno potovanje po 
Aljaski je začetek dolge poti, ki jo 
imava v načrtu. Z avtodomom, ki sva 
ga kupila, želiva potovatI do Patago-
nije v Južni Ameriki in na tej dolgi 
poti, ki je poznana tudi pod imenom 
»Panamericana«, plezatI v različnih 
gorstvih. Nimava nobenega fiksne-
ga cilja. Počneva, kar ima smisel v 
trenutni situaciji. Vreme in razmere 
ter počutje močno diktirajo plezanje 
v velikih stenah in na tako dolgi poti 
je takšen pristop najboljši. Zagotovo 
imava veliko idej, a končne odločitve 
so in bodo vedno precej spontane.«

Pandemija prestavila 
načrte

Potovanje sta hotela začeti že lani, 
a ju je ustavila pandemija. O tem je 
Luka povedal: »Glede na globalno 
situacijo se je bilo treba enostav-
no sprijazniti s tem dejstvom. Kot 
večina drugih dejavnosti je bilo skozi 
celotno leto zelo ohromljeno tudi 
najino plezanje v velikih tujih gorah. 
Veliko sva plezala v okolici Bercht-
esgadna v Nemčiji, kjer se nahajava 
največ časa, kadar nisva na potovan-
jih. Tam sva preplezala tudi zahtev-
no 350 metrov visoko skalno smer, 
predvsem pa sva več časa posveti-
la projektu, ki ga imava v Istri. V 
Kompanju pri Buzetu sva pred par 
leti kupila dve stari zgradbi, dobesed-
no ruševini. Prvo sva že sanirala 
in je pripravljena na goste. Druga, 
večja pa je v nastajanju. Vse skupaj 
bo prostora za okrog šestnajst ljudi. 
Notranjost Istre je še precej nerazvi-
ta, a ponuja odličen potencial za živl-
jenje ali dopust v miru in ob številnih 
dejavnostih, ki jih ponuja neokrn-
jena narava. Naju je privabilo pred-
vsem odlično plezanje, oddaljeno 
le deset minut hoda od najine hiše. 
Dolgoročno želiva gostom ponuditi 
prijetno in kvalitetno nastanitev in 
v določenih delih leta to dopolniti s 
programom, kjer bova delila najino 
plezalno znanje.«

Luka in Ines ostajata na Aljaski do 
konca junija. »Nameravava obiskati 
še nekaj ostalih gorstev in poizkusiti 
preplezati še kakšno dobro smer. Po 
tem bova za letos zaključila potovan-
je »Panamericana«. Drugo leto pa je v 
planu Kanada,« je sklenil Luka Lindič. 

Nekajtedensko potovanje in osvajanje vrhov na poti do Patagonije

Čudovit pogled na pokrajino

Spominske karte z raznih čarovniških srečanj po svetu

Lika Lindič in Ines Papert na vrhu 

Luka med plezanjem
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April in maj sta pomembna 
meseca v zgodovini slovenskega 
in drugih narodov nekdanje Jugo-
slavije. V Sloveniji ju pooseblja 
ustanovitev Osvobodilne fronte 
slovenskega naroda v Vidmarjevi 
hiši v Ljubljani. Nadaljevanje teh 
dveh  dogodkov pa zaokroža 9. maj, 
dan zmage nad nacifašizmom. 

Začetek vojne in 
njene posledice 

Ob zori 6. aprila 1941 je več sto 
nemških letal bombardiralo Beograd. 
Tako se je začela 2. svetovna vojna 
v Jugoslaviji. Napad je bil nepriča-
kovan, saj se je Hitler samo takrat 
odločil napasti članico svoje vojaške 
zveze. Bombardiranje Beograda in 
nekaterih drugih mest je bilo na 
cvetno nedeljo in torej brez vojne 
napovedi. Na ozemlju Slovenije so 
Nemci bombardirali komunikacije in 
zbirališča kraljeve vojske, ki je ravno 
izvajala mobilizacijo. Tako je bil pri 
Domžalah porušen glavni radijski 
oddajnik Radia Ljubljana. V državo so 
namreč z vseh strani vdrle nemška, 
italijanska, madžarska, romunska in 
bolgarska vojska. Oddelki nemške 
vojske so tako 6. aprila že vkoraka-
li v Gornjo Radgono, 8. aprila 1941 
v Maribor. V Ljubljano so 11. aprila 
1941 brez odpora vkorakale enote 
italijanske vojske. 12. aprila so Nemci 
brez odpora zavzeli Beograd, ki je 
bil povsem uničen po bombardiran-
ju. V mestu s 370.000 prebivalci je 

po ocenah takrat umrlo 4.000 ljudi. 
Aprilska vojna je bila kratka, že 
dvanajsti dan vojne je jugoslovanska 
vojska proti številčno veliko močne-
jši in bolje oboroženi vojski napadal-
cev podpisala kapitulacijo, kralj 
Peter pa je z novo vlado pobegnil iz 
države. Ob šibkem odporu kraljevih 
sil so Jugoslavijo hitro zasedle sile 
osi. V aprilskem spopadu je bilo po 
raziskavi zgodovinarja Dragoljuba 
Živojinovića ubitih 20.000 ljudi, več 
kot 200.000 vojakov pa je bilo ujetih. 
S tem se je na ozemlju Jugoslavije 
začela druga svetovna vojna, ki je 
zahtevala življenja okoli 1,7 milijona 
Jugoslovanov.

Ustanovitev 
protiimperialistične fronte

Pred 80 leti, točneje 26. aprila in 
ne 27. aprila 1941, kot so kasneje 
pokazali zgodovinski viri, so v hiši 
književnika Josipa Vidmarja v 
Rožni dolini v Ljubljani ustanovili 
Protiimperialistično fronto, ki se je 
po nemškem napadu na Sovjetsko 
zvezo 22. junija 1941 preimenovala 
v Osvobodilno fronto slovenskega 
naroda in pozvala k oboroženemu 
odporu. Podtalne oblike odpora OF 
so bile številne − od raznih napisnih 
in trosilnih akcij do sabotaž in polvo-
jaških dejanj ter napadov na okupa-
torjeve postojanke. Za odpor pa je 
bila najpomembnejša oborožena 
organizacija. Poleti 1941 so tako 
nastale prve partizanske enote. Po 

vsej Sloveniji se je začel oboroženi 
odpor, ki je sčasoma prerasel v narod-
noosvobodilni boj. Prvi oboroženi 
spopad Slovencev z okupatorjem v 
drugi svetovni vojni se je sicer zgodil 
13. maja 1941, ko so se pripadniki 
antifašistične organizacije Slovencev 
iz takratne Italije TIGR na Mali Gori 
nad Ribnico spopadli z italijansko 
patruljo.

Dan zmage nad 
okupatorjem 

Kot rečeno, 9. maja 1945 praznu-
jemo dan zmage nad nacizmom in 
fašizmom. Sprva so Nemci kapitulaci-
jo podpisali že 7. maja v Reimsu. Ob 
podpisu so bili prisotni le zavezniški 
poveljniki. To je razjezilo sovjetske-
ga voditelja Stalina, ki je zahteval, 
da so pri podpisu kapitulacije pris-
otne vse velike članice »protihitler-
jevske koalicije« in da se kapitulacija 
podpiše v Berlinu. Sovjetska zveza 
je v drugi svetovni vojni izgubila 
več kot 26 milijonov ljudi. Kar 95 

odstotkov vseh žrtev treh največjih 
zaveznic je bilo sovjetskih, tako da 
je bilo nestrinjanje Sovjetov razum-
ljivo. Podpis v Reimsu so označili le 
za predhodnega, dan kasneje, 8. maja 
1945, pa je v Berlinu ob prisotnosti 
sovjetskih, ameriških, britanskih 
in francoskih poveljnikov Wilhelm 
Keitel podpisal akt brezpogojne 
kapitulacije. V Moskvi je bil tedaj že 
9. maj, tako da se je v Sovjetski zvezi 
in ostalih državah, ki so po vojni 
imele socialistično državno ureditev, 

»dan zmage nad fašizmom« praz-
noval 9. maja, v državah Zahodne 
Evrope in ZDA pa dan prej. S tem se 
je v Evropi uradno končala II. svetov-
na vojna, čeprav so boji z okupaci-
jskimi enotami trajali še nekaj dni 
več, na Poljani na Koroškem vse do 
15. maja, v Bosni pri Odžaku v boju 
z ustaši pa še deset dni več. V drugi 
svetovni vojni je umrlo približno 60 
milijonov ljudi, od tega na ozemlju 
Slovenije več kot 97.000.-let

80-letnici so se s spominsko slovesnostjo poklonili tudi pred spomenikom NOB na Šlandrovem trgu v Žalcu dan pred praznikom 
dneva upora proti okupatorju; spominski venec so k spomeniku položili predstavniki vseh treh veteranskih organizacij. 

Letos obeležujemo 80-letnico napada na 
Jugoslavijo in začetek upora proti okupatorju. 

Ob dnevu upora 
in zmage 

     D. NARAGLAV

Udeleženci tokratne obeležitve spomina 

Nastopajoči pred spomenikom NOB v Migojnicah z najstarejšo, 87-letno Magdo 
Ježovnik

Potem ko lani 9. maja v Letušu zaradi epidemije niso pripravili slovesnosti 
in tovariškega srečanja borčevskih organizacij in ostalih udeležencev ob 
dnevu zmage, so ga ponovno letos.

V Letušu se tako spominjajo 
izjemnega dogodka izpred 76 let, 
ko se je v takratni Sulcarjevi gostil-
ni 9. maja 1945 politkomisarju 14. 
divizije Ivanu Dolničarju – Janoši-
ku predal poveljnik nemške vojske 
general Aleksander von Lohr. 
Slednji je kasneje v Topolšici tudi 
uradno podpisal izjavo o predaji. 

V spomin so se pred spominsko 
ploščo zbrali predsednik ZB za vred-
note NOB Marijan Turičnik, pred-
sednik krajevne borčevske organi-

zacije Viktor Zorec, župan Občine 
Braslovče Tomaž Žohar, hčerka 
generala Dolničarja Eva Dolničar 
Šivic, praporščak Janez Kukovnik in 
še nekaj članov krajevne borčevske 
organizacije. Med njimi je bila tudi 
Ana Rovšnik, ki je skupaj z županom 
in predsednikom pred spome-
nik položila spominski venec. Eva 
Dolničar Šivic, ki je ponosna na to, 
da se ohranja zgodovinski spomin 
na dogodek in njega očeta, je ob 
tem povedala, da je zanjo dogodek 

fascinanten zato, ker je njen oče 
kot enaindvajsetletni mladenič stal 
nasproti velikemu generalu nemških 
oboroženih sil in se z njim pogajal o 
brezpogojni kapitulaciji in razorožit-
vi. General Lohr pa mu je predal tudi 
svojo pištolo, ki je sedaj v spominski 
sobi v Topolšici. 

Župan Občine Braslovče Tomaž 
Žohar je ob tem spomnil na to, da 
so borci, ki so se borili proti okupa-
torju, prelili kri v boju za svobodo, 
naše ozemlje, kulturo in tudi vred-
note, kot so tovarištvo, solidarnost, 
medsebojna pomoč, spoštovanje, ki v 
tem času izginjajo. Ob tem je dodal, 
da jih posamezniki izkoriščajo za 
svojo korist, med ljudmi je vse več 
prisotne nestrpnosti in sovraštva. 
Dodal je še: »Smo majhen narod in 
morali bi držati skupaj.«

S podobnimi željami sta svoja 
nagovora končala tudi Viktor Zorec, 
ki je spomnil na žrtve NOB in ob tem 
prebral poslovilno pismo enega od 
talcev s tega območja, ter Marijan 
Turičnik, ki je poudaril, da se je teh 
dogodkov treba spominjati, saj se 
vedno znova pojavljajo poskusi za 
predrugačenje zgodovine z namenom 
očrniti partizanstvo in NOB ter reha-
bilitirati tiste, ki so delovali na strani 
okupatorja.      

Poklon zmagi nad nacifašizmom 
     D. NARAGLAV

Letošnji dan upora proti okupa-
torju so kulturniki KuD Svoboda 
Griže in KO NOB Griže obeležili 
s položitvijo spominskega venca 
pred spomenik žrtvam. Hkrati so 
v počastitev 80-letnice ustanovitve 
OF slovenskega naroda pripravili 
kulturni program z branjem pesmi 
Karla Destovnika – Kajuha in še 
nekaterih drugih borbenih pesmi 
ob glasbeni spremljavi. 

Za izbor pesmi, vezni tekst in 
pripravo nastopajočih je poskrbela 
domačinka Tanja Kastelic. Z branjem 
pesmi upora, predvsem Kajuhovih, 
so se nastopajoči in ostali prisot-
ni spomnili na revolucionarja in 

karizmatičnega moža, ki so mu mnogi 
sledili, čeprav je umrl že pri enain-
dvajsetih letih. Kajuhove in druge 
pesmi so brale: Lilijana Ježovnik 
Jančič, Olga Markovič, Lidija Tamše, 
Alenka Drevenšek, Tanja Kastelic, 
Urška Zakošek in kot najstarejša 
87-letna Magda Ježovnik. V spomin 
na tiste čase so z glasbeno spreml-
javo obogatili program harmonikar 
Ivan Črešnovar, citrar Božo Trnovšek 
in kitarist Januš Grobelnik. V skoraj 
enourni proslavi je bila aktualna tudi 
pesem, ki jo je za ta čas, ko se borimo 
z epidemijo, napisala domačinka 
Mateja Dervenšek Mohorko.  

Brali pesmi upora 
     D. NARAGLAV

Kajuh je bil pesnik mehkega srca in izostrenega čuta za vse vrste krivic, 
predvsem pa svobodna ptica, kakršna je kanja (kajuh), po kateri je dobil 
vzdevek. Pred tem je imel vrsto drugih imen, ki jih je uporabljal kot 
psevdonim. Ime Kajuh si je nadel šele leta 1942. Svoje prve ljubezenske 
pesmi je posvetil Mariji Medvedovi, s katero sta si izmenjala čudovita 
ljubezenska pisma. Pred odhodom k partizanom se je navezal na Silvo 
Ponikvar in prav njej posvetil najlepše pesmi, kot so Bosa pojdiva, dekle, 
osorej, En češnjev cvet, Dekle, dekle moje … V partizanih so se rojeva-
le vojne pesmi, kot so Partizanovo slovo, Pesem matere treh partizan-
ov, Borec dekletu, Kje si, mati, Materi padlega partizana, 14. divizija … 
Njegova kratka življenjska pot je neizmerno pestra in bogata. Umrl je pod 
streli sovražnika le kakšne tri kilometre od svoje domače hiše kot borec in 
kulturnik 14. divizije.
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NAŠA DEDIŠČINA / KRIŽANKA 

Nagradna križanka TURISTIČNA KMETIJA COKAN – RIBNIK STESKA
Nagrajenci: 
1. Ajda Kužnik, Andraž 311, Polezla; 
2. Ivan Breznik, Gavce 24c, Šmartno ob Paki; 
3. Janja Hercog, Vrbje 100d, Žalec
Nagrajenci bodo o prevzemu nagrad obveščeni s strani podjetja, 
ki nagrado podarja. Vrednost nagrad je 21 €, 13 € in 8 €.

Rešitev križanke 
iz aprilske številke: HIŠKA-ZDRAVJA-
IN-POGODBENA-POŠTA.

Pokrovitelj križanke v maju je Turistična kmetija Cokan – Ribnik Steska.  
Rešitve križanke (samo geslo) pošljite izključno na dopisnicah na uredništvo 
UTRIP Savinjske doline, Aškerčeva 9 a,  3310 Žalec, do vključno 21. 6. 2021

Turistična kmetija Cokan- 
Ribnik Steska

tel: 041 354 531

e-naslov: 
info@ribnik-steska.si
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ŽIVIMO Z NARAVO

Lani smo spremljali agonijo 
hmeljarjev, ki jim ni uspelo 
pravočasno dobiti tuje delovne 
sile iz Romunije za spomladanska 
dela na hmeljiščih. Letos je zgodba 
skorajda obrnjena. Ljudi so dobili, 
še predčasno (pred velikonočnimi 
prazniki) so šli ponje, da se razmere 
ponovno ne bi zaostrile, opisuje 
hmeljar in predsednik Združen-
ja hmeljarskih starešin in princes 
Janez Oset iz Drešinje vasi.

A ker zaradi hladnega vremena 
hmelj ne raste kot običajno, delavci 
sedaj v večini pri njih čakajo, da toliko 
zraste, da ga bodo sploh lahko napel-
jali na vrvice. »Običajno so pri nas 
dva meseca, letos pa bodo morali za 
cel mesec podaljšati,« opisuje Oset. 

To povečuje stroške, saj večinoma 
vsi bivajo pri hmeljarjih, ki zagotavl-
jajo tudi nakupe hrane (kuharje imajo 
delavci običajno s sabo, plačani so 
enako kot delavci na hmeljiščih). Kot 
ob tem dodaja Oset, se je lani poka-

zalo, da domača delovna sila ni kos 
takšnim opravilom, kjer trpijo pred-
vsem hrbet in kolena. 

Tuja delovna sila ni poceni. Ker 
hmeljarji zanje plačajo prispevke in 
zdravstveno zavarovanje, jih ura dela 
stane več kot 8 evrov, delavec od tega 
dobi 3,5 evra na uro (neto). Zaradi 
covida-19, ki je deloma upočasnil 
deloma pa celo zaustavil proizvodnjo 
v pivovarnah, pa je hmeljarjem ostalo 
neprodanega še približno sto ton 
hmelja.

Vrt zdravilnih in aromatičnih 
rastlin na IHPS ima od vsega 
začetka raziskovalni, strokovni, 
svetovalni in izobraževalni namen. 
Dr. Tone Wagner, ki je njegov usta-
novitelj, in njegova desna roka 
mag. Cvetka Mastnak Čulk sta 
postavila zdravilne rastline na 
zemljevid Slovenije in širše. Dobro 
sodelovanje z domačimi in tujimi 
inštitucijami se nadaljuje tudi pri 
naslednjih generacijah raziskov-
alcev in strokovnjakov na tem 
področju.

Letošnji dnevi odprtih vrat so 
potekali po novih smernicah. Preda-
vanja in delavnice so bile virtualne 
(po spletu), prodaja eko sadik zelišč 
in individualni ogled vrta zdravil-

nih in aromatičnih rastlin pa na 
mestu samem. Na virtualnih srečan-
jih so predstavili rezultate EIP in 
pilotnih projektov s področja zelišč 
(mag. Nataša Ferant), javne službe 
rastlinske genske banke (prof. Dea 
Baričevič), strokovnih nalog zelišč 
(mag. Nataša Ferant) in pripravili 
predavanja na teme Ekosistemske 
rešitve v samooskrbi (prof. Ana 
Vovk), Opraševalci potrebujejo 
hrano (dr. Danilo Bevk), Zdravilne 
rastline za lajšanje virusnih obolenj 
(prof. Borut Štrukelj), Rastline za 
težave 21. stoletja (Sanja Lončar) in 
delavnica Kako prelisičimo viruse? 
(Marija Kočevar). Vodja vrta zdravil-
nih zelišč, ki bdi nad njim že petnajst 
let, mag. Nataša Ferant, je poveda-
la, da so bili udeleženci virtualnih 
predavanj zadovoljni, obiskovalci in 
kupci pa s kvalitetnimi sadikami in 
vzorno urejenim vrtom. 

Večino predavanj je na voljo na 
spletnem kanalu IHPS.

V živo le individualni 
ogledi in prodaja 

    T. TAVČAR

Ob 45-letnici Vrta zdravilnih in aromatičnih rastlin Žalec so 7. in 8. maja 
na Inštitutu za hmeljarstvo in pivovarstvo Slovenije (IHPS) pripravili 
že 14. dneve odprtih vrat. 

Mag. Nataša Ferant na »svojem« vrtu

Zveza slovenske podeželske mladine Celjske in Koroške regije 
in Kmetijsko-gozdarski zavod Celje sta pripravila prvi združeni regijski 
kviz Mladi in kmetijstvo celjske in koroške regije. 

Kar devetindvajset vin in dve penini 
so si prislužili zlato diplomo.

Spletnega kviza preko aplikaci-
je ZOOM se je udeležilo osem ekip 
obeh regij. Ob zabavnem programu 
in napetem tekmovalnem delu 
sta si dve ekipi (DPM Tabor, DPM 
Mežiška dolina) izborili nastop na 
državnem tekmovanju, ki bo na 
Ptuju 19. junija.

Regijskega kviza se je iz celjske 
regije udeležilo pet ekip, in sicer DPM 
Tabor, DPM Šmihel nad Mozirjem, 
DPM Šaleške doline, DPM Spodnje 
Savinjske doline in Šolski center 
Šentjur. Iz Koroške regije pa so bile 
tri ekipe: DPM Mislinjske doline, 
DPM Mežiške doline in DPM Črna 
na Koroškem. Ekipe so se pomerile v 
poznavanju treh različnih tem. Biodi-
verziteta, zadružništvo in razvoj 
lisaste pasme v Republiki Sloveniji 
tekmovalcem niso povzročali težav, 
saj so se pravilni odgovorili vrstili 
drug za drugim. 

Po napetem boju vseh ekip s 
tesnimi vmesnimi rezultati je tretje 
mesto v Celjski regiji zasedla ekipa 
Šolski center Šentjur, na drugo mesto 
so se z zaostankom le ene točke 
uvrstili DPM Šmihel nad Mozirjem, 
krona Celjske regije pa je pripadla 
Društvu podeželske mladine (DPM) 
Tabor, katere člani so bili Urh Račnik, 
Tanjuša Lukman in Neža Zupančič. 
Tudi boj v Koroški regiji ni bil nič 
manj napet. Zmago so slavili člani 

ekipe DPM Mežiška dolina. 
Namen dogodka pa ni bil izvesti 

le tekmovanje, ampak se tudi malo 
virtualno podružiti. Zato je organi-
zacijska ekipa poskrbela za zabavni 
program. Gašper Kuhar in Dejan 
Marhat sta se v ta namen prelevila 
v Vanča in Pepija, ki sta pripovedo-
vala o svojih kmečkih prigodah in 
si privoščila kakšno glasbo ali dve. 
Poleg Vanča in Pepija je v ozadju 
delovala tehnična ekipa v sestavi 

Dominike Klavž, Klavdije Bastl Enci, 
Andreje Marhat in Tjaše Stiplo-
všek, ki je poskrbela za nemoten 
potek tako zabavnega programa kot 
samega tekmovalnega dela kviza. 
Veliko pomoč in delo so opravili tudi 
svetovalci KGZ Celje, Irena Frišk-
ovec, mag. Iris Škerbot, Igor Škerbot, 
Bernarda Javornik in Rok Samec. 
Pripravili so vprašanja in nato kot 
komisija skrbeli za pravilnost poteka 
tekmovanja in samih rezultatov.

Na državno tekmovanje 
tudi mladi iz Tabora  

    T. TAVČAR

Zmagovalci Celjske regije so mladi iz Tabora, Urh Račnik, Tanjuša Lukman in Neža 
Zupančič.

Vrt je imel na začetku zbirko 40 različnih tradicionalnih, avtohtonih zdra-
vilnih in aromatičnih rastlin iz Slovenije. Z leti je se je zbirka povečevala 
z izmenjavo semena in sadik z botaničnih vrtov ali podobnih inštitucij 
iz Evrope in sveta. Danes je na vrtu posajenih okoli 250 različnih vrst 
zdravilnih in aromatičnih rastlin. Površina vrta je 0,30 hektarja. Na vrtu 
proučujejo rast in razvoj nekaterih rastlin, količino pridelka, količino 
učinkovin in napad bolezni in škodljivcev. Vrt oskrbujejo v skladu z eko 
smernicami. Pridelek vrta je eko seme.

Društvo savinjskih vinograd-
nikov je na izletniški kmetiji Pri 
mlinarju v Gotovljah tudi letos 
pripravilo ocenjevanje vin letnika 
2020 in starejših. Člani so na 
ocenitev prinesli oseminštirideset 
vzorcev vina, kar je nekaj več kot 
lani. Večina vin je bila normalne 
trgatve, ocenjene so bile tudi štiri 
penine, dve od teh sta bili vrhunske 
kakovosti. 

Komisija petih ocenjevalcev pod 
vodstvom Tadeje Vodovnik Plevnik 
iz Kmetijsko-gozdarskega zavoda 
Maribor je bila zadovoljna nad 
kvaliteto vin lanskega letnika, saj 
je kar devetindvajset ocenjenih vin 
dobilo zlato, osemnajst pa srebrno 
diplomo. Bronastih sploh niso ocen-
jevali. Tokrat je bil izločen le en 
vzorec. 

Povprečna ocena vin brez poseb-
nih kakovosti je 18,05, enako kot 
lani (18,10 in več je ocena za zlato 
diplomo). Največ je bilo belih zvrsti 
in modrih frankinj. Najboljšo belo 
zvrst (18,23) in najboljši kerner 

(18,30) je pridelal Ivan Zagožen, 
najboljše rdeče vino (18,10) Jože 
Veber. Silvo Marič je pridelal najbol-
jši zweigelt (18,00), najboljši char-
donnay (18,30) in najboljši penini 
letnik 2019 (18,23) in letnik 2018 
(18,20). Rudi Divjak je imel najbol-
jšo modro frankinjo (18,20), Jože 
Drame najboljši beli pinot (18,10), 
Aleš Božijak najboljši sivi pinot 
(18,23), Emil Medvešek najboljši 
laški rizling (18,27), Adolf Sevčnikar 
najboljši renski rizling (18,30), 
Simon Arnšek najboljši sauvignon 
(18,30), Miroslav Mikša najboljši 
traminec (18,20), Krašovčevi pa 
najboljši rumeni muškat (18,27). 

Ocenjeno je bilo tudi vino rose trte 
Nikolaje, ki rase pred obrambnim 
stolpom v Žalcu. Dobilo je srebrno 
diplomo (17,87), kar je za sorto 
modra kavčina kar visoka ocena.

Ocenjevanje vin je tokrat poteka-
lo brez prisotnosti vinogradnikov. 
Priznanja bodo podelili na prazni-
ku vina takoj, ko bodo razmere to 
dopuščale. 

Za praznik vina 
podelili diplome

    T. TAVČAR

 Janez Oset, hmeljar in vitez hmelja iz 
Drešinje vasi, ki funkcijo predsednika 
združenja opravlja od leta 2016 

Sezonski delavci bodo 
pri hmeljarjih ostali dalj 
časa.

Letos povsem druge 
težave

    T. T.

Komisija pri ocenjevanju vin                                                

ŠT. 5 I maj 202128



PO DOLINI / KRONIKA

Ljudje smo čudna bitja, včasih se za koga zdi, da živi le za eno stvar, 
eno veliko ljubezen, eno samo veliko strast, ki ji daje vse, kar je in kar 
premore. Takšen je bil naš Dušan. Ko smo se vprašali, kaj je pravzaprav 
počel v življenju, je zbledelo vse ostalo, razen da je bil folklorist, da je bil 
harmonikar. In takšnega se spominjamo.

Dušana Suhodolčana smo pravzaprav vsi klicali SUHI. In če se je koga 
kakšen vzdevek prijel, se je zagotovo njega. Dobil ga je, ko se je kot mlad, 
suhoten fantič pridružil Celjski folklorni skupini. V vseh nadaljnjih letih 
se je udeležil skoraj vseh nastopov Celjske folklorne skupine in tudi turnej 
po Evropi, pa tudi izven nje. Nastopi folklorne skupine bi bili brez igranja 
na njegovo harmoniko včasih popolnoma nemogoči. Na gostovanju leta 
2007 v Alžiriji je Dušan s svojo iznajdljivostjo uspel spet izvabiti zvok 
iz zaradi vročega afriškega podnebja razsušene harmonike. Takšnih in 
drugačnih anekdot, kjer je Dušan marsikdaj imel osrednjo vlogo, je zelo 
veliko, a najpomembnejše je, da je bil več desetletij duša Celjske folklorne 
skupine. Za svoje delo je tako leta 2013 prejel častno Maroltovo značko 
za več kot tridesetletno aktivno delo na folklornem področju. In nosilcev 
takšne značke v našem prostoru ni veliko.

Z leti mu je zdravje kar precej opešalo, morebiti je bilo predvsem to razlog, 
da se je umaknil iz aktivnega igranja. A mu ljubezen do folklore še vedno 
ni dala miru. Zato se je leta 2018 pridružil folklorni skupini Kobula iz 
Petrovč. Malo vaj, pa je že postal stari SUHI. In ko je tako spet zaigral na 
svojem prvem nastopu s kobulovci, nam je vsem povedal: »Hvala vam, da 
sem spet lahko stal na odru.« Korona je posegla vmes, nastopov ni bilo 
več, Dušanu pa je zdravje pešalo in tako je v aprilu letos umrl.

To je bil Dušan Suhodolčan, imenovan SUHI. Tako rad je igral na svojo 
harmoniko, tako rad je živel in tako polno je živel, kadar je bil skupaj 
s svojimi, njemu tako ljubimi folklorniki. Pogrešali ga bomo in se ga 
spominjali z žalostjo v srcih. Zbogom, prijatelj!

Vsi tvoji iz folklorne skupine KOBULA KD Petrovče

DUŠAN SUHODOLČAN 

V SPOMIN

Stanovske kolegice in kolege, mnoge njene učence in sploh vse, ki smo 
jo poznali ali z njo sodelovali, je pred nedavnim presenetila in užalostila 
vest, da se je poslovila Breda Verstovšek, ugledna in zaslužna pedagoška 
delavka. Slovo je bilo v ožjem družinskem krogu sinov Andreja in Sama 
in sorodnikov ter z možno pozornostjo I. OŠ Žalec na pokopališču v 
Oplotnici pod Pohorjem.

Breda Verstovšek se je rodila v spoštovani učiteljski družini Sekirnik 
v Čadramu pri Slovenski Bistrici. Po osnovni šoli je maturo opravila 
na Gimnaziji v Mariboru. Po vzoru staršev je tudi njo zajel pedagoški 
eros. Vpisala se je na Višjo pedagoško šolo v Ljubljani in diplomirala na 
predmetni stopnji zgodovina – zemljepis. Iz te skupine je opravila tudi 
strokovni izpit.

Učiteljsko poslanstvo je začela na Osnovni šoli Pohorskega bataljona 
Oplotnica. Ob rednem učnem procesu je sodelovala v mnogih svobodnih 
dejavnostih učencev. Vključila se je tudi v družbenopolitično delo v kraju, 
saj se je s tem ukvarjala že kot dijakinja v mladinski organizaciji.

Življenje v Žalcu in zaposlitev predmetne učiteljice na Osnovi šoli Žalec 
je začela leta 1964. Spomnimo se je kot prijetne in dobrovoljne kolegice, 
vedno družabne in pripravljene pomagati ob vseh situacijah tako 
učencem kot šolskemu kolektivu. Več generacij učencev ji je hvaležno za 
njeno bogato pedagoško poslanstvo, za pomoč pri poklicnem svetovanju 
v osmih razredih, v katerih je bila pogosto razredničarka. Vedno je imela 
korekten odnos s starši, kar se je odražalo tako na roditeljskih sestankih 
kot pri učnem procesu in obšolskih dejavnostih. Vzorno je opravljala 
dolžnosti pomočnice ravnatelja šole. V obdobju 1987–1991 je bila 
ravnateljica Osnovne šole Peter Šprajc Jur Žalec, kot se je takrat šola 
imenovala.
Pred tem je vrsto let vodila Vzgojno-izobraževalno organizacijo Žalec 
(VIO), ki je združevala vse osnovne šole, vrtce in Glasbeno šolo Risto 
Savin s skupnimi pedagoško svetovalnimi službami in računovodstvom. 
To organizacijo je Občina Žalec ustanovila leta 1978 in je uspešno 
delovala do leta 1991, ko jo je nova občinska oblast ukinila.

Breda Verstovšek se je ob rednem pedagoškem in vodstvenem 
delovanju v šolstvu udejstvovala v raznih delovnih telesih občine in v 
družbenopolitičnih organizacijah. Veliko je prispevala k razvoju vzgoje 
in izobraževanja v občini in zlasti k ugledu in uspehom žalske šole v novi 
zgradbi, ki je tradicionalno povezana z mestom in okolico in odprta za 
mnoge družbene dejavnosti. Pri mnogih je poznana v slovenskem merilu 
kot ekošola, po bienalu otroške grafike in drugem. K vsemu temu je 
Breda Verstovšek prispevala svoj pomemben delež.

Ob izgubi ljube mame sočustvujemo s sinovoma Andrejem in Samom in 
z njunima družinama. Stanovski kolegice in kolegi ohranjamo prijetne in 
trajne spomine na sodelovanje in druženje s tovarišico Bredo. Hvaležne 
so ji generacije učencev in staršev šolskega okoliša, kolektiv I. OŠ Žalec 
in Občina Žalec.

Janez Meglič

BREDI VERSTOVŠEK 
(1938–2021)

V SPOMIN

4. maja obeležujemo god svetega 
Florijana, ki je v mnogih krajih 
ljudski praznik. Sv. Florijan je pril-
jubljen svetnik. Med drugim varuje 
pred ognjem in je tudi zavetnik 
gasilcev. 

V latinščini ime Florus pomeni 
cvetoč, svetel, sijajen, krasen. Flori-
jan pa je tudi zelo znan svetnik, ki je 
bil rimski vojščak in mučenec v času 
rimskega cesarja Dioklecijana ter 
velja za zavetnika, ki nas varuje pred 
požarom, sušo, povodnjijo in vojsko. 
Zato so si ga svojega zavetnika izbrali 
tudi gasilci. Različne upodobitve sv. 
Florijana krasijo številne gasilske 
domove po vsej Sloveniji. Zavetnika 
gasilcev pogosto upodabljajo, ko z 
vrčem vode gasi ogenj. Gasilci se na 
florjanovo spomnijo vseh tovarišev, 
ki so umrli ali bili poškodovani, ko so 
pomagali drugim in se zahvalili ter 
prosili svojega zavetnika za varnost 
na intervencijah, vajah ter ostalih 
aktivnostih. 

Gasilstvo v Sloveniji ima več kot 
150-letno tradicijo organizirane-
ga delovanja. Prostovoljne gasilske 
organizacije in njihovi člani pred-
stavljajo najštevilčnejše varstvo pred 
naravnimi in drugimi nesrečami 
na območju celotne države ter so 
nepogrešljivi člen na različnih inter-
vencijah, kjer sodelujejo z drugimi 
predstavniki zaščite, reševanja in 
pomoči. 

Gasilstvo dandanes ne pomeni le 
gašenje požarov, temveč ima pomem-
bno in prepoznavno vlogo v družbi. 
Gasilska organizacija v Sloveniji ima 
več kot 160 tisoč članov, od tega jih 
je več kot 50 tisoč operativnih. V 
Sloveniji deluje trenutno preko 1.300 
prostovoljnih gasilskih društev in 45 
prostovoljnih industrijskih gasil-
skih društev. Vsa so povezana v 120 
gasilskih zvez, med katere spadata 
tudi Gasilska zveza Žalec in Gasilska 
zveza Prebold. 

V GZ Žalec 32 društev, 
V GZ Prebold 8

V lanskem letu so se v Gasilski 
zvezi Žalec odzvali na kar 375 klicev 
na pomoč. GZ Žalec združuje 32 
gasilskih društev 5 občin. Od tega 
je 7 društev Občine Braslovče (PGD 
Braslovče, Dobrovlje, Gomilsko, 
Grajska vas, Letuš, Parižlje, Topovlje 
in Trnava), 3 društva Občine Polzela 
(PGD Polzela, Andraž nad Polzelo in 
Ločica ob Savinji), 3 društva Občine 
Tabor (PGD Ojstriška vas, Kapla, 
Pondor in Loke), 4 društva Občine 
Vransko (Vransko, Ločica pri Vran-
skem, Prekopa - Čeplje - Stopnik 
in Tešova) in 15 društev Občine 
Žalec (Žalec, Dobriša Vas - Petrovče, 
Griže, Kasaze - Liboje, Šempeter v 
SD, Velika Pirešica, Arja vas, Drešin-
ja vas, Gotovlje, Levec, Ložnica pri 
Žalcu, Ponikva pri Žalcu, Vrbje, 
Zabukovica, Zavrh pri Galiciji). Vanje 
je skupaj vključenih 4.700 članov 
prostovoljnih gasilskih društev, od 
tega je 900 operativnih gasilcev, ki so 
ves čas na razpolago in pripravljeni 
nuditi pomoč.

Gasilsko zvezo Prebold sestavl-
ja osem gasilskih društev, od tega 
7 krajevnih (PGD Prebold, Matke, 
Groblja, Latkova vas, Kaplja vas, Sv. 
Lovrenc, Šešče) in industrijsko gasils-
ko društvo (PIGD Odelo). Najstare-
jše društvo je Industrijsko gasilsko 
društvo nekdanje TT Prebold, sedaj 
Odelo, ki je bilo ustanovljeno že leta 

1973. Od krajevnih društev pa je 
najstarejše PGD Latkova vas, ki bo 
prihodnje leto praznovalo 120 let 
obstoja. V zvezi je sedaj okrog 1.600 
članov, od tega jih je približno 10 
odstotkov operativnih. V minulem 
letu so društva preboldske gasilske 
zveze imela 57 najrazličnejših inter-
vencij, od manjših požarov do poplav 
in tehničnega reševanja. Ostalo delo-
vanje je v tem času zdravstvene krize 
okrnjeno. 

Brez ljubezni do tega poslanstva ni 
mogoče biti prostovoljni gasilec ali 
gasilka, saj ko pride klic na pomoč ob 
nemogoči uri, je treba vstati in iti. Ko 
prejmejo poziv, ni vprašanj, kdo in 
zakaj rabi pomoč,. 

Vsako leto se na praznik sv. Florja-
na gasilci udeležijo svetih maš, letos 
pa to zaradi epidemije enako kot lani 
ni mogoče, zato so v ta namen na 
gasilskih domovih obesili gasilske 
zastave.

Sv. Florijan varuje gasilce
 TAVČAR, D. NARAGLAV      T. T.

Na območju Spodnje Savinjske doline delujeta dve gasilski zvezi, žalska in 
preboldska, v njunem okviru pa skupaj 40 prostovoljnih gasilskih društev in 
6.300 gasilcev, od tega je operativnih več kot tisoč. 

Tudi gasilci PGD Braslovče so na pročelje doma ob zavetniku sv. Florjanu obesili 
gasilsko zastavo.

MALI OGLASI

PEDIKURA – medicinska in estetska. Tudi na domu!
Moja masaža, Prebold.
Info.: 041 254 640 (Mojca)

PRAZNJENJE, ČIŠČENJE stanovanj, hiš, garaž in poslovnih objektov. Odvoz 
kosovnih odpadkov.
Info.: 031 768 870

MOBILNA PRALNICA, globinsko čiščenje vozil in sedežnih garnitur. Damjan 
Perme, s. p.
Info.: 031 682 344

ANGLEŠČINA + FOTOGRAFIJA
Info.: FB BELLARAY

TAXI PREVOZI, Janko Vodovnik, s. p.
Info.: 031 746 700, 041 746 700

Nudim NEGO, POMOČ in PEDIKURO na domu.
Info.: 041 821 218 (Mateja)

MASAŽE (klasična, terapevtska, športna, ročna limfna), maderoterapija, 
sprostitveni tretmaji, pedikura, permanentno lakiranje in gel nohti. Moja 
masaža, Prebold.
Info.: 041 254 640 (Mojca)

Nudim UREJANJE OKOLICE, obrezovanje grmovnic, košnjo trave in kombi 
prevoze.
Info.: 070 831 851

Iščemo pomoč pri OBIRANJU JAGOD, v maju in juniju.
Info.: 041 693 706

Kupimo POČITNIŠKO PRIKOLICO, lahko je stacionirana in stara do 30 let.
Info.: 031 391 972

KUPIM od 1.5 do 2- SOBNO STANOVANJE  do 100.000,00 eur.
Info: 069 726 751.
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 KRONIKA

Zahvale za junijsko številko Utripa sprejemamo
do torka, do 21. junija 2021, oziroma 

DO ZAPOLNITVE STRANI, 
na utrip@zkst-zalec.si in telefon 03/712 12 80.

Je čas, ki nam daje,
je čas, ki nam jemlje,
in čas, ki ga nikoli ne pozabiš …

Ob izgubi naše mami, babice in prababice 

MARIJE WAGNER
se zahvaljujemo vsem prijateljem, sorodnikom in znancem, 

za izrečeno sožalje in za podporo v trenutkih slovesa.
Iskrena hvala kolektivu Doma Lipa Štore, ki ste ji v zadnjih 

letih nudili topel dom. 
Hvala za vašo nesebično podporo, oskrbo in srčnost.

Majda in Nataša z družinama

ZAHVALA

Ob smrti drage mame, stare mame in tašče 

MARIJE COKAN
(7. 9. 1948–5. 4. 2021) 

Se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in 
znancem za vsa izražena sožalja, darovane sveče in pomoč.

Zahvaljujemo se tudi dr. Kobalovi in patronažni sestri gospe 
Cvetki, gospodu župniku za opravljeni obred, pogrebni službi 

Ropotar in društvu Karitas.

Žalujoči: sinova Peter in Marko z družino

ZAHVALA

V njegovih očeh je pisalo:
»Rad vas imam.«

8. aprila je minilo leto dni, odkar nas je zapustil

JOŽE ŽNIDAR
iz Šempetra

(9. 3. 1939–8. 4. 2020)

Hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu
in postojite ob njegovem grobu.

Vsi njegovi

V SPOMIN

To the well-organized mind,
death is but the next great adventure.
(J. K. Rowling)

V 57. letu nas je prezgodaj zapustila žena, mami,
babica, hči, sestra in svakinja 

VANDA ULA LAZNIK 
iz Grajske vasi

Iskreno se zahvaljujemo vsem prijateljem, sosedom, 
sorodnikom, nekdanjim učencem in njenim sodelavcem na 
Osnovni šoli Braslovče za izrečena sožalja, besede podpore, 

sveče in darovano cvetje.
»Ula, nekateri mislijo, da si bitko z zahrbtno boleznijo izgubila, 
mi pa vemo, da si neustrašna borka in pogumna zmagovalka. 

Vedno boš v naših srcih, radi te imamo.«

Mož Marjan, hčeri Sandra in Laura, vnukinja Izabela, 
zet Nejc, mama Jožica ter brat Igor z družino

ZAHVALA

Spomini so kot iskre,
ki pod pepelom tlijo,
a ko jih razgrneš,
vedno znova zažarijo.
(J. W. Goethe)

20. maja je minilo 30 let,
odkar te ni več med nami

FRANC VOLF
iz Galicije 16

Hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu
in se ga spominjajo ter postojijo ob njegovem grobu.

Vsi njegovi

V SPOMIN

V 76. letu smo se za vedno poslovili
od naše ljube žene, mame in babice

ANE MARIJE FONDA 
Latkova vas, Prebold

(1945–2021)

Zahvaljujemo se vsem za izrečena sožalja, 
darovane sveče in cvetje.

Vsi njeni

ZAHVALA

Spomini so kot iskre,
ki pod pepelom tlijo,
a ko jih razgrneš,
vedno znova zažarijo.
(J. W. Goethe)

TEREZIJA – CVETKA KELNER
iz Gotovelj 102b

(30. 8. 1936–24. 5. 2011)

Mineva deseto leto, odkar te, draga mama, 
oma, prababica ni več med nami.

Iskrena zahvala vsem, ki postojite ob njenem grobu, 
prižigate sveče in jo ohranjate v lepem spominu

Vsi njeni

V SPOMIN

Minilo je že eno leto, kar nas je zapustila ljuba žena, mama, 
hčerka, babice in prijateljica

VLASTA RIBIČ
Zahvaljujemo se vsem, ki postojite ob njenem preranem grobu.

Njeni domači, ki jo močno pogrešamo

V SPOMIN

Vekovečna dragih je bližina.
Smrt je le združitve návečer.
Zemlja skupno je pribežališče.
In poslednji cilj vseh nas je mir.
(Mila Kačič)

Minila so tri leta, 
odkar nas je zapustila naša draga 

MARIJA ŠANCA
iz Galicije

Hvala vsem, ki kdaj postojite ob njenem grobu, 
prižgete svečko in se v mislih spomnite lepih trenutkov z njo.

Vsi njeni, ki jo močno pogrešamo

V SPOMIN

Tiho sedaj si odšel,
kot lepa misel, ki mine
in nam pusti le spomine.

Zapustil nas je

PETER SERDONER 
iz Pariželj

Ob boleči in nenadomestljivi izgubi dragega moža, očeta, 
starega očeta in tasta se iskreno zahvaljujemo za vsa ustno in 
pisno izražena sožalja. Iskrena hvala pogrebni službi Morana, 

g. župniku Milanu Gosaku za opravljeni obred, 
PGD Parižlje - Topovlje, moškemu pevskemu zboru Karla 

Viranta Braslovče ter društvu hmeljarskih starešin. Iskrena 
hvala tudi sosedom, ki so nam v težkih trenutkih nesebično 

priskočili na pomoč.

Pogrešali ga bomo, vsi njegovi

ZAHVALA

Vidim tvoj obraz,
slišim tvoj glas.

Še korak mi je znan,
ko sprašujem zaman …

Zakaj te več ni?
Le v srcu spomin še 

živi …

7. maja je minilo 30 let, odkar smo se poslovili od ljube 
mamice, babice in tete

FRANČIŠKE STANKO 
iz Lok pri Taboru

(6. 10. 1929-7. 5. 1991)

Mamica moja, pogrešam te in vem, da me čuvaš in vodiš skozi 
vse poti. Tudi ati SLAVKO STANKO bo letos s teboj že 29 let. 

Počivajta v miru.
Hvala vsem, ki postojijo ob vajinem grobu, 

prižigajo svečke in vaju ohranjajo v lepem spominu.

Vajini najdražji

V SPOMIN
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POGREBNE STORITVE 
IN CVETLIČARNA

Starovaška 12, 3311 Šempeter

Tel.: 03/700 14 85
GSM: 041 613 269, 041 748 904

V najtežjih trenutkih smo z vami in za vas
dosegljivi 24 ur na dan

ROPOTAR Ivan, s. p.

UTRIP Savinjske doline izdaja ZKŠT Zavod za 
kulturo, šport in turizem Žalec, Aškerčeva 9 a, Žalec.
Naslov uredništva: Šlandrov trg 25, Žalec (v Savinovi 
hiši); telefon: 03/712 12 80, elektronski naslov: 
utrip@zkst-zalec.si.

Odgovorna urednica: Lucija Kolar; uredništvo: 
Darko Naraglav, Ksenija Rozman, Bina Plaznik, Tone Tavčar; tajnica: 
Karmen Güldenberg; lektoriranje: mag. Anita Govc; oblikovanje, 
priprava in prelom: Oblikovanje Lea Gorenšek s. p.; tisk: Salomon, d. o. o. 
Naklada: 12.300 izvodov. Cena časopisa je 1,46 EUR z 5 % DDV. Poslovni 
čas uredništva je od torka do petka (razen srede) od 11. do 13. ure in srede 
od 13. do 17. ure. V času ukrepov za preprečitev širjenja koronavirusa smo 
na uredništvu za stranke dosegljivi preko telefona ali e-pošte. Časopis 
odkupujejo za svoja gospodinjstva občine Žalec, Braslovče, Prebold in 
Tabor. Utrip Savinjske doline je mogoče kupiti v trgovinah Brglez na 
Vranskem in na sedežu uredništva.

Besedila za rubriko Pisma bralcev ne smejo presegati 1500 znakov 
brez presledkov. V primeru, da prispejo v uredništvo daljša besedila, 
si uredništvo pridržuje pravico do skrajšanja po lastni presoji. Če se 
pošiljatelj ne strinja s skrajšanjem, potem objava ni mogoča. Besedila 
morajo biti podpisana z imenom in priimkom ter opremljena z naslovom 
in s telefonsko številko, na kateri je mogoče preveriti avtorstvo besedila. 
Besedil, ki so žaljiva in so kakorkoli v neskladju z veljavno zakonodajo, ne 
bomo objavili.

Uredništvo ni dolžno objaviti nenaročenih obvestil in besedil.
Nenaročenih tekstov in fotografij ne vračamo.

Ob sklenitvi življenjske poti ACA MARKOVIČA se je v 
umetniško neizpovedanih čustvih lahko pojavila vrsta vprašanj 
- o nuji in smislu dokazovanja in razdajanja. Od kod pride 
nevidna sila, ki te nagovarja, zapeljuje in obljublja? Kaj od tega 
sprejeti ali zavreči? Zakaj tako ravnodušno hoditi v neznano in 
smelo ubirati korake med pastmi? 
Ker je umetnost poslanstvo!

Aco je bil, kot njegova starša in bratje, obdarovan z vrlinami, 
izstopajočimi iz poprečja. Kot mladostnik se je sicer dobro 
znašel pri zimskem športu, se spogledoval s harmoniko – 
zaznamovali sta ga njegova nemirnost, iskrivost in dobra volja.

Ta krepek mladenič z žametnim glasom, značilnih potez, 
temnih las in oči je nekega prešernega večera zagledal njo, Olgo 
- zaljubila sta se in se vzela. Rojena drug za drugega: dve žlahtni 
duši, izbrani za dopolnjevanje in razdajanje. V gledališko-
likovnem izražanju sta ju osrečevala sin Grega in hči Nina. 
Kmalu so postali prepoznavna družina Savinjske doline. 

Aco je v Preboldu, zaposlen v TTP kot tekstilni tehnik, 
veliko  časa preživel v svojem ateljeju. Novi izzivi, priložnosti, 
poznanstva … in Rdeča dvorana Velenje, kjer je na sejemskih 
projektih lahko uspešno izražal svoje likovne sposobnosti. 

Vzporedno je za svojo dušo ustvarjal tudi med savinjskimi 
likovniki, z njimi organizirano razstavljal. Tematika njegovih del 
so bila tihožitja, stare domačije, narava … Slednjo je neizbrisno 
zaznamovala Savinjska dolina s hmeljišči. Izvirne zamisli 
-  izvirni motivi, pa nešablonsko izpisani panoji, privlačne in 
funkcionalne gledališke scene.

Njegovi izdelki so bili prepoznavni brez avtorjevega podpisa.

Ko se je v intenzivnem ustvarjalnem obdobju odločil za pot 
samostojnega kulturnega delavca, se je Aco soočil z birokracijo 
in s trdim eksistenčnim bojem. A tudi kot poraženca ga poprečje 
ni pogoltnilo. Roka se ni ustavila, vrenje v duši ni pojenjalo. 
Skoraj naiven in iskreno pošten je začutil, da njegova nekoč 
široka cesta postaja ozka in prašna. Dolgoletna prijateljstva so 
se ohlajala, on pa je ostal zvest po Šifrerjevi »Za prijatelje si je 
treba čas vzet …«. 

V lokalnem okolju je razstavljal priložnostno, tudi na slovenski 
obali, v Dalmaciji, Avstriji, Srbiji, bil nagrajen … Ni pa uspel 
svojega savinjskega opusa predstaviti v Savinovem likovnem 
salonu. Tudi njegova prva in samostojna likovna galerija še ne 
sodi med mestne zanimivosti. Nekega dne, morda … 

Bo pa Aco preko svoji del živel v skoraj slehernem domu 
Savinjske doline – zanesljivo pa v svoji družini, ki ga je 
občudovala ob vzponih, razumela ob spustih, ga imela rada in 
ga spoštovala.

V imenu prijateljev kulture se Acu zahvaljujem za bogato 
likovno zapuščino naši Savinjski dolini. 

Jožica Ocvirk

FRANC MARKOVIČ - ACO

V SPOMIN

Leto dni že v grobu spiš,
a v naših srcih še živiš.
Ni ure, dneva in noči,
da te z nami ni.
Zato pot nas vodi tja,
kjer v tišini spiš, kjer tihi
dom le rože ti krasijo in svečke
v spomin gorijo.

8. maja je minilo leto dni, odkar nas je zapustil  naš dragi 

STANKO JAGER
(1930–2020) 

Hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu
in postojite ob njegovem grobu.

Vsi njegovi

V SPOMIN

Tako pritavaš skozi vse grape in čase 
k sebi. Do tam, koder dalje ne dá se. 
Na neko skalo, v kakšno kotanjo sedeš, 
zamižiš in vidiš: Prišel si do zadnje besede 
za zadnjo pesem. 
Njeno ime bodi ljubezen. 
(T. Pavček)

Od nas se je za vedno poslovil 

FRANC MARKOVIČ - ACO
Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste bili v teh težkih trenutkih 

v mislih z nami in nam izrekli sožalje. 
Zahvaljujemo se Godbi Zabukovica in praporščaku KO ZB 

Griže za spoštljivo slovo od našega »Acota«.    

Vsi njegovi najdražji

ZAHVALA

Težko je pozabiti človeka,
ki bil ti je drag,
še težje je izgubiti ga za vedno,
a najtežje je naučiti se živeti brez njega.

V 76. letu je za vedno zaprla svoje trudne oči draga mama,
babica, prababica, tašča in sestra

BARICA HOJSKI
iz Prebolda

(7. 3. 1946-9. 5. 2021)

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom in znancem 
za izrečena sožalja, sveče in oporo v najtežjih trenutkih. 

Hvala tudi vsem, ki jo boste ohranili v svojem srcu
 in lepem spominu. Neizmerno jo bomo pogrešali.

Njeni najdražji

ZAHVALA

Če imaš nekoga rad,
nikoli ne umre,
Le zelo daleč, daleč je …

Za vedno nas je zapustil dragi oče, dedi in pradedi

IVAN KODER
iz Arje vasi 34

(18. 1. 1931–23. 4. 2021)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in znancem za izraze sožalja, darovane sveče, cvetje 
in svete maše. Hvala vsem, ki ste ga poznali in ste bili v mislih 

z nami v trenutku slovesa. Zahvala tudi patru Vančiju Arzenšku 
za izbrane besede pri pogrebnem obredu.

Žalujoči vsi njegovi

ZAHVALA

Pojdem, ko pride moj maj,
pojdem na rožne poljane,
kjer najdem vse svoje
zbrane od včeraj
in kdo ve od kdaj.
Pojdem v kraj vseh krajev,
pojdem v maj
vseh majev …
Ne kličite me nazaj! (T. Kuntner)

V 71. letu nas je po hudi bolezni zapustila naša draga
mama, tašča, oma in sestra

JELKA PRAŽNIKAR
iz Zabukovice

Iskrena hvala vsem za izrečna sožalja, darovane sveče in cvetje.
Zahvala društvu Hospic, patronažni sestri Cvetki 
in dr. Petri Jeras za pomoč v najtežjih trenutkih 

ter pogrebni službi Ropotar.

Žalujoči: sin Robi z Barbaro, hči Mateja z Jožijem, 
vnuki Brina, Metod, Lana in Lucas ter brat Branko

in sestre Hilda, Mihela in Mari z družinami

ZAHVALA

Ljubil si zemljo,
bil njej si predan,
a prišel je dan,
ko v njej boš počival.
In v naši zavesti
prižgal lučke spomina …

Ob boleči izgubi dragega, moža, očeta, dedka, pradedka, brata 
in strica

IVANA SERDONERJA
iz Zgornjih Grušovelj 25
(18. 8. 1933–3. 5. 2021)

se iz srca zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem za vso podporo, izrečena ustna in pisna sožalja, 

darovano cvetje, sveče, za svete maše in za druge darove. 
Iskrena hvala pogrebni službi Ropotar za opravljene storitve, 

g. Banku za govor in skupini MJAV za prekrasno izvedbo 
pesmi.  Iskrena hvala dekanu Mirku Škofleku za opravljeni 

obred. Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi

ZAHVALA

Skromno in pošteno je živela,
vso skrb, delo in ljubezen je imela.
Naj počiva v miru.

Od nas se je za vedno poslovila draga žena, mama, 
babica in sestra

ANTONIJA KRANJEC 
iz Arje vasi

(12. 11. 1947–22. 4. 2021)

Hvala vsem in vsakemu posebej, ki ste nam izrekli sožalja 
ali na kakršen koli način pomagali ter čutili z nami v najtežjih 

trenutkih. Zahvaljujemo se patru Vančiju Arzenšku za 
opravljeni obred in pogrebni službi Ropotar. Hvala tudi družini 

Plantak za vso pomoč. Zelo jo bomo pogrešali.

Vsi njeni

ZAHVALA
Vabljeni na odprtje spominske razstave 

ob slovesu slikarja

FRANCA MARKOVIČA - ACOTA

Odprtje razstave bo v petek, 28. maja 2021, 
ob 19. uri pred Domom kulture KUD Svoboda 

Griže. Razstava bo na ogled v razstavnem prostoru 
do 4. junija. 

Acotova družina

NAGROBNI SPOMENIKI
Kamnoseštvo Franc Kramar s.p. 

(prej Marjan Amon s.p.)
iz  Šmartnega v Rožni dolini

vam nudi nagrobne spomenike
po ugodnih cenah.

Naročila na tel: 041 428 471

        Naročila napisov na tel: 041 611 087

15% gotovinski popust15 % gotovinskega popusta
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ZANIMIVOSTI

Pokušanju piv na žalski fontani se ne more upreti niti nandu.

Par nandujev Nino in Nandeta s 
kmetije Cetin na Škofljici je marsik-
do že opazil na kakšnem od spre-
hodov po Sloveniji. V četrtek, 6. 
maja, pa je Janez Cetin z Nandetom 
obiskal žalsko Fontano piv Zeleno 
zlato. 

Svetovno znana atrakcija je postal 
tudi njihov sprehod po Benetkah. 
Kako so se začeli sprehodi z nanduje-
ma, je povedal Janeza Cetin. »Pričeli 
so se pred sedmimi leti, in to najprej 
s pavi. Ko pa sta prišla nanduja, sta 
takoj po izvalitvi že obiskala odprto 
kuhinjo v Ljubljani. Takoj sta ljudi 
vzela za svojo jato. Tudi v primeru 

nevarnosti se zatečeta k ljudem. 
Če ne bi bilo takšnega zaupanja, bi 
nandu stekel stran.« 

Odzivi na družabnih omrežjih so 
različni, tako pozitivni kot negativni, 
a Nande se je na žalski fontani zelo 
dobro počutil. Kot nam je še zaupal 
Janez Cetin, ima Nande zelo rad 
burek in banane. Na obisku Dunaja 
je celo nastopal skupaj s filmsko 
igralko, letos pa ga čaka še plavalni 
tečaj. Kako ga bo opravil ta petin-
trideset kilogramov težak nandu, 
si boste lahko ogledali na malih 
zaslonih, saj bo njegova dogodivščina 
v celoti posneta.     

Nandu na žalski fontani
     T. T.

Ob vstopu v središče Občine 
Tabor, na križišču pri Pihlbirtu, je 
narejena lepa in zanimiva reklam-
na instalacija, ki opozarja mimo 

vozeče na lepote vasi in zanimivo-
sti v kraju. 

Za to že vrsto let skrbijo člani 
Turističnega društva Tabor, ki vedno 

znova presenečajo in lepšajo okolico. 
S svojo ustvarjalnostjo pomembno 
prispevajo k prepoznavnosti kraja.

Na lepote kraja »opozarja« križišče
    D. N.

Pogled na dekoracijo. V ozadju so Šmiklavški hribi in Krvavica.    

Minula leta smo opazili štorklje 
na območju Občine Prebold, zdaj 
jih videvamo v Žalcu, na Polzeli in 
najbrž še kje v dolini. Prekmurje, ki 
velja za njihovo slovensko domov-
ino, je morda postalo »prenaselje-
no«, zato si čedalje pogosteje sple-
tajo gnezda tudi pri nas, v Spodnji 
Savinjski dolini.

Ko vtipkamo v medmrežni iskalnik 
besedo ‘štorklja’, lahko prebere-
mo same dobre lastnosti o tej ptici. 
Ima pa tudi kar nekaj mitoloških in 
kulturnih razlag. Štorklje so bile za 
naše prednike znanilke dobrega in 
sreče – v starem Egiptu je bila štorkl-
ja simbol duše, Grki in Rimljani pa so 
menili, da nikoli ne umrejo, ampak 
poletijo na oddaljene otoke, kjer se 
spremenijo v ljudi. 

V zahodni kulturi je bela štorkl-

ja simbol rojstva. V viktorijanskem 
času je bilo razlagati o razmnoževan-
ju pri ljudeh kočljiva tema. Zato 
so starši otrokom na vprašanja, od 
kod so se vzeli, odgovarjali, da jih 
je prinesla štorklja. Drobne rožnate 
ali rdečkaste madeže, ki so zaradi 
razvoja žil pogosto prisotni na novo-
rojenčkovih vekah, med očmi, na 
zgornjem delu lica in na vratni gubi 
še vedno občasno imenujemo štork-
ljini ugrizi.

Štorklje so tudi simbol vztrajno-
sti, saj jeseni iz naših krajev odleti-
jo s pomočjo termičnih vetrov na 
skoraj mesec dolgo potovanje vse 
do vzhodne in celo južne Afrike. Ob 
ugodnem vetru dosežejo višino tudi 
več kot 1.500 metrov in preletijo 
oziroma prejadrajo po več kot sto 
kilometrov na dan. Vsako pomlad se 
vrnejo v domače gnezdo.

Štorklje znanilke sreče 
     BINA PLAZNIK

Braslovška odprava na Everest končana
  T. TAVČAR     ARHIV DRUŽINE BIZAJ

Akcija ZKŠT Žalec in Mladins-
kega centra Žalec Izziv na KM je 
dobila svoj »podmladek« tudi  v 
Braslovčah. V mesecu maju je profe-
sorica športne vzgoje Saša Vitanc 
Brezovnik organizirala akcijo, v 
kateri so sodelovali vsi zaposleni v 
Zavodu OŠ Braslovče in vse družine 
vrtca in šole Braslovče, Letuša, 
Trnave in Gomilskega. Tekmova-
li so v zbiranju višinskih metrov, 
da bi ugotovili, kolikokrat bi se z 
prehojenimi metri uspeli povzpeti 
na Mount Everest. 

Rezultati akcije so znani in razve-
seljivi. S prehojenimi 88.699 metri 
bi se namreč kar 10-krat povzpeli 
na najvišjo goro sveta. Tesno pa so v 
tekmovanju zmagale družine. Zapos-
leni so zbrali 43.981 metrov oz. se 
4,9-krat povzpeli na Mount Everest. 
Opravljenih je bilo 85 pohodov. 
Aktivnih je bilo 62 zaposlenih. 
Povprečna višina pohoda je znašala 
517 metrov, največ premaganih 
višinskih metrov v enem dnevu je 
bilo 2.204.

Družine so zbrale 44.718 metrov 

oz. se 5-krat povzpele na Mount 
Everest. Opravljenih je bilo 169 
pohodov, aktivnih je bilo 97 družin. 
Največkrat so se družine povzpele 
na Goro Oljko, kar 31-krat. Povpreč-
na višina pohoda znaša 264 metrov. 
Največ premaganih višinskih metrov 
v enem dnevu je bilo 916.

Profesorica Saša Vitanc Brezovnik 
pa za jesen napoveduje nov izziv. 
Takrat bodo kolesarili iz Goričkega v 
Piran. Do takrat pa poziva vse zapos-
lene in družine, da čim večkrat sedejo 
na kolo in pridno nabirajo kondicijo.

Otroci na savinjskem Everestu

ŠT. 5 I maj 202132


